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Arbeidernes faglige Landsorganisasjons representantskap  samledes 
fredag den 1(5 desember 1932 klokken 10 form iddag i den store sal i 
Folkets H ns i Oslo.

Form annen, Halvard Olsen, ønsket vel m øtt og erklæ rte represen- 
lan tskapets møte for åpnet.

Navneoprop.

D eretter blev navneoprop fo re ta tt ved sekretanæn, E lias Volan. 
Følgende represen tan ter var til stede:

Arheidsmannsforbnndet: Ole Beek, Simon Simonsen og K onrad 
Botten.

Baker- og Konditorjorhundet:  Johan  K ygaard.
Barber- og Frisørsvennencs Forbund:  E rling  M artinsen (fravæ

rende).
Bokbinder- og Kartonnasjcarbeiderforbundct: Ø istein M artinsen 

istedenfor Gustav Isaksen.
Bygningsarbeiderforbundet: B. H åkestad, H alvar Nordby, Peder 

M athiassen, Olaf O. K lippenberg og Ole W eisetli.
Oentralforeningen for Bolctrykkere: Em il Torkildsen og Johs.

Iln lth in .
Elektriker- og Kraftstasjonsforbundet:  O. Jf. Tlangen.
Formerforburulet: Lndv. Johansen.
Oullsmedarbeiderforbundet: Heggland m øtte istedenfor C. Ga- 

brielsen.
Handels og Kontorfunksjonærenies Forbund: A lbert Raaen (frav.).
Hotell- og Restaurantarbeiderforbundet: W ilh. H artm ann.
Høvleriarbeiderforbundet: John  T. Lausnes, H ans Eriksen.
Jern- og Metallarbeiderforbundet: Josef Larsson, Iv a r Eriksen, 

Olaf Abraham sen, Aug. Pedersen og G jert Broch.
Jernlmneforbundet: Ludv. Buland, Herm an B jørnsgaard  m øtte is te

denfor Skaarvold, og Thore Olsen.
Kjemisk Industriarbeiderforbund: Amhrosius Olsen, K ristian  Sand

vold, Jørgen Løvdahl og Gottlieb Thomassen.
K jø tt  industriarbeiderforbundet: L ars Evensen.
Koinrnimearbeiderforbundet: Oscar K arlsen m øtte istedenfor G. 

-Sethil, Engen Johannessen, K arl F'nruskjegg og Johan  A lstad.



Litof/mfiak Forhund:  Kob. Kopp.
Lnkomotiriiuiniififorhundet: Kobert Luiid.
Matroa- og Fgr høt er in iwi i en:  Ingvald Haugen m øtte istedenfor A. 

Birkeland.
Næringa- og Nyde laea in idde larhe ider forhande t :  Kasmns Rasm us

sen og .I(vhan H off istedenfor Aron Ask.
Pa pir in du at r iar he id er j or hun dc t :  Anton Tandberg, Abrabam S il

jan, K ristian M artinsen og Bernh, Hangen,
Fost forhimdet: O. L. Strøm.
»S'Au'a)i-, Lær- og CUunmi indust r iarhe ider forhundet :  .Johs. P. Nilsen. 
^k-og- og L a a da rb e i d er f or h un de t :  M. Liengen, Ole II. Leksnes, 

Evald Xielseji og Oskar Løken.
^^kotømrheiderforhuiidet:  A. E . Gundersen. 
BeklaMningaarheidcrforhundet: W ita lis  Andersen. 
Btenktustr iarhe iderforhundct: Valdemar Nielsen. 
Tekati larheiderforbundet:  Ingvald Olsen og H jalm ar Romslo. 
Telegraf- og Tclefonforbundet:  Arthur Ruud.
T r a n sp o r t ar b e id cr fo rb u nd c t :  H ans Fladeby, Olaf B n u \s istedenfor  

Georg Sørsbø, og Josef Collier.
T r e m d u s t r i a r b e i d e r f o r b u n d e t : Chr. Systad. 
To ba k ka rb c i de r f or bu nd c t :  Hj. Johansen.
Arbeid-erparieta Presaeforening: A lfred IM. N ielsen.
Oslo og Omegns faglige Samorganisasjon:  Gunnar Disenaaen og

R olf Olsen. . .
Bergen- og Fglkenes faglige Distriktsorganhsasjon:  N ils Hansen

os  Angellsgaard istedenfor K nut opdahl.
Trondheim og Fylkene  (2 repr. v /  Trøndelag faglige Samorggn-i-

sas jon):  N ils  Aune og A dolf Holm. _
Østfold (2 repr. r /  Fredr iks tad  faglige Samorganisas jon): -lohan

Karlsen K levfoss og Carl J . Andresen. . . ,
Buskerud (2 repr. v /  Drammen fagl ige D is t r ik t s o r g a n is a s j o n ) :

F loritz Gundersen og A. II. Arntsen.
Akershus- og Opland (1 rejir. v f  Lil lestrøm faglige Samorganisa

sjon):  M artin Smeby. . .
Hedmark (1 repr. v /  Hedmark faglige Sam organisas jon): Mar-

Telenuirk (1 repr. r /  Skiensf  jorden faglige Dis tr ikt sorganisasjon) :
John A. .lohnsen.

Ve.stfold (1 rejir. v /  Vestfold faglige Samorganisas jon): Arthur
J. Olsen.

Vest- og Aus t -Agder  (1 rejir. v /  Sørlandets faglige Samorganisa
s jon):  A lbert Karlsen.

Rogaland (1 rejir. v /  S tavanger  og Omegns faglige Dist r ik tsorga
nisas jon):  N ils  Norheim.

Møre (1 rejir. r /  Ålesund og Nordmøre  faglige Dis t rik tsorganisa
s jon):  H arald Thoresen.

Nordland ( t  repr. v /  Suli t je lma faglige Samorganisasjon):  O.
Sandvik.

Troms og Finnmark (1 rejir. r /  Vest f innmark faglige Samorgani
sa s jo n ) : A. Antonsen.

Av sekre tariatet  m øtte:
Halvard Olsen, Alfred Madsen, E lias Volan, II. L. Børsuni, S. For- 

bord, Torbj. Henriksen (syk), Olaf H indahl, H alfdan Jønsson, Konrad 
Nordahl, O, Sporpind, Martin Tranmad, P, H. Vestad og Johs. M. P. 
Ødegård.

Videre m øtte A. F . L.s juridiske konsulent: Trygve Lie, og av re
visorene: Nic. Næss og Jørgen Knudsen. Alfred Nilsen var fraværende.

Halvard  Olsen:  Ennvidere har vi innbudt Rosenløv  fra Elektriker- 
forbundet, A. Brat ro l d  fra Papirindustriarbeiderforbnndet og O.mar 
Torp  fra I). N. A. Jeg vil foreslå at disse møter med tale- og forslags
rett dog uten stemmerett.

Votering:  Form annens forslag blev enstem m ig vedtatt.

Dagsorden.
Følgende dagsorden referertes:

1. Beretning for 1931.
'1. Revisjonsordningen:

a) Instruks for revisjonen.
b) A nsettelse av fast revisor.

3. Landsorganisasjonens internasjonale forbindelser.
4. Org a n i sa s j on st viste r.
o. M onopoltendensene.

Halvard  Olsen:  H et er innbragt en tvist fra Norsk Beklædnings- 
arbeiderforbund vedrørende Tekstilarbeiderforbundet og fra Bygnings- 
arbeiderforbnndet vedrørende murerne samt Ti-eindnstriarbeiderforbun- 
det efter a dagsordenen var opsatt.

A. E. Gundersen:  Er det meningen å behandle spørsmålet om A r
beidernes faglige Landsorganisasjons representasjon i Genf i den tek
niske kommisjon, hvor bl. a. 40 tim ers uken skal behandles? Her blir 
det ikke bare arbeidernes representanter som kommer til å stemme for 
40 tim ers uken; men også Tsjekkoslovakiets delegasjon, Sverige og D an
marks. Særlig efter kongressens behandling av sjømennene, skulde ]iu 
dette være aktuelt.

Halvard Olsen:  .leg skulde anta at det kunde være anledning der
til under punkt 3.

Ambros ins  Olsen:  Som bekjent skal det være indeksregulering fra 
januar og vi har drøftet det hos oss. Vi har gått med på en indeksregu
lering ; men nu kommer omsetningsskat ten,  som vil forliøie våre leveom
kostninger. Man kan si at Regjeringen ikke har noget med indeksen å 
gjøre: men den har dog ansvar overfor Riksm eglingsm annen. V i må 
nekte å gå med ])å nedslag i lønn, hvis denne om setningsskatt blir 
fremmet.

Halvard Olsen:  Vi har hatt oppe i sekretariatet spørsm ålet og be
handlet det : men vi er enige om ikke å foregripe noget her ved beslut-



iiinger. D et g å r  an å drø f te  de t l ie r ;  men ved å  se t te  det op som et sæ r
sk il t  p n n k t  vil de t  bety en bes lu tn ing  og det f in n e r  vi u r ik t ig .  J e g  vii 
a llerede nu  advare  m ot å foregripe sakens gang. V i kan  opsette  e t pun k t  
ti: Even tue lt ,  på  dagsordenen og d isku te re  saken  un d er  det punk t.  J len  
foru tse tn ingen  m å være a t  det ikke fa t te s  beslu tn ing. Je g  vil høre med 
Ambiæsius Disen om lian er enig i en slik frem gangsm åte . S ådan  a t
L andso rgan isas jonen  ikke bindes. , , • i

Am hrom iH  Olsen:  J e g  k jenner  ikke t i l  de t in g  som kanskje  H a l
vard  Olsen her isitter inne  med og vet om. J e g  vil derfo r  bøie mig for a t
saken bare  op ta s  ti l  deba tt .  .

Chr. l^ystad: Vi k jenner ikke t i l  i m i t t  fo rbund  om nogen tv is t  
med B ygningsarbeiderfo rbundet.  -leg ta l te  med Volan  fo r  e t p a r  dagei 
siden og han  sa  da a t  dei ikke var  noget vedrørende m i t t  forbund.

Elias Volan:  D et er r ik t ig  a t  Systad  r in g te ;  men vi f ikk  den sak 
fø rs t  ig å r  f ra  B ygningsarbe iderfo rbundet .  . . . »

P,. fTaukestad:  Sys tad  h a r  sag t  a t  han ikke vil bøie sig to r  sekre-
ta r i a t e t s  beslu tn ing. _ *

Chr. Hystad:  Det p ro te s te re r  jeg imot. Det er ingen slik beslu t
ning fa t te t  f ra  m i t t  fo rbundsstyre . Men vi vilde ha de t næ rm ere  u t 
redet. .

Øistein M arfhh isen:  S e k re ta r ia te t  h a r  ikke få t t  nogen løsning pa 
en rekke tv ister.  X å r  se k re ta r ia te t  sabo te re r  og se t te r  sig på  sakene 
m å m an d a  spesielt be om å få det frem for re p re sen tan tsk ap e t?

D agsordenen blev derm ed v ed ta t  med de nevnte tillegg.

Forretningsorden.
Følgende fo rre tn inysordcn  blev enstem m ig  v ed ta t t :
1. M øtets  fo rhand linger  er ikke offentlige. Tntet må meddeles of

fentligheten  u ten  f ra  se k re ta r ia te t .  , i
2. Ingen  h a r  r e t t  til å få ordet mer enn 3 ganger  i samme sak. lind- 

tagen  fo r ' inn ledn ingsfo red rag  begrenses t iden  ti l  10 m ii iu t te r  første og 
5 m in u t te r  anneii og t re d je  gang. Til fo rre tn ingso rden  gis ordet | ’are  1 
gang og hø is t  1 m in u t t  t i l  hver sak. F o r  øvrig kan  stilles forslag  t d  
jd te r l ige re  t idsbegrensning  og s trek  med de inn tegnede  talere.

3. F o rs lag  innleveres sk rif t l ig  og under teg n e t  med vedkommendes 
navn. Tntet n y t t  fors lag  kan ojitas ef ter  a t  det e r  bes lu t te t  s trek  med 
de inn tegnede talere. F o rs lag  som ingen forbindelse h a r  med de på 
dagsordenen opsa tte  saker, kan ikke behandles.

4. Alle bes lu tn inger  avgjøres med alm indelig  f ler ta ll .  I  tv i ls t i l 
felle ell. n å r  10 re i iresen tan ter  fo rlanger det, fo regår avstem ningen ved
navneoprop. .

5. 1 p rotokollen  innføres kun  forslagene og avstem ningene sam t
de fa ttede  beslu tn inger. Frotokollen  opleses ved hvert  møtes begjn- 
nelise og for  s iste  møte ved dets  avslu tn ing.

E n  taler:  S is t  var det 35 re p re sen tan te r  borte  ved en viktig  vote
ring. D et  må ikke skje oftere. ,

U. L. Uørsnrn: D å r  det ikke an å få et bo rdarrangem eii t  her i salen

så m an kan ha noget å legge sakene jiå. D et vil være en betydelig  for
del f r a  det nuværende a rrangem en t.

H alvard Olsen:  J eg  e r  enig i det og det kunde  selvsagt h a  vært 
o rdne t .  Vi skal im id le r t id  nu  se å få det ordnet.

M øtetiden for dagen blev s a t t  fra  10— 1 og 3— (i. B es lu ttedes senere 
å fast.sette t iden  for næste  møtedag.

Punkt 1: Beretning for 1Q31.
Dermed gikk m an over t i l  dagsordenens p u n k t  1: B ere tn iny  for  

1931.
Kris t ian  Eandvold:  V i h a r  ikke nogen rede ]iå denne beretning. 

y \  bu rde  ha f å t t  den tilsendt. J e g  vil derfor  foreslå p u n k t  1 u t s a t t  t i l  
i ef term iddag.

V oter ing:  Med s tort  f le r ta l l  beslu ttedes å  følge den o p sa tte  dags
orden.

B ere tn ingen  blev derefter  punk tv is  g jennenigått .
U n d e r  p u n k te t  —  D et s ta t is t iske  kon tor  —  side 12 i bere tn ingen 

fo rlangte  A. E . Gundersen  o rde t  og u t ta l te :  S varer  d e t te  k o n to r  t i l  de t 
som vi hadde  m ent med de t?  D et var  jo meningen med k o n to re t  å få en 
virkelig s ta t is t ik k  over arbeidernes lønninger og den økonomiiske s t i l 
ling i det hele t a t t .  S ek re ta r ia te t  bør ta  op spørsm åle t om m an  skal be
holde et k on to r  som ikke fyller sin opgave. E n k e l te  fo rbund  o p ta r  
lø nnss ta t is t ikk ,  and re  ikke. Nogen sam let oversikt h a r  m an heller ikke 
f å t t  ved hjelp  av de tte  kontor.

01 ar  H indah l:  h’'or v å r t  fo rbunds  vedkomnieiide h a r  vi h a t t  n y tte  
av k o n to re t  og vi er b l i t t  m ø t t  med velvilje. \ ' i  kan  s ikke r t  få kon to re ts  
arbeide  uvidet, hvis det er meningen. S e k re ta r ia te t  h a r  her  skylden.

Valdetnar N ie lsen:  D e t  er ganske  ny lig  fo re ta t t  en utvidelse  ved 
kontore t,  ide t  det fikk nye lokaler og en dam e t il a n s a t t  der.

A. E . Gundersen:  .Jeg h a r  in te t  å bebreide de som e r  a n s a t t  ved 
kontore t.  Men det er konorets  a rbeidsfe lt  som må utvides. Den må- 
nedsoversik t vi får, kan vi få  an d re  steder. Av den g ru n n  er ikke kon
toret nødvendig.

H alvard  Olsen:  J eg  kan delvis være enig i a t  kon to re t  h a r  væ rt  
defek t;  men det kom m er av m angel j)å j)lass. Nu e r  jo det. b l i t t  bedre. 
Dertil kom a t  den dame som h a r  aiivsvaret, h a r  vært bor te  i flere m å 
neder siste å r  på g runn  av sykdom, og da lå kontoiæt helt  nede. -Jeg er 
enig med (Tundersen i a t  m an m å ha  et virkelig s ta t is t isk  kontor. Vi 
skal im id lertid  væiæ opmerksom på dette.

Dermed blev ju ink te t —  D et s ta t is t isk e  koiitoi- —  vedatt.
Man gikk de re f te r  videre i t)eretningen, som blev v e d ta t t  u ten  y t t e r 

ligere bemerkninger.

Punkt 2; Revisjonsordningen.
A. Instruks for revisjonen.

å lan  gikk derefter  over til dagsordenens punkt 2 a ) :  Jn s tru ks  for  
rerisjonen.

A l fred  Madsen  re fe re rte  følgende forslag  t i l  in s t ru k s  for A rb e id e r
nes faglige L andsorgan isas jons  rer is jonsu tra lg  og den fa s te  revisor:



1.

10 .

1 1 .

12 .

12 .

8

J )iMi lii.stf revisor ok revisJoiisntvalK et luir, m ider lien v isn iiig  til 
LandsorK aiiisasjoiieiis lover, a TjandsorKaiusasjoiiens
sanitliK e reKiiskaper k ritisk  o^ iiøie.
R evisjon  av sam tlijie roKnskaper sk al foretas k o iitim ier lig , dog 
m in st hver m hned. K assak on tro ll skjer t i l  n hestem te tider, og nu\ 
foretas m in st 1 gang hver annen m åned.
V ed  a lle  n tg iftsh ila g  t i l  bev ilgn in ger, ag itasjon  og lign en d e, skal 
revisjonen  foi'visse sig  om at d isse b ilag  er i overen sstem m else med 
k ojigressens, rej)resentantsk apets e ller sek retar ia tets b esln tiiiiiger . 
A lle  n tg iftsh ila g  skal n nd ertegnes av form ann og kasserer.
V ed k assak on tro ll må revisjonen k ontrollere bankbøker, k on tan ter  
og verdipapirer, og forv isse sig  om at det beløp som  bankbøkene nt- 
viser er t i l  stede.
hlnhver revisjon  og kassakon troll in n føres med de fornødne a n teg 
n elser i  en revdsjonsbok som fore lgges sek retaria tet. S ek reta r ia te ts  
god kjennelse e ller  bem erkninger b lir  å in nføre i sek retar ia tets for
h and lin gsprotok oll og m eddeles revisjonen .
R egn skap såret er fra l  jannar til 21 desembei-. L an d sorgan isasjo 
n en s årsregnskaj) n nd ertegnes av rev isjonsntvalget og den ta ste  
i-evisor.
L an d sorgan isasjon en s fa ste  rev isor skal, foruten  å foreta  revisjon  
og k on tro ll av L an d sorgan isasjon en s sam tlige  regnskaper, også i 
den u tstrek n in g  som  tiden  t illa te r  det. foreta  revisjon  og k ontroll 
av forbundenes regnskaper og kasser.
A nsvai' for forbundenes revisjon ])åhviler i  første  rekke deii av fo i‘- 
bundenes landsm øter va lg te  revisjon , under h en visn ing  t i l  de re
sp ek tive  forbnnds' lover.

L an d sorgan isasjon en s fa ste  revisor har dog, efter k onferanse  
m ed vedkom m ende forbunds styre og revisjon, fu ll ad gang t i l  med 
p assen d e m ellem rum  å foreta  revisjon, kassakon troll og ettersyn  i 
forbundene. ISIår såd ant ettersyn  er foretatt u tarbeides rapport som  
fore legges forb un dsstyret og  sek retaria tet.
I len  fa ste  revisor skal ])å lign en d e m åte ha adgang t il å kontro llere  
sam organ isasjon en es regnska})er og kasser.
D en fa ste  revisor skal i sam råd m ed rev isjon sn tva lget u tarbeide de 
fo rsla g  til en d rin ger i bokførsel, rapportering- og k on tro llsystem  
som  m åtte  v ise sig  å væi-e nødvendig e ller  j>raktisk, og forelegge  
d ette  for  vedkom m ende o ig a n isa sjo n s  in stan ser.
E fter  se k ie ta r ia te ts  og revisjonsutvalget.s b eslu tn in g  kan den fa ste  
revisor i den u tstrek n in g  tiden  t illa te r  det, s t ille s  til d isposisjon  
for  revisjon  og k on tro ll i nødvendige t ilfe lle , når det gjeld er de 
en k elte  fagforen inger.
D en  fa ste  revisor må for øvrig utai*beide d e  forslag  til in stru k s og  
g i den veiled n ing  som  ei' m ulig , når det gjelder bokførsel, i-evisjon og  
kontroll i de organ isasjon er som  er t ils lu t te t  L andsorgan isasjonen .

Machcn  fo r tsa tte : D ette  forslag  t il in stru k s er u tarbeidet av en 
kom ité. D et er videre forelagt rev isjon sn tva lget og sek retaria tet som  en 
stem m ig har ved ta tt det. D e f leste  fagforbund har også v ed ta tt iiistruk- 

\

sen. D et var bare et p a i‘ m indre foran dringer m an vilde ha og det er 
det ta tt  hensyn  t i l  ved den en d elige  u tform ning.

Eugen Johannesen:  H v is  et forbund og en revisjon  ikke v il  ha i*e- 
visjon  fra L an dsorgan isasjonen , så kan m an vel ikke tiltv in g e  s ig  å re
vid ere?  D et er derfor en u h e ld ig  form .

A l f r e d  M ad se n:  J e g  kan ikke tenke, m ig a t et forb un dsstyre vil 
n ek te den fa st a n sa tte  revisor å kom m e til. Skjer d et v il se lv fø lge lig  
m edlem m ene b li u nd errettet.

Olav J f lndahl:  D et er forbund som  har h a tt sin e fagrevisorer i 
m ange år og hvor forholdene er i orden. Man må gå frem  m ed lem pe  
her. D et er derfor uoget i  det E u gen  Joh an n essen  m otion erte om.

A.  E.  Gundersen:  D et er jo n ogen lun de det sam m e som  i Sverige  
og de er fornøid  med ordn ingen. Selv  om m an har fagrev isor i  et for- 
Inind så er d et rik tig  å ha denne revisjon.

V o t er in g :  F o rsla g et t i l  in stru k s blev derm ed en stem m ig ved tatt.

Punkt 2 b. Ansettelse av fast revisor.
X æ ste p unkt var 2 b : An s e t t e l s e  a v  fa s t  revisor .
E n k om ité b eståen de av IT. L.  Bør sum,  J oh an  N y g a a r d  og O. Epor-  

p in d  hadde g jen n em gått de innkom m e 38  an søk n in ger på stillin g en  som  
fa s t  revisor.

S ek retar ia te t in n s t il le t  m ed 12 m ot 1 stem m e fø lgen d e t il fast  
revisor:

1. A n d e r s  Øie,  Oslo,  50 ur.  M edlem  av X orsk  Skotpiarbeiderforbund  
og L an dsorganisasjonen  siden  11M>4. l ia n  har in n eh att en rekke t illits -  
hverv som k asserer og revisor innen  fagorgan isasjon en . F ra  1912 til 
1920 sekretæ r i N orsk  Skotøiarbeiderforbund. F ra  1920 bokholder i 
Joh . O lsens T’engeskaj)fabrikk A /S  og D en norske V ektfabrikk  A /S .  
H ar va*.rt rev isor i flere  forbnnd og fagforen in ger, sam t m edlem  av 
L an d sorgan isasjon en s rev isjon su tva lg . H ar b lan d t annet vært revisor  
i D et norske A rb eid erp artis F orlag , S am fundskaféen , F agforen in gen es  
koop. B yggeselskap , og har væ rt regnskap skon su len t for forsk je llige  
forretn in ger.

2. To r jus  Graver ,  R j uh an ,  89 år.  M edlem  av N orsk  K om m unefor
bund siden  1921. H ar rea lartiu m  og h and elsgym n asiu m . H ar i 2 år vand 
læ rer i h an d elsrett, bokholderi og h and elsregn in g  ved O tto Treiders  
H an d elssk o le . H ar vand lævisor i R jukan A rb eid erparti og «R jukan  
A rbeiderblad».

2. H a l v a r d  Halvorsen ,  Øs t re  Ak er ,  38 år.  S ta tsa u to r iser t revisor. 
B esk jeftige t J i/t år ved S ta tsb an en es R egnska})srevisjon. 1 år i S ta ts 
revisjonen  og IIV 2  år i Oslo kom m unerevisjon . O rganisert i K om m nne- 
forbundet.

1. A r th .  P e t t e r s en ,  Oslo,  30 år.  M edlem  av N orsk  Jernb an eforb un ds  
styre . L okom otivpusser. H ar teknisk  aften sk o le , O tto T reiders H an
delsskole sam t m idd elskole og artiu m . R evisor i N orsk  Jern b an efu n k 
sjonæ rers g jen sid ige B rand kasse, sam t fra n æ ste år ved Jernb an ep erso
n a le ts  In te iessek o n to r .
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H. L. liørsum: Dt* 3 av formaiiiieii nevnte liar j;jeniiem "ått hele <io 
knm entpakken av aiisøkere. Mange habile folk h ar meldt sig, men en 
rekke av dem var ikke medlemmer av Landsorganisasjonen. h’lere av an 
søkerne var også så nære op til hverandre i kvalifikasjoner a t de vai' 
vanskelig å skille fra  liverandi-e. Komiteen er b litt enig om å plasere 
Øie som nr. 1; kanskje nettop derfor a t  han fornten sine gode a tte s te r 
også h a r det pins at. han gjentagne ganger har vært gjenvalgt som re
visor av fagkongressen. H an skulde jo også derved sitte  inne med det 
aller beste kjennskap til A. F. L.s regnskapsvesen. Da. vi hadde gjen- 
nenigått sam tlige 38 ansøkninger blev vi enige om disse 4. N y p a rd  
badde ikke anledning til å væiæ til stede ved det siste møte, Oii vi blev 
enige om innstillingen. Det er derfor Sporpind og jeg som i komitéeii er 
enige om innstillingen og i sek re taria te ts  møte igår blev denne in n stil
ling v ed ta tt med 12 mot 1 stemme.

JoJum Xyifaard: Det er ikke med nogen glede a t  jeg op tar nogen 
dissens. Onsdag kveld var im idlertid komitéeii enig om Graver som nr. 
1, Halvorsen nr. 2, Pettersen  nr. 3 og Øie som nr. 4. Igår har så komi- 
téens 2 øvrige medlemmer g å tt til en forandring  i denne innstilling  og 
fly tte t 4. m ann op til 1. plass. Jeg  er enig i a t det var vaiiskelig å finne 
a t (len ene var siiort hedre enn den annen. Men det a t hau er jrjeiivaljit 
i)å kongressen har ikke noget med dette å gjøre. Det kan ia llfall ikke 
være noget særlig pre. De fleste represen tan ter k jenner ofte ikke til 
dem som således blir valgt. Det b lir i t i ll i t  til valgkomltéen a t man 
velger. D ette ikke sagt for å si noget dårlig  om de valgte. Jeg  kan ikke
tiltre  koniitéens 2 øvrige medlemmer. . ,

Xir. \cesit: Som form ann i revisjonsiitvalget kan jeg ikke si annet 
enn a t  jeg er enig i den innstilling  som foreligger og som sekretaria te t 
h a r s lu tte t sig om. Den m ann det her gjelder h a r også opsatt det 
regnskapssystem  som A. F . L. nii arbeider iinder. H an kjenner også 
til den lang t overveiende del av forbnndenes regnskaper ved sin delta 
<relse i den komité som i sin tid  arbeidet, med revisjonsordningen i fag
organisasjonen. D ertil kommer a t  han h a r den organisasjonsm essige 
praksis. O rganisert fra 1904. V æ rt iilønnet og senere fastlønnet kas 
serer deg kan videre som min erfaring  fra sam arbeidet med ham i 
revisjonsiitvalget si a t han har en sam vittighetsfnllhet som er større
enn iios de fleste mennesker. .

O. Hpoyphid: Dei var ikke linrtig  gjort, å komme gjennmn alle 
disse ansøkninger. Jeg  beklager a t ikke X ygaard var ti l  stede i siste 
møte. H adde han væ rt det tro r  jeg nok innstillingen var b litt enstem 
mig. Øie er den rik tige m ann for stillingen efter min opfatning. -leg 
for m in del tenkte ikke jiå denne revisor bare som A. F . L.s; men også 
som forbnndenes fagrevisor. D et e r forbundenes regnskaper som bør 
omlegges. Det er her Øie er mannen til  å ta  sk ritte t og derfor h ar jeg 
for min del in n stilt på ham som nr. 1. Han er ekspert når det gjelder 
regnskaller, og er idag fagrevisor i en rekke forbnmL Hvis jeg visste 
a t  nr. 2 hadde de samme egenskaper som Øie ved siden av attestene 
så vilde nok nr. 2 komme frem et hestehode. Jeg  vil anbefale at man
anse tte r Øie. , . i n

.1. Fj .  Gundvrftcn: Jeg  kjenner Øie fra et langt samarbeide. Han
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er en helt igjenneni hederlig mann, nbestikkelig og selvstendig p e r
son. H an har gjennem gått T reider med blank 1 i alle fag med iindta- 
gelse av skjønnskrift. K ygaard isknlde kjenne Øie. Det h ar vært sag t 
av rådm annen for VI. avdeling a t  de byggeregnskaiier Øie h a r vært 
med å avgi har vært de beste av alle boligrej^nskaper. Det er a tte s t 
det. Jeg  er sikker på a t han n å r som helst kunde få statsaiitorisasjon.

Ludtnk Buhind: Jeg  var den ene i sek re taria te t som stem te mot 
innstillingen. Personlig  kjente jeg nr. 4 av de innstilte, ålen jeg har 
ikke av den grnnn funnet det o])portnnt å opta forslag om å fly tle 
nr. 4 opover. De innstilte  e r vel alle kvalifiserte, men saklig se tt må 
vel nr. 1 va*re den som h a r m inst teoretisk utdannelse. Det e r da 
bare nr. 2 og 3 som s tå r  best. Jeg  an tydet i sek retaria te t igår forslag 
om a t ansettelsen skal væiv avhengig av a t de avlegger eksamen som 
for revisorer bestemt, ålen jeg fikk ikke nogen stø tte  for det. F å r jeg 
det her vil jeg oj)ta forslaget, ålen dette  var allikevel ikke det avgjø
rende for m ig: men Øies sykdomsforhold.

l luhxird Olsen: Sekretariatet, represen tan tskapet og sist fagkong
ressen fastslo a t det skulde være en fof/revisor og a t man ikke skulde 
være avhengig av en statsaiitorisasjon. En au to risert revisor avlegger 
ikke bare eksamen; men må også avlegge en ed som kajn føre oss op i 
vanskeligheter, å lan  stiller også vedkommende selv i vanskeligheter. Det 
hensyn m ener jeg h a r ligget til grnnn, når man har sag t at- det skal 
være fagrevisor. Kn annen ting  var at de som søkte stillingen skulde 
være fagorganisert j)å forhånd. Det var mange 'som ringte oss op og 
sjnirte om de knnde søke, n å r de ikke var organiserte, ålen dette fore
ligger jo ikke her.

Lar.s Fvenseti: Forntsetn ingen var nok som formannen sier a t det 
skulde være en fagrevisor. Og er det så da fo rstå r jeg ikke sekretaria
te ts  og koniitéens innstilling. Da bnrde nr. 2, 3 og 4 komme foran 
nr. 1. ålan har også b landt disse ikke s ta tsau to rise rte . Øie er ikke 
nogen fagrevisor i ordets egentlige forstand. Han har oparbcidet sig 
s itt  kjennskap til regnskapsvesen innen fagorganisasjonen. Han fyller 
ikke de betingelser som var forntsetningen ved innførelse av denne 
ordning, å l  h ar blandt ansøkerne en m ann som til og med har vært 
lærer i 2 å r  i bokholderi og handelsregning. X ygaards oplysniiiger for- 
ban.ser mig. F ø rs t var man enige om nr. 2 som førstemann ; men dagen 
efter forandrer man det på griiiin av Øies kjennskap til organisasjonen. 
Det man viste onsdag, viste man også torsdag. Det er ikke fremkom
met noget n y tt fra onsdag til torsdag. Jeg  kjenner ikke Øie eller 
G raver; men jeg mener G raver er mannen.

Ludm k Bnland  ( til forretn ingsordenen): Jeg  glemte konklusjonen. 
Jeg  optar forslag på Graver.

Harald Thoresen: ålan skal ikke bare legge merke til a tte s te r og 
statsaiitorisasjon. Jeg  er enig med Gundersen der. ålen da loiaindrer det 
mig a t man nettop efter a t man har fått a ttes te r fra Øie innstiller 
man ham som nr. 1 mot oiirinnelig nr. 4. Jeg  kan ikke forstå annet 
enn a t den som er in n stilt som nr. 2, oprinnelig som nr. 1, bør velges. 
Det. e r heller ikke noget pre for mig at Øie h ar vært A. F . L.s revisor. 
Jeg  mener det bør yngre krefter til. Jeg  vil anbefale nr. 2.



I t u m  Erik.sen: Je,u: hiir h a tt  aiilediiiiifc til ft få kjennskaj) til ^)ie. 
som det rejiiiskapsmeinieske haii er. E r  A. F . L.s og forbundenes regn
skaper så innviklede a t det skulde være nødvendig å ha en s ta tsau to 
risert revisor? -leg tø r i>åstå a t Øie er den m ann som kan greie å 
kontrollere og få fornyet de regnskapssystem er som er. Jeg  har en 
anelse om a t n å r Øie ikke i første møte blev innstilt som nr. 1 så var 
det ])å grunn av hans sykdom. Men han er nu utskrevet som frisk.

Emil Torkildsen: De regnskaper fagorganisasjonen h a r en ele
m entære og kan ikke bli så vanskelige som man her gjør det til. Det 
fo rundrer mig dog a t komiteen fra den ene dag til den annen forandrer 
s itt  stand])unkt. D et forbanser mig også a t H])orpind advarer m ot an- 
settels(^ av en s ta tsau to rise rt og allikevel er med og innstiller på en 
sådan kandidat. Jeg  er dog enig i ansettelse av nr. 1. Det er ikke i 
denne stilling  nødvendig å ta  nogen sta tsau to risert.

Halvard Ohen:  Jeg  har få tt  anm odning om å sette s tre k ; men jeg 
vil foreløbig henstille a t man fa tte r  sig i korthet.

He(/(/land ((tu llsn iedarbeiderforbundet); Det er in te t sted t^itl; 
nogen l)eslutning om a t fagrevisoren skulde være fagorganisert. Man 
kan si a t  det er rik tig . iMen vi kunde kanskje ha få tt  en absolutt kvali
fisert mann u tenfra som ikke har kuiniet vært organisert. Jeg  blev 
derfor forba>iset over A. F. L.s annonse om at vedkommende skulde 
være fagorganisert. Det må være beslu ttet i sekretariate t. Noget anuet 
sted er det iallfall ikke gjort. Jeg kjenner ingen av de innstilte, men 
n å r jeg sei' jiå kvalifikasjonene så er nr. '2 den beste. Det er også et 
spørsm ål om Øie h a r den arbeidskraft som må til, iallfall til å beg^ynne 
med. Jeg  undres også over, ja, jeg kan ikke forstå  annet, enn a t sekre
ta r ia te t  h a r behandlet dette vel le ttv indt.

Halvard  Ol.s-ea; Jeg  vil protestere mot u ttrykket le ttv indt. Både 
komiteen og sekretariate t har behandlet det sam vittighetsfu llt. Så 
vi skal ha oss det frabedt.

Eliaa Yolan:  Det er naturligvis galt å si a t den ene har bedre 
a tte s te r  enn den andi-e. Sier man det, da har Øie de beste attester, 
l ia n  har blank 1 i alle fag, undtagelse av skjønnskrift. Det har 
ingen av de andre. Øie har i sin tid  føi'st g jennem gått Den socialistiske 
Aftenskole, senere 3 år hos Treider. Øie har ikke bare erfaring fra 
fagorganisasjonen som regnsKajismann ; men også fra Joh. Olsens penge- 
skapsfabrikk (leser a tte s te r h erfra). l'Ai mer sam vittighetsfull mann 
er vanskelig å finne. H an er inn til ])inlighet nøiaktig. Jeg  har kjent 
ham i .30 år. Det er ingen særlig betryggelse i en s ta tsau to risert. K ren
ger & Toll badde også det. Men det gikk da galt. F o r forbund som 
hverken fører lovlige eller ulovlige konflikter h a r spørsm ålet s ta ts 
au to rise rt ikke betydning.

Lavfi Erenneii (til fo rretn ingsordenen): N år nu enkelte av sekre- 
ta ria te ts  medlemmer yilukker n t a ttes te r for enkelte av de innstilte  
må jeg foreslå a t sam tlige a tte s te r for de 4 innstilte  refereres.

Votcrinf/: Evensens forslag blev v ed ta tt mot et yiar stemmer.
H. L. Hømum  refererer nu alle a tte s te r  o g 'dokum enter som fore

ligger fra de 4 innstilte  kandidater.
AmhvoHiu.f O/.sea; Med hensyn til de innstilte  hadde jeg ikke tenkt
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å ta  ordet. N år det forelå en enstemmig innstilling så trodde jeg der. 
dyktigste var s a tt  oyi. N år det gjelder ansettelse av en fagrevisor så 
har det, vært behandlet mange ganger uten a t  man har kommet med 
et d e ta lje rt program . Så blev det. yiå siste fagkongress fra  R jukan 
innsendt et deta ljert program  og det er Graver som har u tarbeidet det 
forsla,g på min anmodning. Det skulde tilsi a t  han har rede på fag
organisasjonen. Øie h ar få tt  mange lovord. Graver spurte mig før jeg 
reiste om han hadde nogen ehanse. Jeg  sa nei til ham, idet jeg mente 
a t det personlige bekjentskap vilde bli avgjørende. Gg Øie var vel m er 
k jen t inne i byen. .T(w bebreider ikke dere det, for jeg kjenner Graver 
og er personlig innstille t for ham. Om han har avlagt en ed til kongen 
eller andre så har ikke den så meget å si selv om det kommer fra  over- 
re ttssak fø rer eller kam erat Lie. (iru n te rh e t.) Det er kun den ed man 
avlegger til organisasjonen som er avgjørende. Jeg  kjenner im idlertid  
G raver og kan try g t anbefale ham. Ilan  h ar vært en selvstendig og 
uredd mann.

Møtet hevet.

Eftermiddagsmøtet fredag 16 desember.
M øtet blev s a tt  klokken L>. D irigenten Halvard Ohten: D et la ter 

til a t  mange av repiæsentantene er borte. Man må påse å møte på den 
tid  som er fastsa tt.

Dehatten om ansettelse av fagrevisor fortsetter.
tsigurd Forhord:  D et skulde ikke være nødvendig å si mere om dette. 

Men jeg h a r vært borte fra  byen i det siste og h ar ikke d e lta tt i 
sekretariatet,s møter. Kvalifikasjonene er s to rt se tt nogenlunde de 
samme. Både hvad skole og praksis angår er det bra hos alle de inn
stilte . Men det s tå r  for mig som nr. 1 er e t hestehode foran hvad p rak 
sis angår. Som /«//revisor kan det ikke stilles nogen im ot ham og han 
har den tordel a t han kjenner u t og inn det som det her gjelder og 
adskillig  bedre enn de øvidge innstilte . E t organisasjonsregnskaj) og 
et forretningsregnskaj) e r  ikke det samme og kan ikke sammenlignes.

Fløishon: F o r å komme vekk fra kam eratskapet, så h ar man for
s tå tt  det nødvendige i å ha eksperter jiå dette område. Den erfaring  
h a r vi alle høstet. Så blir da spørsm ålet om det e r heldig å bruke 
sta tsau to riserte . Form annen besvarte det med nei. Det e r  jeg ikke så 
viss på. Men ved det bortfa ller nr. 3 og 4 og det ig jenstår nr. 1 og 2. 
Jeg  har da festet mig ved nr. 3 u t fra den erfaring  han har.

H. L. Børsum : Det er nr. I s  organisasjonspraksis fra 1904 og til 
nu, som i vesentlig grad h a r sp ilt inn for mig. .Jeg visste ikke om den 
forpliktelse ved sta tsau to rise rte  revisorer før i sek retaria te ts  møte igår. 
Da vilde han ha bortfa lt.

M c  Næss:  Det har nok ikke vært nogen overfladisk behandling 
i sekretariatet, som Heggland mente. Men m an kjente nr. 1, visste hvad 
han dudde til og a t han var en god organisasjonsm ann. Det er ikke 
fordi det gjelder kam eraten.
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A . K. ( h m d e rs e n :  A lle  de 4 liar gode atteste:'. Men vi må også ta 
andre hensyn. H vorfor Øie s lu tte t  i vårt forbnnd? D et var en kam erat 
av ham som var b litt  d isponent ved pengeskapsfabrikken. D en bokholder  
som  var hadde b egått u n d erslag  og så kom d ispon en ten  og bad Øie 
om å bli bokholder og h jelpe ham . D et gjorde han.

0 .  kiporinnd:  F ra  kom iteens sid e så vi ikke på personene, men ])a 
a ttesten e , d eg  kunde derfor ikke frem legge for rep resen tan tsk ap et en 
in n s t illin g  på Ø ie som  nr. 1, når hau m anglet dokum entasjoner. D et  
fikk  vi torsd ag . A t ikke A >gaard kom torsd ag  er ikke m in skyld . \  i 
forsøk te å få  tak i ham, men fo]'gjeves.

Strek  blev sa tt.
Ludv .  Hiihind:  M  m åtte knnne behandle d ette  lid en sk aj)sløst.

A v de refererte doknm enter er det ingen  tv il om at nr. 2 raker over 
a lle  de andre. A. F . L. har all in teresse  av å k n ytte  en  slik  m ann, som  
nr. 2 t il sig . Man knnde kanskje u tn y tte s  t il andre tin g  enn bare å 
revidere. F ord i Ø ie er k jent av m ange her i salen  skal han an settes.

Bjørt ingaard  an b efa lte  nr. 2 fordi han var en ny m ann og en nng
m ann i forhold  t i l  nr. 1.

Tri /gre L ic :  J eg  hai- pekt på hvad loven sier om sta tsa u to riserte . 
D e står i en sæ rstillin g  og kan ikke nndra sig  å avlegge vidne[>ro\ om 
hvad de vet. deg hai- ikke u ts ted t nogen p riv a ta ttester . Men som  for
retningsføre!- og ju r id isk  k on su len t for n evn te boligprodnksjon  fra
1928__20 har jeg av g itt  m in u tta le lse  om nr. 1. D egge p arter har her talt
for m eget om, personene. D et er kongressen som  skal foreta  den en d elige
an sette lse . , ■ ^

( lunnar  Dixenuacn:  A etto i) Ø ies 28 års m edlem sskap i fagorgan i
sasjonen  k va lifiserer ham  for stillin g en  og jeg  vil anbefiile ham.

' Mart in  W o l d :  Vi må ha rett t il å bygge på kom itéens in n stillin g  
og den næ sten enstem m ighet det er i sek retaria tet. F oruten  det lan ge  
m edlem s.skap kom m er dei-lil at nr. 1 er far til det regnskap ssystem  som
1111 er  i A . F . L.  ̂ . i , i . 4

Ole Heck:  Jej; s lu tte r  mi^ til F n la iu l om iit deiiiie d ebatt biirde \ieri
m er lid en sk ap sløs. F oru ten  L an d sorgan isasjon en s og forbundenes regn 
skaper skal han være en k on su lta tiv  m ann for de forsk je llige  avd elin 
ger i forbundene. D et er ingen  b ipost, så her gjeld er det om å va-re 
arb eidsd yktig . Den som  for m ig fortoner s ig  best en, nr. 2.

Ohsen: d eg  fan t det u r ik tig  ikke å si fra om (Iraver.
som  jeg  kjente, når h ans navn først var nevnt. D et er forskjell på
når jeg anbefaler en m ann og når d iverse kasserere gjør det. CMunter- 
het.) Titen derm ed å in sin u ere m ot nogen . D et er vi som  skal ta  
avgjørelsen . V i sk al a n sette  ham  nu. Ivongressen skal bare strø sand  
på det.

H a lv a r d  Olsen:  D enne d iskusjon  som  er b lit t  ført her, blev ogsa  
i det vesen tlig ste  ført i sek retaria tet hvor man med 12 m ot 1 stemim- 
blev en ige om nr. 1. D et var de sa k lig e  grunner som  var de avg.iø- 
rende. Det må sies også i an led n in g  de in sin u asjon er som  har vært 
u tta lt . Hegge de kasserere som  blev v a lg t i in n stillin gsk om iteen , vilde  
ikke ha hvervet n ettop  fordi de var kasserere. Men vî  frem holdt at
de bare hadde å ta sak lige h ensyn . Dg slik  m å vi se  jia det.
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L udv .  Jiu land:  -leg har ikke in sin u ert sek retar ia tet og jeg  v il læ 
om u nd sk yld n in g , hvis jeg da har g jort det.

H a lv a r d  Olsen:  D et var u tta le lsen  om at når m an vilde ha nr. i  
var det for å sk a ffe  p la ss til en gam m el organ isasjon sm an n .

Hulund:  D et har jeg  ikke sagt.
H al v ar d  Olsen:  V el, så er det ikke sagt.
Derm ed var ta lern es lis te  ferdig.
F ør man gikk over t i l  voteringen  foreslo  H a lv a rd  Olsen  a t  m an  

først skulde foreta  en sk r if t lig  p røvevotering og at den som fikk de 
f leste  stem m er, ved den en d elige  votering  blev an sa tt en stem m ig av 
hensyn t il den a u tor ite t revisoren  bør ha.

F o rsla g et blev en stem m ig ved tatt.
Voter ing:  Man gikk så t i l  sk r ift lig  p røvevotering. H esu lta tet blev 

at ( I rarcr  fikk JfS og Øie 1/6 stem m er.
I henhold  t il foran ståen d e b eslu tn in g  blev d erefter Tor jus  ( Iraver  

en stem m ig a n sa tt som  fagrevisor.
1 t ils lu tn in g  t i l  an sette lsen  foreslo  se k re ta r ia te t  fø lgen de: Den

faste  revisor an settes  på de v ilk år som  t i l  enhver tid  er foreskrevet i 
L an d sorgan isasjon en s lover. H an s lønn kan reguleres overensstem m ende  
med hvad t ilfe lle  er for øvrige funksjonæ rer og  t illitsm en n  i L an d s
organ isasjon en .

D en faste revisor har tau sh etsp lik t.
Den g jen sid ige op sigelse  er 2 m åneder.
Voter ing:  S ek reta r ia te ts  fo rsla g  blev en stem m ig  ved tatt.
å lø tetid en  for lørdag blev sa tt  fra 10— 1 og fra 2 og utover.

Punkt 3; Landsorganisasjonens internasjonale 
forbindelser.

Man gikk så over t i l  d agsordenens punkt 2: L an dsorgan isas jonen s  
in ternasjonale  forhindelser .

H a l v a r d  Olsen:  å^ed s is te  represen tan tsk ap sm øte blev det o p ta tt  
et forslag  av D irkeland så lydende:

«S ek retar ia te t anm odes om å utrede sp ørsm ålet om vår st illin g  til 
de in tern asjon a le  forbindelser.

Iltred n in gen  forelegges første represen tan tsk ajism øte, som  i t i l 
fe lle  treffer  avgjørelse om u tsend elsen  av s])ørsm ålet t il  uravstem ning. 
H esu ltatet herav forelegges representantska])et som  treffer  avgjørelse  
overensstem m ende med n ravstem ningens resu ltat.»

F n d er  deb atten  frem kom  A m b rosins O lsen med fø lgen d e forslag :  
«Da sjiørsm ålet om våre in tern asjon a le  forb ind elser ikke har s tå tt  

på dagsordenen kan in tet forslag  i saken frem m es på d ette m øte. D et 
m å bli sek retar ia tets sak å se tte  spørsm ålet op på dagsordenen til 
næ ste re])i-esentantskapsm øte.»

V id ere blev senere under d ebatten  B irk elan ds fo rsla g  ta t t  t i l 
bake og- bare A m b rosins O lsens forslag  blev ved tatt. F ø lgen d e in n 
s tillin g  foreligger nu fra sek retaria tet:

« S iste  m øte i lau id sorgan isasjon en s representantskai) vedtok at
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spørsm ålet om Liiii(lsorgaiiisasjoiieiis in ternasjonale forbindelser sknlde 
optas til behandling i)å føstkommende representantskapsm øte.

Saken liar vært drø fte t i Landsorganisasjonens internasjonale nt- 
valg og av sekretariae t.

S ek re taria te t innstille r enstemmig for representantskapet a t saken 
blir å opta lil behandling på førstkommende fagkongress, som også 
skal behandle spørsm ålet om Landsorganisasjonens stilling  til  Arbeids
byrået i Gen f.»

Jeg finner del overflødig å g jen ta min opfatning om disse spørs
mål. K epresentantskapet har sikkert rede på min stilling  og det er 
kanskje også et flerta ll i sek re taria te t som h a r min opfatning. Men 
man finner det ikke rik tig  å op ta dette før på kongressen. Jt^ ' tro r  
heller ikke det e r rik tig  å ta  stannpnnk t nu selv om det er uholdbart 
den stilling  vi nu har i A. L. L. t)en er til skade for det sam arbeide 
vi h a r skandinavisk og for forbundenes in ternasjonale forbindelser. 
N år jeg ta r  det stannpnnk t er det fordi jeg m ener a t vi kan ikke føre 
dette  stridsspørsm ål inn, slik a t  vi skal få en politisk affa‘re og som 
kan medføre fraksjonsdannelser og svekkelse av organisasjonen. \  i 
har h a tt  nok av det. Det må være hel og fnll overensstemmelse mellem 
A. F. L. og p a rtie t om tidsj)nnktet for denne inngåelse. Vi får derfor 
se på det i forbindelse med kongressen. K an vi ved .samarbeide med 
p a rtie t få løst det så tro r  jeg alle er best tjen t med det. U t fra  dette 
vil jeg be om a t man ikke reiser nogen bred debatt, men sam ler sig 
om den enstemmige, innstilling  fra  sekretariate t.

Em il TorkildHen : E fte r debatten på forrige representan tskap  hadde 
jeg ten k t mig a t  dette representantskaj) hadde kunnet komme med en 
innstilling. E r  det. nogen m nlighet for a t p a r tie t som sådant h a r u t
viklet sig — slik som det ofte nu er ru n d t på arbeidsplassene: a t nn må 
vi ha en in ternasjonal forbindelse selv om det er til A m sterdam ? Hvis 
kongressen sknlde beslutte innmeldelse, kan m an da gå n t f ra  a t pressen 
vil bøle sig og va*re loyal i den tid  som det går fra  kongressen til nr-
avstem niugen? . , . • +

Trygve Lie: Koiij;resseii vedtok e t forslaj^ av' nuj*; livori sekretaria te t 
blev anm odet om å utarbeide en redegjørelse for Arbeidsbyrå<‘ts opbyg- 
ning og virksomhet. Denne redegjørelse foreligger u tarbeidet av H al
vard Olsen og mig. Men eftersom disse sy)ørsmål har vært drøftet, ei
den b litt  liggende i min skuffe inn til videre. Vi må få internasjonale 
forbindelser is tandbrag t, men det må ikke skje slik a t vi tå r splittelse. 
Arbeidsbyrået i Genf s tå r i samme stilling  som A nisterdam internasjona- 
len. Skai in ternasjona lt sam arbeide komme istand  må det være for a t vi 
kan få nytte  derav. Ikke indre strid . Hvis man ikke foran fagkong 
ressen i UU") h a r en oversikt om spørsm ålet kan løses og a t det er 
sam arbeide mellem den faglige og politiske skal man ikke fremme saken. 
Y i  må ikke ha strid  mellem ledelsen eller ute b land t arbeiderne. Spørs
m ålet må vokse og modnes nedenfra hos arbeiderne. Det kommer sm ått 
om se n t; men den ju-osess må vi avvente. Kan det være ting  som tyder 
på a t det er modnet, så skal vi arbeide for å søke å påskynne denne 
prosess. Men ikke i splittelsens og kam pens tegn. 1 mellemtiden burde 
vi se å virke for a t både den faglige og politiske organisasjon søkte
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tilknytn ing  til de skandinaviske organsiasjoner. Nu liar vi bare hjelp 
under konflikter, men ikke organisatorisk samarbeide. Jeg  vil frem kaste 
den tanke.

A. E. Gundersen: Jeg  skal stemme for sek re taria te ts  innstilling. 
Men forutsetningen må vel være a t  kongressen skal få en utredning. 
D et kongressen vedtok om en u tredn ing  av A rbeidsbyrået få r man se 
å sende u t til avdelingene. Mange har nu ikke kjennskap til disse fo r
hold, hvad A rbeidsbyrået arbeider med og hvad det har gjort. De gamle 
tirkushester, som har d isk u tert dette kan det nok ; men de mange unge 
som er kommet til kjenner d e t ikke. Det skandinaviske sam arbeide 
kan ikke løses jiå den m åte Lie mener. De danske, svenske og finske 
o iganisasjoner sier a t  de kan ikke gå til  sam arbeide før vi h a r ordnet 
\å re  in ternasjonale forbindelser. D ette er meget viktige tin g ; men jeg 
ei enjg i at beslutning bør fa ttes på en kongress. Men opdraget som 
fagkongressen påla sek re ta ria te t må effektueres. Man bør heller ikke 
være så redd fordi om det er l i t t  skrik. Det få r man bedømme u t fra 
situasjonen. 1 anledning det betydningsfulle møte i Genf om 40 tim ers 
uken, yil jeg senere få komme tilbake til det.

Øistein Martinsen:  Jeg  har in te t im ot sek retaria te ts  forslag under 
forutsetn ing av a t  det som Gundersen om talte kommer oj» senere. Lie 
ta lte  som om det er for.skjell på den faglige og politiske bevegelse. 
Men er den jiolitiske noget annet enn den faglige? E r det sem inarister 
og nogen jo u rn a lis te r og redaktører som danner p a r tie t?  Jeg  synes det 
er u rik tig  å stikke fingeren i jorden bare fordi enkelte personer er im ot 
de in ternasjonale forbindelser. Arbeiderne resonnerer slik nu a t det 
må bli en forandring. Jeg  vil si til Lie og de andre a t  nu må dere 
ikke være engstelige lenger.

M artin Tranmæl: Det er ikke nødvendig å deklamere E jørnson 
eller andre i denne sak. Man må finne forståelse innenfor arbeiderne 
I denne sak. Spørsm ålet går dypt, lang t dypere enn man aner. Selve 
de in ternasjonale tilkny tn ingspunkter h ar vært lite  behandlet. Nogen 
ny  situasjon foreligger ikke for uravstem ning i denne kongressjieriode. 
Og det var det som var fagkongressens mening. De som alltid , helt til 
det siste, liar vau-t på den annen side burde vise forståelse her, selv 
om dere nu er g .\tt over. Det kan forståes; men m an skal ikke frempro- 
\ osere. Hvad toibundenes tilmeldelse til de in ternasjonale fagsammen
slutninger angår så h a r det vært en oiilugt sak. Men A. F. L.s tilmel- 
<lelse til Am sterdam  er noget ganske annet. å lan  bør heller ikke vau-e 
uopmerksom på den nyorientering som finner sted. Ai kan skade både 
p artie t og fagbevegelsen ved å foregrijie noget her. Om man kan løse 
spørsm ålet u t fra  sin politiske sammenheng får man se på. Man må 
ikke være blind for a t man her kan røre ved noget som kan vinne 
gjenklang. Den arbeidssituasjon vi er ojijie i må vi også ta  hensyn til. 
Am otaffæren og forholdene b landt skog- og landarbeiderne er tyjiiske. 
De bunder lang t dypere enn mange tro r. Man må sandelig vise fo r
ståelse. Det var nevuit av Lie a t man burde søke å utbygge det skan
dinaviske organisasjonssam arbeide. Det har vært oppe gjentagende 
ganger. Også når det gjelder p artie t har det vært re ist henstillinger 
til det svenske og danske soeialdemoki-ati om sam arbeide om visse

L. 2
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saker. Jleii av formelle grnniier gikk det ikke. Det fiinies vel ikke nogeii 
lier i laiulet som er iieiiig i et slikt samarbeide. E fter  valget i Daiunai k 
er lonen i dansk «Socialdemokraten» en annen og mer forståelsesfull 
overfor det norske parti ,  så vi kan selvsagt forsøke på nytt. deg synes 
også a t  stillingen til de andre fagorganisasjoner i verden må være 
vikligere enn Arbeidsbyrået i Genf. deg t ro r  man er best t jen t med 
å vise en viss ro ber og se å løse saken nt fra det politiske leie.

JTam IJrikscn: Det er meget vann rent i sjøen siden 192r>. Det 
er en endret situasjon i vårt land, som i andre land. Og den bni'de 
tilsi a t man ikke la saken jiå bylden ; men se å løse den. Xflr man skal
ta spørsmålet op, er jeg enig i at man må gjøre det slik a t det ikke blir
noget skille mellem den jiolitiske og faglige ledelse. Det sknlde lia vært 
av interesse å børe om ikke den politiske bevegelse satte den faglige 
f r i t t  i spørsmålet. Den politiske bevegelse skal jo lia landsmøte Til 
våren og det knnde være av interesse å høre det. Sknlde det ikke vane 
formålstjenlig at representantskajiet stilte par tie t  det spørsmål? Xår
vi sjmrte dem først så hadde de vel ikke noget å si.

/'JliuK Volan: deg sa på forrige rejiresentantskapsmøte at man 
m åtte se å få disse sjiørsmål løst nt fra  den politiske tilknytning. Vi 
må se på Landsorganisasjonens tilmeldelse som et jiraktisk sjiørsmål. 
Med andre ord at tilmeldelse ikke betyr a t  den norske arbeiderklasse 
slår inn jiå en annen jiolitisk linje. I’å den måte kan saken lOses og 
vi gavner den best. En nravsteniiiing før kongressen har behandlet 
det, kan der reises den formelle innvending imot a t vi intet m andat har 
dertil. Og hvis en slik nravsteniiiing går imot? Hvilket forhold vil 
vi da komme i overfor danskene og svenskene? Det vil vanskeliggjøre 
hele jiroblemet om tilmeldelse til den faglige eeiitral. Rejiresentantska- 
jiet kan ikke forlange a t  j iartiet skal ta  avgjørelse. Landsorganisasjonen 
må selvsagt løse sjiørsniålet selv. Man har ikke annet å gjøn* enn å 
vedta sekretariatets forslag og så får vi søke å løfte dette sjiørsmål 
n t  av sitt  jiolitiske leie.

Valdcinar Xiclscn:  Man sjiorer også i denne sak ntviklingen, nåi‘ 
man ser hvor lidenskajisløst sjiørsniålet nn diskuteres. Den nuværende 
vanskelige situasjon har medført a t arbeiderne også tenker dyjiere over 
disse ting enn tidligere. Det er ikke lenger noget fraksjonssjiørsmål. 
Vi behøver ikke å forandre vår stilling og vårt jirogram ved å Til 
melde oss det internasjonale. Det er konstatert  a t vi ikke kan ha for
bindelse med rnserne. Samarbeidet der h ar  vist sig nmnlig. Og hvor 
hører vi da naturlig  lijemme om ikke i Vest-Eurojia. \"i er uløselig 
knytte t  til de Vest-Enrojieiske arbeidere. Xettoji i en tid som denne 
vilde vi ha nytte av et slikt samarbeide. Det sknlde heller ikke lenger 
være tvil om å se å få de naturlige tilknytningsjiniikter. Men man 
skal ikke i*eise iiogen ny strid. Jeg tro r  heller ikke den kommer.

Øistein Martinsen: Tranmad h ar  ikke behandlet jiroblemene. Jeg 
var med og laget en 'Mf-z In ternasjonale og vi hadde l iaakon  Meyer i 
l ’aris f år. Jeg så ikke annet av dette enn a t vår mann, da han kom t i l
bake, hadde fått et j)ar små sorte barter. (Munterhet.) Tranmæl burde 
si hvordan man sknlde løse j)roblemet og optrekke linjene for det videre 
arb(>id(>. iMen det gjør han ikke. De har i Tyskland og andre steder de
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samme problemer som hos oss med Åmotaffærer etc. Men selv journa l
ister fo rstå r  ikke alt.

Møtet hevet.

Formiddagsmøtet lørdag 17 desember.
Xavneoj)roj) blev foretatt.
Protokollen for gårsdagens møte referertes ved sekretæren, Volan.
Elias Volan:  Jeg  har en bemerkning til j)rotokollen selv. Jeg  var 

ikke opmerksom jiå det igår. Men det blev ved revisjonsansettelsen av
gitt  2 stemmer mer enn det her er stemmeberettigede til. Det stemte 94 
(48 og 46). \  i er 94 stemmeberettigede ; men !? var fravamende — Eaaen 
og barber Martinsen. Skog- og Landarbeiderforbundet har 4 rej)resen- 
tan te r  til stede; men bare 2 av disse har stemmerett. Jeg  vil oj)lyse om 
det; men jeg mener det ikke bør få konsekvenser.

Alfred M. Nilsen: .leg kan ikke være enig i a t  avstemningen ikke 
skal ha konsekvenser. Prøvevoteringen var den avgjørende og der skilte 
det j)å 2 stemmer. Det må stemmes på nytt og jeg foreslår det.

f falvard Olsen: -feg vil foreslå a t  j)rotokollen vedtas og dermetl 
også den foretatte votering.

0. Martinsen talte for ny votering.
fA-ald Nielsen (Skog og L and) :  Vi h ar  ikke få t t  beskjed om a t  vi 

ikke har stemmerett her. F o r  øvrig stemte vi to j)å hver vår kandidat.
A. E. (Inn-dersen talte  for ny votering.
P. II. Vcstad:  Jeg h ar  opfattet det slik a t samtlige våre 4 rej)re- 

sentanter hadde stemmeret.
0. L. Htrøm:  Saken knnde vel løses ved en erklæring fra samtlige 

de 4 representanter i Skog- og Lamlarbeiderforbnndet om hvor de hadde 
stemt.

Anihrosim Olsen : Jeg  beklager, t i lfe l le t ; men det går ikke an å 
omgjøre det som er gjort. Den mann som, er ansatt ,  er ansatt.  Jeg tro r  
imidlertid a t  vedkommende selv ikke vil ansettes j)å denne måte og der
for vil j(‘g være med på ny votering.

Liljan:  Graver er enstemmig valgt. Det går ikke an å omgjøre det.
Alfred M. Nilsen:  Føi- valget kan godkjennes må det en formel be- 

slntning til. Valget hitti l  er ulovlig; derfor må noget gjøres. X år det 
blir oj)lyst j)å kongressen hvordan det er, kan det va*re a t den omgjør 
det hele. Vi vet jo ikke hvem av de 4 fra Skog og Land, som har re tt  
Til å stemme.

Volan:  Vi har i cirknlære meddelt alle forbund at rej)resentaiit- 
skajTet vilde bli innkalt direkte fra Landsorganisasjonen. Vi har alltid 
fulgt den ordning, hvis representasjonsordningen er b li tt  forandret, a t  
vi har t a t t  de representanter som på vedk. forbunds liste s tå r  først. Xår 
jeg har få tt  disse oplysninger var det min plikt å ojtlyse derom. Xogeii 
bebreidelse i den anledning vil jeg ikke ha. Personlig tro r  jeg det er 
riktig å få en ny votering.

Strek blev satt.
Vcstad:  Volan jilikler a gi forbundet rede j)å tingene. Det er ikke 

gjort. For de 2 andre fra vårt forbund er det ikke sagt noget om a t  de
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ikke har stem m erett. Vi må jo efter dette trekke oss tilbake og be
stemme hvem av de d som skal representere vårt forbund.

Joticf Lar.s‘son: ^ 'i blev spu rt om det var nogen forandring i vår re- 
])resentasjonsliste. V år det gjelder ansettelsen er jeg enig i a.t voterin
gen er ulovlig. !Men man må knnne votere over hvorvidt valget skal god
kjennes.

Em il Torkildi^en: \ ’i bør stemme for form annens forslag om å god
kjenne valget.

Votering:  Ved alternativ  votering mellem H alvard  Olsens og A l
fred M. Xilsens forslag blev Olsens forslag v ed ta tt mot 27 stemmer, som 
blev avg itt for Nilsens.

Olaf Ahrahamf<cn foreslo nn a t  sam tlige 4 fra  Skog- og Land her- 
efte r hadde stem m erett.

Halvard OLseti foreslo a t de 2 fikk møte med tale- og forslagsrett.
Votering: Olsens forslag blev vedatt med s to rt flerall.

Diet og tapt arbeidsfortjeneste.
Halvard Olsen foreslo for utenhgs  rep resen tan ter 20 kroner i diét 

og for innenbgs 10 kroner sam t 15 kroner for ta p t arbeidsfortjeneste.
K n taler  foreslo 15 kroner i d iét utenbys og den tap te  arbeidsfortje

neste s a tt  ti l  12 kroner.
Votering: H alvard  Olsen forslag blev vedtatt.
.4. E. Oundersen: Ved forrige representantskapsm øte gikk en hel 

del fra  m øtet før det var ferdig. Jeg  vil foreslå a t det må søkes om per
misjon og de som ikke gjør det tap er re tten  til d iét og ta p t arbeids
fortjeneste.

Votering:  (Inndersens forslag blev vedtatt.

Fortsatt behandling av A. F. L.s internasjonale 
forbindelser.

Dagsordenens pnnkt 3: A. F. L.s internasiomile forbindelser fort- 
sattes.

A. H. Arntsen:  D et er in teressan t å se sekretaria te ts  innstilling. 
Det e r en tannløs innstilling  og form annen m otiverer også med a t  det 
in te t skal sies. F orsåvid t er det rik tig . Men er ikke saken like aktuell 
idag som tidligere og senere? Hvordan er ikke forholdene j-undt om i 
verden? l ’å det nnvserende tid spunkt e r det ikke aktuelt, sier man. Men 
jeg m ener a t  nettop nn er den mer aktuell enn nogensinne. D et fo rstå r 
man også; men det er fordi man kommer inn på den politiske side. Man 
tø r ikke ta  standpunk t av fryk t for politiske strid igheter. Torkildsen 
sp u rte  om hvordan arbeiderpressen vilde stille sig. Det er k la r t a t det 
kan man ikke få svar på. D et kommer an på den faglige og politiske 
utvikling her i landet. Den faglige bevegelse få r ikke lov til  å ta  s tan d 
p u n k t fordi den kan renne i)annen mot veggen på grunn av den poli
tiske side ved spørsm ålet. Det er tydelig tale. D et er også en sk jult 
tru sel i det. Fagorganisasjonen skal ikke få ta  s tandpunkt u t fra  sine 
in teresser. E r  ikke realite ten  den at vi vil i forbindelse med de andre
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lands arbeidere for å hjelpe dem og derved oss selv? F ryk ten  for a t 
D. N. A. skal ta  skade på sin sjel fordi om A. F . L. går inn i sin in te r
nasjonale! Vi kan ikke lenger bygge på frykt. D et er heller ingen be
grunnet fryk t for a t  Landsorganisasjonen skal besm itte D. N. A. og op- 
slntningen til p a r tie t vil ikke bli m indre. Det vil skape ny tiltro  til 
D. N. xV. a t det h a r det m oralske grunnlag til  å ta  standpunkt. Det ei' 
e t nndfallenhetens standpunkt sek re taria te t har ta tt .  Jeg  vil foreslå;

«R epresentantskapet u tta le r  a t  spørsm ålet om Landsorganisasjo
nens in ternasjonale forbindelser må sees som et rent faglig organisa- 
sjonsspørs)nål. U t fra  dette  synspunkt anmodes s<‘k re ta ria te t om å opta 
saken til behandling på førstkommende kongress.»

E m il  Torkildsen:  Jeg  re tte t mine 2 spørsmål til det politiske p a rti 
tross dette skulde være e t faglig  spørsmål. S ek re taria te t beliøver vi 
im idlerlid ikke etterlyse. Vi vet hvor det vil stille sig. Men det er den 
politiske bevegelse det har sin interesse å høre om, om den også går i 
den re tn ing  som fagorganisasjonen. Derfor sjjurte jeg også om: hvis 
fagkongressen beslu ttet tilm eldelse og saken blev sendt ti l  uravstem 
ning, vilde da arbeiderpressen optre lo ja lt?  .leg fikk ikke noget svar; 
men nærm est a t det skulde være et politisk ])restige-spørsmål. Og det 
lå  en trnsel i a t det kom an på hvordan denne forsam ling stilte  sig. Det 
skulde im idlertid  være oplagt. Det tales om dypere å rsak er; men vi få r 
ikke høre hvad det er. Hvad er forskjellen mellem de svenske, danske 
og norske arbeidere? Det blev nevnt a t man skulde henstille til p artie ts  
landsm øte om å stille  oss fr itt. Jeg  fo rstå r hensik ten ; men vi e r ikke 
noget underbruk av partie t. Da skulde det heller være omvendt. Nei, 
det hele er et prestigespørsm ål. Hvis Tranmæl snudde så var sakén i 
orden. Det er bare e t par ord av D. N. A.s ledere som det s tå r på. .Teg 
kan godt være med på å skille dette faglige spørsm ål n t fra det po liti
ske. !Men skal vi k lare det, så må også de politiske ledere være med på 
det. Jeg  vil im idlertid  henstille til A rntzen å trekke s it t  forslag tilbake. 
Vi bør ikke forsere denne sak. Men da må vi kunne gå nt. fra a t sekre
ta r ia te t kommer med innstilling. Og er så pressen ikke lojal, få r fagor
ganisasjonen komme med sine egne aviser.

Vils  \o rh e im :  F ak tisk  og reelt opgjorde represen tan tskapet sist sin 
opfatning. De som nu reiser saken her på ny, h ar ingen momenter å føre 
i marken for a t det er skjedd noget n y tt siden da. An kan ikke sja ltre  
n t det faglige og det politiske. Det kan forståes a t  sek re taria te t føler 
sig ubehagelig til mote ved å m åtte be Sverige og Danmark om hjelp. 
Men det er nn en følelsessak. -Og selv om det er ubehagelig, så få r man, 
hvis man ikke k larer det lengei*, ti‘ekke sig tilbake og la, nye folk komme 
til. Alen dette forp lik ter da ikke oss som har vår innstilling, å forandre 
den? .Jeg beklager forholdet til Russland. Men ved å gå over til  Am
sterdam  h a r vi da forenklet sy)ørsmålene? Gagner vi arbeidernes in te r
esser ved det? Forholdet er så vanskelig a t hverken vi eller Am sterdam  
h ar nogen nytte  av det. Men det verste er a t  vi skal ta  en orientering 
som vi ikke har. Samlingen i 1927 var forpliktende for begge p a rte r  og 
da skal man ikke bruke tom meskruen på den ene part;

Johs. M. P. Ødegaard: Jeg  h ar inn trykk  av at debatten begynner å
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komme inn i en lideuskapsløs gate og man bør ntvikle det så man kan 
klarne denne sak. Jeg  fikk et noget annet inntrykk av Tranmæls inn
legg enn Arntzen og Torkild.sen. Jeg  forstod det ikke som nogen trnsel. 
Jeg  forstod ham slik at det knnde være s])ørsmål om å løse dette faglige 
spørsmål nt av det politiske leie. Ja ,  Tranmæl beiiektei' det ikke nn. 
Altså er det riktig o])fattet. Vi arbeider innenfor våre faginternasjonale 
og det arbeide er i god gjenge; men det blir aldri undlalt å interpellere 
oss om hvordan stillingen er her i landet til hel og full internasjonal 
samling. 1 visse silnasjonei' har det vært pinlig å stå i denne stilling. 
Tranmad mente å se en iysning til skandinavisk samarbeide niellem bo- 
vedorganisasjonene. Jeg  hai* den opfatning at istedenfor å lempe på 
disse forhold er det legn som tyder ])å stiamining.

A rthur  Olsen Knnde maii nte fra Vest-Enropa merke noget mei- 
til virkelig klassekamp så vikle vår innstilling her hjemme også bli 
anderledes. Særlig efter lockouten, da vi hadde få tt  den store økono
miske støtte, vikle en uravstemning ikke ha bragt oss oj) i noget op- 
rivende forhold. iMen efter det har vi ha t t  en vanskelig tid, så nu er 
en slik uravstemning vanskelig. Lie var inne ])å spørsmålet om de 
skandinaviske forbindelser. Det kunde kanskje være a t vi kunde kjøpe 
oss til det. Danmark trenger nu støtte. Denne sak diskuterer vi på 
arbeidsjila.ssen og det er denne halvheten som alltid bemerkes.

Amhrosius Olsen: Hvorfor er det alltid så stor interesse om dette 
spørsmål? Xettoj) fordi det er så  brennede aktuelt. Xår sekretariatet 
allikevel konimei- med en enstemmig innstilling så forstår nok også de 
d e t ; men n år  de foreslår utsettelse så er det et taktisk spørsmål. Tiden 
er ikke inne. Og jeg har erfaring for a t del er ikke flertall ule blandt 
arbeiderne i denne sak. .leg ser det på m itt  isted. Det er langt fra  fler
tall. ^'i ser også forholdene ute i verden, hvor arbeiderne s tå r  i stadig 
kamj). Den venstreretning som kommer tilsyne ute i verden kunde vi 
kanskje få u tnytte t.  Jeg er enig i sekretariatets innstilling. 'S i har 
råd til å vente når det ikke er lenger enn til kongressen. Tramæls og 
Norheims uttalelser idag h ar  en anne undertone enn tidligere. Men 
det må godvilje til. Og når Tranmæl h a r  den opfatning a t man her må. 
vise god vilje så bør vi følge den.

Tfarald Thoresen:  Man søker å opkonstuere et .skille mellem den 
faglige og politiske bevegelse; det er uriktig. Og enn mer meningsløst 
er det a t  man undervurderer de fagorganiserte arbeidere ve<l å dosere 
at et p a r  journalister s tår hindrende i veien for internasjonal samling. 
Faktisk s tår fagorganisasjonen kløvet på langs i dette spørsmål. -Men jeg 
erkjenner at det er skjedil en strømkentring i det senere. Det var ikke 
bare j)olitiiske ting, som gjorde a t  fagorganisasjonen meldte sig ul av 
A m sterdam; det var også rent faglige ting. Den faglige Central idag er 
efter vår opfatning for løst sammensatt og tilfredsstiller ikke de krav de 
fagorganiserte stiller til on Internasjonale, i len  selv om den er mangel
full kan man ikke leve isolert. W  må se å komme innenfor og gjøre den 
best mulig, i l a n  må forenkle spørsmålet og se på det som et faglig 
spørsmål. -Men det verste vil vau-e å presse denne sak frem. Det har vi 
erfaring for aldri fører frem.

Tranmæl:  Jeg  begriper ikke hvad dette med det ])olitiske er. Jeg
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nevnte nettop hvor ømfindtlig dette si)øi*smål er b landt de fagorgani
serte. Det er av hensyn til fagorganisasjonen a t  man skal være forsik
tig, for ikke å ødelegge den. A undgå s tr id  som kan virke tilbake på 
den faglige og politiske bevegelse. Arbeidernes ømfindtlighet og våken
het er stor på dette punkt. De som derfor er interessert for en løsning 
må være varsomme her. åloskva boikotter alle som ikke går inn i Ko
mintern og allierer sig med borgerlige stater. Jeg  sa igår a t  spørsmå- 
l(Us stilling før  kongressen, på kongressen og efter den beror på hvor
dan vi t a r  dette spørsmål op. Så tales det om arbeiderpressen, llvis 
det ikke nu har vært vist lojalitet, så forstår ikke jeg hvad man mener 
med lojalitet. Arbeiderj)ressen har vist lojalitet og vil fo r tsa tt  komme 
Til å vise det. i len  vi skal ikke ha nogen kirkegåi-dspolitikk. Vi skal 
ha liv og rørelse i bevegelsen og beslutsondiet.

Øistein Marthinsen:  th lr stilling styrkes for hver dag nasjonalt ; 
men in ternasjonalt har vi ikke hatt noget j)rogram. t 'i har i sin tid sa t t  
Tranmæl og Torj) i den ])olitiske balelse for a t fagorganisasjonen skulde 
prege partie t.  Hvorfor nøler de nu? Man skal ikke se så ensidig på si
tuasjonen. Man kan være fornøid med diskusjonen torsåvidt som det 
ikke er kommet noget imot en løsning av denne sak.

Strek blev satt.
Hans Eriksen:  .leg kan godt forstå sekretariate ts  standpunkt. De 

har den samme innstilling som tidligere, a t  de vil, men de tør ikke eiinu 
ta det avgjørejide standjuinkt. V ar sekretariate t idag på det rene imal 
a t det hadde det store flertall med sig vilde nok også en annen innstil 
ling vært kommet. Dere som kommer utenfra bør bringe oj)]ysning om 
disse ting. Og hvorfor skal ikke vi som vil denne linje, ])åj)eke det og 
nødvendigheten av internasjonal samling akkurat som Xorheim like 
kraftig  på sin side taler  imot? Det er ikke noget i)ersonstand])unkt; 
men det vi har erfart u te  b landt medlemmene. Jeg  vil stemnu' for Arnt- 
zens forslag. Vi må ikke få en ny kongress uten at det foreligger ])nsi- 
tive forslag.

Try()\:e Lie: -Teg holder meget på realiteter. Det som er brennende 
aktuelt  er a t  det skulde va>re mulig å få i stand e t skandinavisk sam ar
beide — i)olitisk og faglig. Jeg  går ut fra a t  det blir ventilert. Man må 
også være opmerksom ])å at næste å r  s tå r  vi foran skjerpede tukthus- 
lover. Xu s tå r  ri der først igjen og (let h a r  betydning for Sverige og 
Danmark for det går tripp  tra[)p. .leg ser videre på antikrigsarbeidet, 
arbeidstids- og arbeidsledighetss])øi‘smålet. -\lle de ting er så viktige a t 
det er av den største betydjiing å finne frem til e t  skandinavisk sam
arbeide. Det skulde glede mig om man her kunde skille det faglige fra 
det poli tiske; men ikke fo rstå r  jeg hvoi-dan man kan klare det. i l a n  må 
ha for isig konsekvensene, ^len det kan hli et faglig spømmål. Det kan 
komme under en konflikt, eller under e t a t tak  på det skandinaviske sam
arbeide. åleni selv om man sier a t det skal van-e et faglig spørsmål, så 
må det være enighet om det mellem den politiske og faglige ledelse. 
-\rntzens forslag bør trekkes tilbake.

F. 11. Vestad:  Xettop på grunn av følsomheten om dette spørsmål, 
har sekretariate t fremmet s i t t  forslag. Dg også fordi det er en politisk 
sak, som Lie sa. Vi søkte i sin tid samarbeide nnal Russland og vi hadde
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endos gjensidighetsavtale. Men vi fikk aldri støtte hverken økonomisk 
eller moi‘alsk. A ldri er det b litt sendt så m eget kubb t il Norge, som da 
vi hadde kampen her i landet. Derfor beslnttet vårt landsm øte omtrent 
enstem m ig i 1981 å avbryte den forbindelse. En forbindelse med Sverige 
og Danmark er nyttigere her. Man får se praktisk på spørsm ålet. Da 
nytter det ikke å stå splendid isolalion.

Xorheim:  En tin g  er at vi har slått faist a t vi bør ha internasjo
nale førbindelser og at vår stillin g  er som den er; men det er ikke nød
vendig derfor å si a t den norske fagorganisasjon er svak fordi om den 
ikke står i Amsterdam. Jeg har in tet imot at Lie og seikretariatet får  
en skandinavisk konferanse i stand og at kanskje Den faglige Central 
knnde komme til stede.

A. Brati 'old:  Når fagorganisasjonen idag stå r  sterkt er det jiå 
grnnn av den støtte vi har få tt fra de foraktede Amsterdammere. Og når 
vi har få tt den støtte og hjelj) er det fordi vi har h att fagforeningsfolk  
her hjemme, som hap hatt samme standpunkt. Tranmæls innlegg gjorde 
m ig stort sett godt. ålen han skal ikke benekte at det drives cellevirk
somhet. .lo hurtigere det  blir slutt, jo bedre. La oss nu vedta sekreta- 
riatets standpunkt; det er det riktige. Vi bøi' ikke forhaste oss; men vi 
er nu endelig kommet til sannhets erkjennelse.

Arntzen:  Norheim har gjort en koldbøtte fra første til annet inn
legg og det er fordi Tranmæl i mellemtiden har vært oppe og talt. De 
alm indelige fagforeningsfolk er innstilt. Spørsm ålet er bare tidspunk
tet og måten det frem legges på. llv a d  arbeider])ressen angår er den 
lojal og ære va>re den for det. N ettop derfor står vi så sterkt her hjemme. 
Lie gav uttrykk for et politisk synspunkt. Ledelsen i A. F . L. sier at 
man skal samarbeide med D. N. A. og kan det skje til næste kongress, 
så kan jeg ta m itt forslag tilbake.

Al»'(i]i(im.<^cn: D et er vel mer riktig det Lie sa at det først og fremst 
er et politisk spørsmål enn slik som Arntzen mener, nem lig at det går 
an å avkoble hjernen på folk. Sj)ørsmålet er ikke så enkelt som Arntsen  
vil ha det til.

Voter ing:  Sekretariatets innstilling blev enstem m ig vedtalt.

Eftermiddagsmøtet 17 desember.
1‘rotokollen referertes og godkjentes med en bemerkning av 

LurxHon om at satsene for diét og ta2)t arbeidsfortjeneste m åtte tilføies.

Arbeidsbyrået og konferansen om 40 timers arbeidsuke.
ålan gikk derefter over til det av A. E. Gundersen til dagsordenen 

motioneide punkt: Arhcidshgråetx forextående Iconferanxe om t/O timcrx 
(irheidxnkc.

.1. B. ( tnnderxcn: Den faglige Central krevet på m øtet i Madrid på 
ny innkallelse av Arbeidsbyrået i Genf til behandling av 40 timersuken  
og det er nu besluttet holdt i januar. 40 tim ers arbeidsuke er et in ter
nasjonalt s])ørsmål, som vi må se i fellesskap. D et viktigste er at arbei
derklassen hele verden over stiller kravet om 40 tim ers uke. D et som
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skjer nu er at Danmark, Tsjekkoslovakiet og Ita lia  vil sende regjerings- 
re])resentanter og arbeiderre})resentanter, som vil stemme for 40 tim ers 
nke. J)(‘t byrået kan gjøre er at hvis det blir flerta ll for saken, kan det 
forberede den videre og med tiden lage en konvensjon derom. D et er jo 
ikke dei-med g itt  at vi får 40-tim ersuken; men det gir saken et støt frem
over. Fra Norge kan jeg ikke tenke mig annet enn -at arbeidsgiverne vil 
niøte og de vil tale og stemme imot. Kongressen i 1081 besluttet jo å la  
sjømennene reise til Genf. D ette ispørsmål gjelder allc arbeidere, ikke 
bare sjøfolkene. V i har dermed ikke ta tt noget })rinsipielt standi)unkt 
for Arbeidsbyrået. Men det tar sig  høist besynderlig nt at ikke vi som 
arbeider for 40 tim ers uke blir med her. Den finske kommunistiske 
Landsorganisasjon m øtte den hele tid, mens den eksisterte, ved Arbeids
byrået. Og det gjorde den av taktiske hensyn. Nu kan det innvendes at 
den svenske fagorganisasjon ikke er interessert. Den har im idlertid  
den hele tid  steilt holdt i>å 44 tim ers arbeidsuke. De stem te også mot 
Am sterdam -Internasjonalens centralbeslutning om 40 timer, ålen jeg  
antar dog at svenskene også vil stille  sig imøtekommende. A møte frem 
ved denne konferanse stemmer jo også med vår opfatning ellers. V i mø
ter op i herredsstyre)' og kom m unestyier og drøfter våre saker. Da bør 
vi også møte op her. D et er sagt at sekretariatet har behandlet saken for 
14 (lager siden, ålen representantskapet bør ikke ta  hensyn til det. E t 
hvilket som helst forbundsstyre vikle foran elylandsstyrem øte overlate  
en slik sak t il det. Sekretariatet burde også overlatt dette t il represen
tantskapet. Jeg  vil foreslå: «Spørsm ålet om 40 tim ers arbeidsuke som  
skill behandles av Arbeidsbyrået i  januar måned næste år, mener repre
sentantskapet er av så viktig betydning for ai'beiderklassen i alle land  
—■ også arbeidei'klassen her i  landet —  at representantskapet beslutter 
at Landsorganisasjonen lar sig  representere ved denne konferanse.»

Halvard Olxen: D et ei* som oplyst av Gundersen riktig at vi har 
behandlet denne sak og det var som følge av en skrivelse fra departe
mentet av 2.8 november i åi' med oplysning om denne konfei'anse og at 
det var anledning til å sende i-epi-esentanter. U tgiftene hei'med m åtte 
de representerende organisasjoner selv bære. Skrivelsen blev behandlet 
i sekretariatet efter at den var behandlet i det internasjonale utvalg og 
det beslulledes enstemmig, d. v. s. hvis den kom op her, vilde de stå fr itt;  
men ellers var det enstem m ighet om ikke å sende representanter. D et er 
g itt ilt vi først og fremst må se å finne en ordning på det sjiørsmål vi 
tidligere her har drøftet, før vi går t il  inslitusjoner som det her gjelder. 
Den er av adskillig  mindi'e betydning enn når det gjelder sam ling med 
våre klassefeller verden over. Sekretariatet følte sig så vidt jeg forstod  
det, bundet av fagkongi'esseiis beslutning her og vi er nødsaget til å re- 
si>ektere den. .leg vil foreslå at representantskapet godkjenner sekreta
riatets beslutning om ikke å .sende rejiresentanter t il  konferansen.

kli/xtad: Har sekretariatet svart departem entet?
Halvard Olxen: Nei, ennu ikke.

Øixtein Martinxcn:  Jeg  mener det er faktisk dumt av oss å avslå  
dette. 54 nasjoner er tilk n yttet dette byrå. Iler  har vi 54 ai'beiderrepre- 
sentanter som vil stemme foi- 40 tim ers uke; dei-til kommer en rekke 
mindre stater som vil stemme foi* det, og man har Ita lia , hvor både re-
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sjeringeiis, aibeirls"iveriies oj  ̂ arbeidernes rep re se n ta n te r  vil stemme 
for det. H e r  h a r  vi en anledninjj t i l  å  arbeide for v å r t  krav. A t  den 
reaksjonære regjeriiijj vi n n  har , ikke sender re i)resen tan ter , e r  ikke m er
kelig. "V’i ser også a t  de borgerlige p a r t ie r  m otarbe ider  de tte  Arbeids 
byrå . D e t sknlde tilsi v å r  stilling.

A I  fred Madseit:  J iapporten  som skal behandles i Genf, kom ig å r  og 
h a r  t i te len :  A rlæ idsledigheten  og arbeidstidsin irøkrenkning. Den inne
holder en rekke m ateria le .  A rbe idsbyråe t  f a t te t  i ap r i l  den j)rinsij)iel!e 
avgjørelse og vedtok da med .)8 m ot 37 s tem m er a t  man sknlde  arbeide 
for  a rbe ids t ids innskrenkn ing . Senere h a r  I t a l i a  p n r r e t  og krevet øie- 
blikkelig konferanse herom, før  den økonomiske verdenskonferanse me 
ste å r .  Xn h a r  m an ikke noget felles a rbe idsp rog ram  n å r  det gjehler 
a rbeidstid ,  i le n  så v id t jeg  fo rs tå r  vil de t bli u ta rb e id e t  en konvensjon 
om øieblikkelig arbeidstidsnedsette lse . I lvo rv id t  det vil bli g jeniieniført 
kom m er jo av den m ak t  m an kan stille  o]) fo r  konvensjonen i de forskjel 
lige land. X å r  vi bes ln t te t  ikke å la oss rep resen tere  så v a r  det som 
følge av fagkongressens beslu tn ing  om ikke å være rep re sen te r t  ved A r 
beidsbyrået. -Man m ente  de t var r ik t ig  å være lojal. Men personlig  h a r  
jeg den op fa tn in g  a t  de tte  e r  v å r t  v ik tigste  spørsm ål for  tiden. s tå r  
im id le r tid  i en tvangss ituas jon .

Johfi. Hul th i i i :  J la ii  vil reise hjem med en flau  sm ak efter  de t te  
møte. Man h a r  i form iddag  ikke tu rd e t  si sin virkelige m ening i de t in 
te rn as jo n a le  s])ørsmål. Og nu  ta le r  m an om arbeidsløsheten, en sak vi 
h a r  d isk u te r t  meget her hjemme og som e r  e t in te rn a s jo n a l t  spørsmål. 
Men n å r  vi kan va>re med på å behandle det p å  in te rn as jo n a l  basis, så 
skal m an holde sig vekk. Vi burde  ne ttop  være med overa lt  hvor det be
hand les  forholdsregler m ot arbeidsløsheten. Skal m an ha  re p re se n ta n t 
skapsm øter  mellem kongressene, så må m an også si noget der og t a  
virkelige s ta n d p u n k te r .

ÅriitKcii: S pørsm åle t  e r  om d e t  ei* aktuell ])olitikk a.v fagorgauisa- 
sjonen å vau-e bundet av det vi t id ligere  h a r  g jo r t  e ller beslu tte t .  I te 
sene av 1920 stod det a t  man sknlde trenge  sig inn  i alle in s t i tu s joner  
og forsam linger. D et var kom m nnistisk  s tan d p u n k t .  Men så skjer det 
a t  se k re ta r ia te t  her  innbyr  oss t i l  s ta tu s  quo. E r  det r ik t ig ?  E r  det v ir 
kelig fagforeni]igs])()]itikk? D e t  e r  en fraks jon  hos oss, som vil gå med 
på  nedsette lse  av arbe ids tiden  u ten  kompensasjon. De h a r  også et  syn 
og en p la tfo rm  å s tå  på. J e g  er ikke enig med dem ; men ne ttop  deiine 
fraks jon  burde  være med å  benytte  p la t t fo rm en  i Genf. De som vi rep re 
sen te re r  fo rlanger også a t  vi skal delta , slik a t  de h a r  u tb y t te  derav. U t 
f ra  de tte  syn  stem m er jeg for G undersens  forslag. D et  e r  en rea lite t .

I f n l m r d  Olsen : D e t  g jør sig en m isforståe lse  gjeldende. 3 kongres 
ser h a r  f a t te t  bes lu tn ing  i saken. I  1925 n å r  de t  g ja ld t  vår  rep re sen ta 
sjon i Genf. \ ' i  skulde ikke delta  der. I  1927 blev de t  g je n ta t t  og i 1931. 
S is te  gang med und tage lse  av sjømennene. Selvfølgelig kan man her 
beslutte . V i er ikke kommet sam m en bare for. å d iskutere . ^len vi 
})likter å ta hensyn t i l  kongressen. R e p re sen tan tsk ap e t  kan selvfølge
lig gjøre hvad det vil, men se k re ta r ia te t  m å ta  hensyn.

iral fdan Jønsson :  J e g  h a r  ikke vært med i s e k re ta r ia te t  om be
handlingen  av denne sak og s tå r  f r i t t  selv om jeg ikke h a r  reservert
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mig. R egjeringens s ta n d p u n k t  skulde g jøre  oss betenkelige. D e t  er den 
mest reaksjonæ re  reg jering  som lande t  h a r  h a t t .  E n  regjering  som hver 
dag s i t te r  og dispenserer  f ra  arbeidstidsloveii. D et kan  derfor være spø rs
m ål om vi virkelig skal stille  oss på  H undseid— Quislijigs s tan d p u n k t .  
J e g  er enig  i a t  m an skal bøle sig for  kongressen. Men det gis også 
s i tuas joner  som ikke kan fo rn tse t tes .  Derfor h a r  man se k re ta r ia t  og 
rep resen tan tskap ,  som mellem kongressene må t a  s ta i idpnnk l.  J e g  me
n e r  den s i tuas jon  e r  t i l  stede nn. i l a n  bør stille  sig det spørsm ål:  hvad 
vikle kongressen g jo r t  ora den nu  var  sam let is tedenfor re])resentant- 
sk ap e t?  J e g  t ro r  ikke kongressen vikle s t i l t  sig im ot ()g jeg henholder 
mig t i l  et j)aralle lt  ti lfelle  på siste  fagkongress. \ ’i tok et nega tiv t  
s t a n d p u n k t ;  men da det g ja ld t  spørsm åle t a rbe idstiden  for sjøfolkene 
sa kongressen med s to r t  f l e r t a l l : re is  t i l  Genf. i le n  er de t  forskjell 
n å r  det gjelder a rbe idstiden  for in d u s tr ien s  arbe idere?  T ro r  m an  kon
gressen vikle va>rt så inkonsekvent?  J e g  e r  sikkei' ])å a t  kongre.ssen 
vikle ha  sagt a t  sekre ta ida tet  må la sig rei)resentere.

Tramnad:  Saken for  sjøfolkene var  viktig, men jeg t r o r  ikke de 
få r  løst, a rbe ids t iden  til sjøs i Genf. Vi var i sin t id  7'e])resentert i 
"Washington!; men bare. 11 .stater h a r  ra t i f ise r t  de konvensjoner, som 
der  blev v e d ta t t  og det vesentlig m ind re  og betydningsløse s ta te r .  Og 
så t r o r  man a t  m an ber kan gjøre  noget. D et er viktige sak e r ;  det er så. 
Det er vik tighet overalt. M  h a r  a rbe idstiden  i grubene. Den konven
sjon e r  r a t i f i s e r t  av en s ta t  —  Sj)ania. Vi h a r  videre i handels- og næ- 
r ingsbranehen  en konvensjon, men den e r  ikke ra t i f ise r t .  V i e r  alle 
enige om hel og full kom pensasjon ved arbe ids t idens  nedse tte lse ;  men 
da m å vi t a  den selv. J e g  m å anbefale s e k re ta r ia te ts  forslag.

A.  E.  Gundersen: "Washington-konferansens beslu tn ing  om 8-timers- 
dagen er in n fø r t  i alle k id tu rsam fund .  D et er i denne enkelte sak 
om arbe ids t idens  y t te r l ige re  nedsettelse, at vi skal slutte, oj) om våre 
øvrige klassefeller ved A rbeidsbyrået.

ITaugen:  E f te r  den behandling  spørsmålet om sjøfolkenes 
deltagelse i Genf h a r  f å t t  innenfor m itt forbund, er s t i llingen for mig 
])ei'sonlig k lar ,  så det skulde være iinødvendig for mig å ])resisere deu. 
Im id le r t id  vil jeg ikke un d la te  å  gjøre re])resentantska])et opm eiksom  
])å en del fak ta  i denne forbindelse. Det er ingen av sjøfolkenes rep re 
se n ta n te r  som h a r  h a t t  nogen som helst i llusjon om a t  vi skulde bringe 
en fo rko rte t  a rbe ids t id  for sjøens arbeidere  med hjem f ra  Genf. Den 
il lusjon h a r  m an nok for  lenge siden s lå t t  f r a  sig, men man hadde i det 
lengste  håpet a t  m an skulde  vauæ i s tand  til å  få med sig hjem en kon
vensjon i spørsm åle t om arbe ids t idens  foi‘kortelse, idet det i de siste 
å r  og ved de siste konfera.nser som h a r  va*rt avholdt,  hai- vært det nød 
vendige f le r ta l l  for e t  vo teringstem a om 8-timersdagen til s jøs; men 
likeså s ikkert  som a t  dette  fler ta ll  h a r  eks is te r t  ])å konferansen, h a r  det 
også væ rt mulig for  redernes re i) re sen tan te r  å  få saken u t s a t t  og sabo
te r t ,  J e g  m inner  her om den ei>isode som opstod ]>å J o in t  ^ laritim e- 
konferansen i 1’ar is  192S, da rederne forstod a t  de var i e t m ind re ta l l ,  
fo rlo t konferansen førenn voteringen blev fo re ta t t  og nek te t  å møte 
ti l  videre behandling  av saken. E t  kom])romiss kom i s tand  som gikk 
u t på a t  man fø rs t  skulde u teske de forskjellige lands  reg je r in g e r  og
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organisasjoner om stillingen, og senere har det vatrt p lanlagt den ene 
konferanse efter den annen nten a t disse er b litt avholdt, nettop fordi 
rederne saboterer saken n t fra den kjensgjerning a t  de slik som stil
lingen for tiden er, a t flere lands reg jeringsrepresentan ter vil komme- 
til  å stemme sammen med sjøfolkenes represen tan ter om 8-timersdagen 
til  sjøs. Det er inn til nn det eneste re su lta t man har knnnet konsta
tere i denne så viktige sak for sjøm annsstanden.

^Jfaii har dog den tilfredsstille lse a t sjøfolkenes organisasjoner, 
som e t resn lta t av alle disse mislykkede forsøk i Clenf nu endelig h a r 
ro tte t sig sammen og h litt enige om hvorledes 8-timersdagen til sjøs 
skal kunne praktiseres. Det har nemlig ikke vau*t enighet mellem sjø
m annsorganisasjonene i Enrojta om dette spørsmål. X år jeg vil 
stemme for Gnndersens forslag i dette tilfelle, er det ikke fordi jeg troi* 
at den konferanse som skal avholdes i Genf om forkortelse av arbeids
tiden lo r industriarbeiderne, vil føre til  noget positivt resu lta t, men 
jeg tro r  på den annen side a t en deltagelse i denne konferanse vil væia* 
av sto r verdi av 2 årsaker. Den j ø n tc :  a t industriens arbeidere ved 
denne konferanse kan bli enige om et bestem t voteringstem a, slik at 
ikke et lands industriarbeidere holder på 4-t tim ers arbeidsuke, mens 
andre lands industriarbeidere vil ha 40 tim er eller noget derunder. Den 
aiuien årsak som jeg m ener er av viktighet, er den ting a t vi alltid  h a r 
hørt i de siste å r her hjemme, a t de forskjellige organisasjoners ti ll i ts 
menn n å r de har kommet til Genf ikke h a r viert de samme personer, 
som når de opti‘e r på sine organisasjoners m øter i s itt  hjem land. 3fan 
h a r således gjentagende hørt a t den ene landsorganisasjonsform ann 
efter den annen har la t sine prinsi]p)er falle n år de kom til Genf og hai- 
fa lt om halsen j)å arbeidsgivernes' rep resen tan ter og b litt  enige med 
dem om forskjellige kom])romisser.

Jeg  synes dei-for Landsorganisasjonen i Norge ved denne anled
ning burde la sig re])iesentere og a t vår arbeider])i*esse også var repre
sen tert ved en helt idiildet journalist, som kunde gi korrekte efterret- 
ninger om de forskjellige lands oi‘ganisasjoners tillitsm enns innlegg og 
stillingtagen ])å konfei-ansen. M  har nettop idag d isku tert spørsm ålet 
om de in ternasjonale forbindelser, og det som jeg tro r  var den største 
vanskelighet i dette spørsm ål er nettop den ting  a t vi h a r så le tt for å 
betrak te  f. eks. de tyske, franske og engelske organisasjoners t i l l i ts 
menn for nogen forrædere overfor arbeiderklassen. Og kunde man her
ved få det konsta tert a t  så ikke var tilfelle, men a t  de tv ert imot er 
likeså revolusjonære og standhaftige i sine spørsm ål som vi tro r  vi er 
her i landet, så vil man uten tvil ha ryddet av veien en s to r vanskelighet 
i s])ørsmålet om de norske arbeideres stilling  til de in ternasjonale fo r
bindelser.

AU). Karlsen: A'i har en kongiessbeslutning som sier hvordan vi 
skal optre. ^len fornuftm essig tilsier det oss a t det er u rik tig  å optre 
slik a t  man ikke reiser til Genf. Hvilket inntrykk vil arbeiderne og i 
første rekke de arbeidsløse få av dette. Jeg  vil anbefale Gnndersens 
forslag.

Norhebn:  Det er bedrøvelig å se a t hver gang man viser forståelse, 
så skal del u tny ttes  tendensiøst. Gundersen var med og konsiperte
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beslutningen om sjøfolkene og a t den ikke skulde ha videre følger for 
fagorganisasjonen. D et vi vedtok klokken 18 skal a ltså  opheves- klok
ken 17. Ilv o r mange konvensjoner er ra tifise rt siden 1922? Tiare et 
få tall. T ror m an det b lir flere herefter?  Å nei.

Josef Larsson: Kn kongressbeslutning skal holdes; men hvorfoi* 
har vi represen tan tskapet? Det har å avgjøre viktige og aktuelle saker. 
Det kan ikke opheve kongressens beslutning. Men vi kommer ikke i 
s trid  med kongressen ved å delta i Genf. N år jeg ser på stillingen i 
jern industrien , så tils ie r det mig å stemme for Gnndersens forslag for 
derved å være med å øve påtrykk ])å alle steder. Jeg  tro r det vil veie 
i vårt arbeide her hjemme å være med der. Og det er ikke i s trid  med 
kongressen.

Eupen Johannessen: Jeg  har inn trykk  av a t det ikke h a r nogen 
Ijefydning å være til stede i Genf. D(‘t  e r  en borgerlig institusjon , som 
ikke h a r interesse for arbeiderne. Skal vi gjennemføre noget må det 
skje ved oss selv. Jeg  ser det som en skadelig illusjon å delta i denne 
konferanse.

0 . Martinsen: Ingen h ar hermed forespeilet 40 tim ers ukens sn ar
lige innførelse. Men vi kan herved få en in ternasjonal p lattform . V er
denskrigen skapte 8-tim ersdagen; den økonomiske krise vil skape 40 
tim ers uken.

A rntsen  repliserte t i l  Johannessen og Norheim.
Oscar Karlsen: Jeg  tro r ikke det er nogen fare ved a t A. P . L. var 

representert, men logikken m angler. Man tu rde ikke ta  standpunk t for 
en in ternasjonal arbeidersam ling, før kongressen ta r  s i t t  standpunkt. 
D et burde da være det første som må skje.' Og ikke å kny tte  forbindel
ser med borgerlige institusjoner.

J olan: i bør jo ikke glemme kongressens beslutning selv om re 
p resen tan tskapet er høieste m yndighet mellem kongressene. E fte r  a t 
sjømennene fikk dispensasjon opstod s])ørsmålet om A. F . L.s stilling 
til  Arbeidsbyrået. D et heter herom i kongressprotokollen: «Da det er 
reist tvil om den dispensasjon som sjømennene nu h ar få tt  og L ands
organisasjonens stilling, vil dirigenten foreslå følgende til protokolls; 
\  ed voteringen i denne sak er det in te t endret i Landsorganisasjonens 
stilling  til A rbeidsbyrået i Genf. —■ ^'oteringen har knn g itt dispensa
sjon fra  den beslutning som blev fa tte t av kongressen i 1925 for Norsk 
Matros- og Fyrbøterunions vedkommende.» — Kongressen gav sin t i l 
s lu tn ing til  d irigentens opfatning. — Kongressen h a r fa s ts lå tt a t vår 
slilling  til A rbeidsbyrået er den samme som tidligei‘e, Y i  skal efter det 
ikke væ-re representert der. H vilket spørsm ål er det viktigste for oss? 
Det er å få tilre tte lag t våre in ternasjonale forbindelser. Mener rejme- 
sen tan tskapet a t  saken kan løses på den m åte som Gundersen vil, vel 
g jerne for mig. Jfen de g jør saken en bjørnetjeneste.

Amhrosius Olsen: Norheim påpeker stadig og spesielt overfor mig 
a t jeg skal reise^ til Am sterdam . Ja , jeg h a r da et sted å reise til jeg 
foruten til Kjnkan. Men Norheim h ar bare Stavanger. Det er negativ 
politikk Norheim fører. E n forkortelse av arbeidstiden er alle enige om 
for å bekjempe arbeidsledigheten. Ja , men hvorfor gjør vi ikke noget 
da? Vi kan ikke i e t enkelt land foreta oss noget her. D et vil si en for-
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kortelse av arbcidstiflen med kompensasjon. E n  annen ting er livis vi 
t a r  forkortelse nten kompensasjon. V ar det ikke da mer pft sin plass 
å få en arbeiderkonferanse nte i verden om denne sak? Eller 1 Skan- 
dinavien. .leg vil foreslå: «Det lienstilles til sekretariatet og det in ter
nasjonale ntvalg å søke istandbragt en internasjonal eller skandinavisk 
konferanse til drøftelse av spørsmålet om forkortelse av arbeidstiden.»

Tranmæl:  Den linje Ambrosins Olsen er inne på er den riktige; 
men det er vanskelig å få i stand. De ser mange steder så lite klasse- 
messig på saken. Oenf er ingen besluttende myndighet; det har da 
Staten og kommunene. Kongressen har tidligere ta t t  representantska- 
])et fa tt.  I le r  vil man en konkret handling, som avviker fra vårt t id li
gere standj)nnkt.

A.  E. (}underscn foreslo følgende tillegg til  sitt  forslag: «liepre- 
sentantskapets stilling til denne konferanse forandrer ikke Landsorga
nisasjonens s tandpunkt (il Arbeidsbyrået i Genf.»

liirkeAund (ITandels- og Kontorfnnksj. Forbnnd):  Det tangerer 
kongressbeslntniugen og jeg kan ikke stemme for Gnndersens foi”slag.

Norheim:  Landsorganisasjonen og partie t  må se å utarbeide et 
program for å komme nt av uføret — et arbeiderklas.sens økonomiske 
program, .leg skal ikke være mot en skandinavisk arbeiderkonferanse 
og jeg stemmer gjerne for Ambrosins Olsens forslag.

IfuEhi ti:  Det er d(‘ faglige organisasjoner som h a r  føling med 
arbeiderne, ikke partipolitikken. \ ’i bør va*re med der hvor arbeidstids- 
forholdene behandles.

Mold:  ^ i j)likter å ta alle hensyn til kongressen, ålen det er vel 
ikke derfor gitt  a t  vi ingen ting kan gjøre. Vår stilling er nn så rotet 
som vel mulig. Det skulde ikke b(‘ty noget brudd ])å kongressens be
slutning å vedta Gnndersens forslag, ålen når det er reist tvil derom, 
så vil jeg stemme foi- sekretariatets forslag.

Rasm ua Ea.smnssen: å’i h a r  intet å gjøre i Arbeidsbyrået i Genf. 
Gundersen' sier det ikke er et i)olitisk forsiag. Det er det'. Still dig ei 
så hellig an, vi kjenner dig Juj)itermann. ålin o])fatning er a t sender vi 
representanter til Genf, så sender vi saken på 30—10 års ørkenvan
dring. Derimot ved å vedta Ambrosins Olsens forslag, t a r  vi den ]>rak- 
tisk op til en hurtigere avgjørelse.

\  otcriiif/: HnJvnrd Olsen: Før vi går til votering vil jeg foreslå 
Ambrosins Olsens forslag oversendt sekretariatet. Det er jo eii taktisk 
affau'e, hvor det gjelder å føle sig frem.

Amhrosius Olsen: å'i kan vedta det her.
HdJrard Olsen: Sekretariatet vil gjøre det som s tår  i forslaget, 

hvis det er muligheter derfor.
Denne opfatning av Ambrosins Olsens forslag blev vedtatt og det 

blev ove.rsemit sekretariatet.
\  (‘d alternativ  voteiång mellem Halvard Olsens og Gnndersens for

slag, blev Olsens forslag vedtatt med mot 3^ stemmer, som blev av
g itt  for Gnndersens.

åføtet hevet.
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Form iddagsm øtet søndag 18 desember.
Xavneoprop blev forefatt. — Protokollen fra gårsdagens eftermid- 

dagsmøte referertes og godkjentes nfen bemerkninger.

Punkt 4; Organisasjonstvister.
A. Elektrikernes organisasjonsforhold.

ålan gikk derefter over til dagsordenens punkt 4: Orf/nnisasjons- 
fvister.  -  Keslnttedes å ta  tvist for tvist. Førs t  tok man Elektrikernes 
organisasjonsforhold.

F ra  sekretufiatet  forelå følgende:
«I henhold til representantska])ets beslutning ei' der holdt møter 

med elektrikernes organisasjoner i Sulitjelma, Odda, Sauda og Sarj)s- 
borg for om mulig i mindelighet å få striden mellem forbundene bilagt 
ved beslutning av elektrikerne selv om å bøle sig foi' de fattede be
slutninger.

Sekretariatet og de interesserte forbund har vand rei)resentert j)å 
møtene. Over a lt  har elektrikerne enstemmig besluttet å fastholde sitt 
standpunkt om å bli stående i Elektrikerforbundet.

I  en konferanse j)å Landsorganisasjonens kontor 15 desember var 
sekretariatet. Elektrikerforbundet, Arbeidsmandsforbuiidet, Kjemisk 
Industriarbeiderforbund, Jern- og åletallarbeiderforbundet og Papir- 
industriarbeiderforbuudet representert.

Industriforbundenes representanter krevet bestemt at kongressens 
beslutning om organisasjonsformene må gjennemføres, og a t det er 
sekretariatets plikt å skape respekt for faftede beslutninger.

Nogen ordning av saken ved tilslutning fra samtlige forbund og 
foreninger har ikke viert mulig.

Sekretariatet foreslår for representantskapet å fatte  følgende be
slutning :

1. Pepresentantskapet pålegger Elektriker- og Kraftstasjonsforbun
det å sørge for at elektrikerne ved de industrielle bedrifter hvor 
der er tvist overføres til de respektive industriforbund.

3. Forsåvidt forbundet ikke gjennemfører representantskapets be
slutning innen 1 mai 1933, ophører forbundets medlemskap i Lands
organisasjonen efter den fr is t  som er fas tsa tt  i Landsorganisasjo
nens lover.

3. Tndustriorganisasjonene pålegges å sørge for a t elektrikernes 
lønns- og arbeidsvilkår ikke skades ved den besluttede overføring 
av medlemskapet.»
O. .1/. Ilangcn:  Det er vel ikke så meget å si på sekretariate ts  inn 

stilling efter sakens tidligere behandling. E fte r  siste representant
skapsmøte var det jo meningen at man skulde besøke disse avdelinger 
og se å få saken ordnet, ålange har trodd a t  ledelsen bar s tå t t  i spissen 
for å få medlemmene til å bryte kongressens beslutning. De som bar 
vært ute i avdelingene vil nok kunne si noget annet. å 'å r t  forretnings
utvalg h ar  gjentagende ganger henstillet til disse om å overføre sitt
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medlemskap til industriforbundene. Også hovedstyret har g jo rt det 
samme ; men de vil ikke. A t de ikke vil er en illo jalitet. D et er så. Men 
forholdet for vårt vedkommemh* har vært det a t vi først h a r o p ta tt 
disse på det tidspunkt, da de enten vilde stå  u tenfor enhver organisa
sjon eller stå  hos oss. De andre forbnnd mener a t disse da heller bør 
stå  uorganisert. V årt forbunds styre har ingen fnllm akt til å eksklu
dere disse medlemmer. De h a r krevet uravstem ning for det tilfelle 
Landsorgani.sasjonen vil kreve a t vi skal ekskludere dem. Jeg  har inn
trykk  av a t det ikke er annet å gjøre for oss enn å ta  en lu fte tu r u t 
av Landsorganisasjonen. Jlen det er jo merkelig a t så må skje, n å r 
man ser hvordan kongressbeslutningene for øvrig er gjennem ført. H er 
sitter lep iesen tan te r for mange forbnnd, som ikke h a r gjennem ført 
kongressbeslntningen. Jeg  er takknem lig for sekretaria te ts  innstilling  
forsåvidt som vi få r tid  på oss til ytterligei-e å behandle saken — 
enten ved uravstem ning eller ved et landsmøte. V årt ordinære lands
møte skal holdes før den tid sfris t som her er satt.

1 olon. Det er naturligv is rik tig  a t kongi'essens beslutning om
industriforbund ikke er gjennem ført. Mange har vegret sig. Men det 
er den forskjell a t elektrikerne h a r op tråd t absolntt i strid  med kon- 
giessbeslutningen. Det er en rekke fagforbund som oprettholder sine 
spesialforbund j)å tross av a t de sknlde gå sammen. Men disse har ikke 
organisert medlemmer i andre industrier, hvor de ikke før hadde med- 
lemmei. Form erne h a r ikke medlemmer andre steder f. eks. enn i  je rn 
industrien . E lek tiikerne h ar o p ta tt medlemmer som tidligere h a r s tå tt  
i vedkommende indnstrilorbund. De kommer således i en annen s til
ling enn de andre, og det kan vi ikke se bort fra. Så vidt jeg skjønner 
kan man ikke — hvilken organisasjonsform  man enn velger — over
late  til medlemmene å avgjøre hvor de vil stå. D a vi behandlet saken
i konferansen på sek retaria te ts  kontor var det nevnt 3 utveier. Enten
a t hovedstyret avgjorde den, nravstem ning eller et landsmøte. Slik 
som det nn ligger an tro r jeg det er rik tig  a t man krevet landsm øte 
på saken. Det kan bli et grnnnlag  for å treffe avgjørelse. Jeg  vil be 
re})resentantskapet overveie det. Jeg  vil ikke dissentere fra sek re taria 
tets innstilling.

Sl/stad:  E t form elt spørsm ål; E lek trikerne har jo s tå t t  utenfor 
Landsorganisa.sjonen tidligere og så vidt jeg har fo rs tå tt har sekreta
ria te t la t dem komme inn igjen med den konsens a t de skulde få ha sin 
organisasjonsform . Så vidt jeg h a r fo rs tå tt var lignende beslntning også 
fa tte t for ålnrerforbundet om a t det sknlde få stå i A. F. L. som et 
spesialforbund. Jeg  s ln tte r mig for øvrig til det ^h)lan sa om å fo ran 
dre det til landsmøte.

Halvard Ol.srn: Det var også fremme i sek re taria te t spørsm ålet 
om landsm øte. Men vi mente a t det m åtte  overlates til forbundet selv 
å avgjøre hvordan det vilde behandle saken. Vi vilde ikke gripe inn i 
forbundets behandlingsm åte. Jeg  h ar ikke noget im ot en forandring i 
innstillingen; men det kan bare bli i henstillings form. V\ kan ikke 
gi noget pålegg. Systad var inne på et spørsmål. Det var efter in n 
stilling  av sek retaria te t a t  man i desember 1920 beslu ttet oi)1agelse av 
E lektrikerforbnndet på følgende grnnnlag:
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1. Norsk E lektriker- og K raftstasjonsforbunds ansøkning om op- 
tagelse i Landsorganisasjonen imøtekommes.

2. Optagelsen skjer som rgelvstendig forbund. D et kreves dog a t  
forblindet o p tar forhandlinger med de in teresserte forbund om alle 
organisasjonspørsm ål som h ar felles interesse.

D isse forhandlinger skal også om fatte spørsm ålet om overgang til  
de respektivæ fohbund i henhold til  kongressens beslutning om iiidirstri- 
forbnnd.

3. De m edlem m er og foreninger som efter E lek trikeiforbundets 
Utmeldelse av Landsorganisasjonen, e fte r industriforbundsform en er 
overført til andre forbnnd, b lir stående, og henstiller rejiresentantska- 
pet t i l  sekretariate t, a t  det f ra  Landsorganisasjonen planlegges og blandt 
de fagorganiserte arlveidere settes i gang et landsom fattende oplysnings- 
arbeide, fo r på grnnnlag  av kongressens beslutninger å  kunne nå frem  
til  en mere effektiv gjennemførelse av industriforbundsform en.

t^y-stad: Mener formannen a t vi efter det har formel adgang til 
å vedta det her foreliggende?

Halvard Olsen: Ja , efter a t de er in n ta tt  i Landsorganisasjonen 
har de o p ta tt avdelinger, som tidligere stod i indnstriforbundene.

A. Bratrold:  U nder den debatt som gikk foran organisasjons- 
omlegningen, var vi alle enige om a t Landsorganisasjonen sknlde 
være en  klasseorganisasjon. Men det var si)ørsniål om hvilke m idler 
vi sknlde bruke for å få arbeiderne til å optre som klasse og ikke som 
fag. Det er im idlertid  livet som skaper forholdene. 1’apirforbnndet 
sknlde jo ha skogs- og fløtningsarbeiderne og vi satte  igang arbeide 
med det. Men så blev det s tifte t et Skog- og Landarbeiderforbnnd og 
det blev anerk jen t i sek retaria te t og vi m åtte overføre medlemmer der
til. Vi vil være med på så lang t som m ulig å få det til å gå, og a t 
de elektrikere vi h a r blir rimelig behandlet. Hvis man legger godvil
jen til skulde man nå langt, men da må vi ikke pirke på hverandre. 
Men søke sam arbeide med hverandre.

Jøtisson: Jeg  vil holde mig til kjernen og slik som Haugen gjorde, 
•leg mener saken er moden for avgjørelse nu. Heslutningen som repre
sen tan tskapet fa tte t i 1926 h ar form annen referert. De elektrikere som 
var overført til indnstriforbundene h ar væ rt illojale. De overflytninger 
som var skjedd efter a t E lek trikerforbnndet var g å tt u t av A. F . L. 
skulde respekteres. E t par å r efter a t forbundet e r o p ta tt igjen, ta r  
det over til sig en rekke av de medlemmer, som i sin tid  var overført 
fil de respektive indnstriforbund. Forbundet og vedkommende med 
lemmer h a r vant illojale. V årt stand])unkt er a t disse folk heller får 
s tå  uorganiserte til de selv får sans for at de må bøie sig for o rgani
sasjonens beslntninger. H ar de ikke den forståelse av organisasjonen 
a t beslutninger må overholdes,..så får de stå  utenfor. 1 jn li 1929 fa tte t 
sekretaria te t sin første beslutning. Det g jald t elektrikerne ved Zink- 
kompaniet. 1 ajjril 1931 fa tte t sek retaria te t ny beslntning. Det g jald t 
elektrikerne i Sulitjelm a, Tyssedal og andre steder. iMan fa tte t videre 
beslntning om at E lektrikerforbnndet ikke skulde ha disse medlemmer.
1 september måned oplever vi at forbundet ta r  elektrikerne i Sauda.

L. 3
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Inn til  7 aj)ril kan jef>' j^å iiT fra  a t  fo rbundet ha r  hand le t  i god tro . 
.Jlen ef te r  den tid  kan det ikke væio tvil. F o rb u n d e t  kan iallfall ikke 
])ftberoi)e sig god tro . Alt som b a r  fo regå tt  i de siste 4 å r  e r  en lang  
kj(>de av oplagt i l lo ja l i te t  m ot L andsorganisasjonen . Je g  beklager a t  
et fo rbund  settes u ten fo r  A. F . L., men det må s ta tu e re s  e t  eksempel, 
l les lu tn ingene  må følges ellers g å r  oi‘ganisasjonen  i stykker. J e g  hå- 
])er ijiderlig a t  F le k t r ik e rfo rb u n d e t  h an d le r  overensstemmende med o r 
ganisasjonens beslu tn inger. Den innstil l ing  som foreligger er den 
eneste riktige. J e g  b a r  van-t i tvil om de skulde ha så lang tid . Men 
herre  gud, en pølse i s lak te tiden . De skal få den nødvendige tid . IMeu 
jeg håper  a t  de da t a r  det eneste r ik t ige  s ta n d p u n k t ;  å bøie sig for 
oi-ganisasjouens beslu tn inger.

Hdxn hJrikneii: Det er ikke så mange arbeidere  det her gjelder, og 
de vil t i lhøre  det forbund som er deres spesia li te t .  De g jør det ikke 
for å skade o rg an isa s jo n e n ; men for derved å bedre sine lønnsvilkår.

*S',!/.sJrtd foreslo følgende tillegg t i l  s e k re ta r ia te ts  inns t i l l ing :
«K epresen tau tskapet  hens t i l le r  t i t l  P llektrikerforbundet å  fore

legge denne sak for s i t t  landsmøte.»
S trek  blev sa t t .
Roncnlør  (P l lek tr ik e rn e ) : X år  vi er kommet op i de tte  forhold å 

(a disse medlemmer inn i v å i t  foiduind, hvor de ikke hører  hjemme, ei
de t fordi vi ikke vilde ha dem stående som uorganiserte .  Vi h a r  sagt 
fra til dem at de må gå over i Indu s tr i fo rb u n d e t .  J len  de krever  å  bli 
ståmide og mener a t  vi e f ter  lovene ikke h a r  adgang  t i l  å eksk lu 
dere dem.

Jo s r f  [y(irxn()ii rep liserte  til Haugen vedi-ørende et forhold med 
lieisemontørene hos Wisbeeh og F o r tu n a ,  og u t ta l te  videre; Det skulde 
ikke viere vanskelig for uoget fo rbund å vite sin grense. Det h a r  det 
ia llfall ikke væ rt  i .lern- og M etallforbundet.

(). Rporpii id;  Hangen kan ha noget re t t  i a t  andri ' fo rbund  ikke 
h a r  industr ifo rbundsfo rm en  i orden. Men de h a r  da ikke s t jå le t  med
lemmer slik som F lek tr ik e rfo rb u n d e t .  \ ' i  hadde en del elektrikere, som 
fikk unders tø t te lse  i ti m åneder, men så sn a r t  konflik ten  var over sa de 
takk  for sig og gikk over i F lek tr ikerfo rbundet .

■Johan Hof f :  Det må va*re noget ga l t  tils tede  n å r  disse medlemmer 
enstem m ig b es lu t te r  a t  de vil stå i F lek tr ike rfo rbunde t .  Det må ikke 
va“re fø rt  den ojilysning som er nødvendig, n å r  ikke en eneste m ann  h a r  
t a t t  e t a n n e t  s tand iiunk t ,  .leg vil s temme for p u n k t  1; men jeg vil 
ikke vau-e med på en truse l,  som det ligger i å kas te  e t fo rbund  ut. 
S e k re ta r ia te t  hai-' ikke t a t t  det så nøle her, så man må ikke p lukke ut 
bare et lite  filleforbund.

AJc. Vm.y.s-.- Yi h a r  overenskomster ved bed r if te r  hvor F lek tr iker-  
fo rbundet  h a r  medlemmer. h a r  ansvare t for  overenskom sten; men 
medlemmene s tå r  i F lek tr ik e rfo rb u n d e t .  Og de h a r  ikke i siste  å r  
vau-t med på å  stemme over forslagene engang. Jo‘g er enig i a t  det er 
forskjell j)å disse forhold og and re  forbnnd, som ikke h a r  g jennem ført 
industr ifo rbundsfo rm en .

Abrahain.scn: Alan kan ikke forsvare e lek tr ikernes optreden. Det 
må være resjiekt for fa ttede  beslu tn inger.
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J lindahl :  Beslu tn ingen  om in d u s tr ifo rbundsfo rm en  i 1923 b a r  ikke 
vunnet den forståelse  b land t arbeiderne  som m an  hadde  ventet. Det 
gjelder v å r t  fo rbund  som andre. F le k t r ik e rn e  h a r  b ru k t  deu positive 
l in je ;  de an d re  den negative. Alen skal m an se på saken så h a r  sek re ta 
r i a te t  mange synder på sin sam vitt ighet.  Det som er det b rennende 
h e r  fo r  de små forbund og faggrupjier  er p u n k t  3. H e r  f å r  de s tore  fo r
bund vise to leranse, hvis de vil le t te  overgangen t i l  industr ifo rbunds-  
formen.

L ø n lu h l :  H adde  ledelsen i F lek tr ik e r fo rb u n d e t  g å t t  inn for å 
ordne saken, så vilde man ikke behøve å si at m an få r  «ta sig en lu f te 
tu r» . A’i h a r  en del e lek tr ikere  i Odda, som h a r  vau-t lojale m ot kon
gressens beslu tn ing. \ ’å r  oj)fatning i Odda og Tyssedal er a t  hvis ikke 
e lek tr ikerne  vil bøie sig, så vil de bli behandle t som uorganiserte .

0.  M. Hauifen:  Hvis ledelsen gikk inn for en sak, blev den ved ta t t .  
J a ,  se K jø ttindustr ifo i-bundet. Ledelsen gikk inn for t i ls lu tn in g  ti l  
X. X X., men medlemmene forkaste t  det. Der ser m an hvordan  det 
g å r  n å r  ledelsen a rbeider for en sak. F f t e r  å ha rei>lisert t i l  L a rsson  
fo r ts a t te  h a n ;  F r  det oi-den i oi-ganisasjonen id ag ?  F r  det ikke så a t  
Landsorgan isas jonens  t i l l i tsm enn  hele dagen er o p ta t t  med tv is te r  fo r
bundene mellem? Skulde vi behandle  alle disse tv is te r  her, kunde vi 
s i t te  sammen til 31 ja n u a r  næste  år.

A l fr ed  Had^^en: I m otse tn ing  ti l  .lønsson vil jeg si a t  represen- 
ta n tsk a p e ts  bes lu tn ing  var  r ik tig .  H e r  e r  ikke ta le  om bare  å se tte  5 
avdelinger u tenfor, men et he lt  forbund. A t  m in d re ta l le t  sis t var  så 
s te rk t  skapte  o n d t  blod. Alan fikk in n try k k  av a t  det ha s te t  med å 
få fo rbundet  u tenfor.  Ved S au d a  h a r  man .5— (KK) m ann, hvorav <S— 10 
elektrikere. Skal de få danne egen avdeling, så få r  vi an d re  spesial- 
grup])ei- som også vil gjøre det. I Su li t je lm a h a r  vi 900— 1000 m ann 
og bare  en l i ten  e lek tr ikergruppe. A'ed B orregård  2000 arbeidere  og 33 
elekti-ikere. Skal m an t i l la te  disse avdelinger, så b l ir  det kaos også 
under  tariff-forhandlingene. F le k t r ik e rn e  h a r  mange ganger  h a t t  a n 
ledning t i l  å u t ta le  sig. D et er vanskelig for mig å stemme her, ne t top  
fordi vi h a r  så mange tv is te r  forbundene imellem. T ill i tsm ennene h a r  
p l ik t  på  sig til å vise kon d u i te ;  hvis ikke det gjøres vil a lle  ha ekskhi- 
dert alle, og k lasseorganisasjonen er en sage blott.  Alan må vise tolle- 
ranse. F l le rs  blir  det bare å bruke  eksklusjoner. H ad d e  E lek tr i-  
kerforbundet nekte t å opta disse avdelinger så vilde det ikke vært 
nogen tvist.

Votering:  D et blev punk tv is  s tem t over s e k re ta r ia te ts  forslag. 
1’u n k t  1 blev enstem m ig v ed ta t t .  —  Bunkt 2 blev vcaltatt m ot (i s tem 
mer, p u n k t  3 v e d ta t t  mot 2 stemmer. —  Systads t i l leggsforslag  blev 
endelig enstem m ig vedta tt .

Prisindeksen forandrer dagsorden.
Ambrosinf i  0  1.  ̂e n  : Kunde vi ikke nu ta de t av mig tid ligere  

nevnte om indeksen? Jeg  h a r  et forslag  i den an led n in g ;  men kansk je  
det kunde va-re nødvendig å nedsette  en i-edaksjonskomitf*. J e g  vil 
fo re s lå ;
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«Rej)res(‘iitantskapet vil på det bestemteste protestere mot Regje
ringens forslag' til omsetningsskatt.

En lovfestet forliøielse av leveomkostningene med 3 [)ct. like efter 
de Inngåtte tariffavtaler, er et brudd på forutsetningene for alle de 
uugjeldende tariffavtaler.

J)et kan derfor ikke lenger forlanges av organisasjonen a t  den 
skal resj)ektere overenskomster når Regjeringen med s it t  forslag til 
omosetningsskatt, bryter det grunnlag hvorpå de er bygget.

1 henhold til ovenstående henstiller representantskapet til seki*e- 
tar ia te t  a t det meddeler Arbeidsgiverforeningen a t  organisasjonen ikke 
vil godkjenne eller gå med på noe nedslag i lønningene, selv om indeks
tallet for desember måned skulde betinge et nedslag. Enn videre gjø
res opmerksom ])å, a t i tilfelle av a t  regjeringens forslag som er et 
åpent aiigrej) j)å arbeidernes levestandard blir vedtatt, ])åtar R(>gjerin- 
gen og arbeidsgiverne sig ethvert ansvar for hvad der videre vil skje.»

Heslnttedes å behandle denne sak nn.
AmhroitinH OUen: S tort sett klarte vi ifjor å avslå arbeidsgiver

nes angre[) på arbeiderklassens levestandard. A"år overenskomsten fikk 
et så s tort mindretall mot sig var det på grunn av indeksreguleringen. 
Og nn ser vi regjeringens angrei) på indeksen ved å pålegge en omset
ningsskatt.

Halvard Olsen: Vi har i j)rotokollen,enstemmig besluttet ikke å 
fatte  nogen beslutning i denne sak. iMeii jeg er enig i a t  denne sak 
blir behandlet av en komité.

Voteriuf/: Redaksjonskomité heslnttedes nedsatt  bestående av 5 
medlemmer.

Valgt blev; Halvard Olsen, Alfred Madsen, Konrlid Xordahl, Ani- 
brosius Olsen og B. Hålcestad.

Halvard Olsen: Det vil van-e uråd å bli ferdig idag med represen- 
tan tskapets  møte; hvis sekretariatet også skal behandle denne sak. Jeg 
går n t  fra a t  komitéen kan tilkalde Lie.

Punkt 4 b: Tvist mellem Tekstilarbeiderforbundet 
o g  Beklædningsarbeiderforbundet.

Yolan:  Den grensetvist som er opstå tt  mellem Tekstilarbeiderfor- 
bnndet og Reklanlningsarbeiderforbnndet er av prinsipiell natur. Se
kre ta r ia te t  innstilte  i 1U'2‘A til kongressen og det blev vedtatt:

«Som eksempel kan også nevnes en indnstriorganisasjon innenfor 
bekhednings- og tekstilindustrien. I le r  skulde medtas skinn-, lær- og 
skotøiindnstri, skreddere, trikotasjearbeidere, tekstilindustri  in. fl.

Sekretariatet mener a t  det må tilstrebes, a t  alle disse giaipper sam
les i en organisasjon. Jlen det niå overlates til  de nevnte grn])per selv 
ved forhandling sammen med organisasjonsutvalget å nå frem hertil.

Det krav som kongressen imidlertid må stille er, a t  der knn er ett  
industriforbund  j)å hver av de arbeidsplasser som omfattes av nevnte 
industrier. Det må således ikke tillates a t det ei' flere forbund repre
sentert f. éks. ved en tekstilfabrikk, en skofabrikk, ved et garveri eller 
ved en konfeksjonsfabrikk, likesom det må tilstrebes — hvor det er 
mulig — a t  det knn er en bedriftsforening på hver arbeidsplass.
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Men hvis organisasjonene så ønsker må det inntil videre kunne 
ordnes således, a t tekstilarbeiderne tilhører sin organisasjon, skotøi- 
arbeiderne sin og skredderne sin. Derimot bør skinn- og lærarbeiderne 
straks ov'erføres til skotøiindnstrien, likesom konfeksjon og trikotasje 
—̂  som nn — må tilhøre .skredderindnstrien.»

Kongressen i 1928 sa a t trikotasjen og konfeksjonsfabrikkene skal 
tilhøre Skredderforbnndet. T 192,S var saken behandlet i organisasjons
utvalget, innbragt av Tekstilarbeiderforbundet, idet det var ønsker 
innen trikotasjen om å stå i det forbund. Organisasjonstitvalget sa, a t 
vel er det ønske derom så kunde det gjøres og man fa tte t  følgende be
slutning :

«De arbeidere som er beskjeftiget ved bedriftei- som selv har spin
neri eller veveri og farveri eller alle deler, skal organiseres i tilslntlii 
]iing til Tekstilarbeiderforbundet.

Arbeiderne ved bedrifter som innfører ferdigstrikket (vevet) t r i 
kotasje og bai‘e nffører syningsarbeide skal organiseres i Skredderfor
bnndet.

Si)ørsmålet om overføring av trikotasjearbeiderne i Oslo skal be
handles av arbeiderne selv før overføring finner sted.

De to forbund plikter å opta et in tim t samarbeide med hensyn til 
tariff-foidioldet, slik a t  det ene forbund ikke skader det annet fori)nnds 
lønnsbevegelser.»

Saken blev ikke løst på den måte, idet trikotasjearbeiderne selv 
motsatte sig bestemt å overføre sitt  medlemsskap til Tekstilarbeiderfor- 
bnndet og holdt sig til kongressens beslutning om å stå i Hekhednings- 
forbnndet. Denne tvist var en stor affære under fjorårets ta.riff-for- 
handlinger. Skredderforbnndet (Deklædningsforbnndet) nedla krav 
om at trikotasjearbeidere som laget klær av strikket tøi, skulde betales 
som for konfeksjonsarbeiderne bestemt, som syr vevet tøi. Tvistenevn- 
dens beslutning av 7 desember i å r  er enstemmig. Av tvistenevnden 
møtte Volan, Strøm, Steinklev, Hegg og Vinge. Innstillingen er sener(> 
t i l t råd t  av Johs. 3f. 1’. Ødegaard. J)enne innstilling blev imidlertid for
kastet av sekretariatet med 7 mot 5 steniraei'. Det var et flertall av 
varamenn til stede i det sekretariatmøte. Tvlstenevndens beslutning 
var:

1. Alle arbeidere ved trikotasjefabrikker organisei-es i t ilslutning til 
Korsk Bekledningsarbeiderforbnnd.

2. Alle arbeidere ved tekstilfabrikker organiseres i t i ls lu tn ing til Norsk 
Tekstilahbeiderforbnnd.

3. Ved bedrifter som kan karakteriseres som blandede bedrifter (tri- 
kotasje og tekstil) skal det forbund som repiæsenterer hovedmassen 
av arbeiderne organisere alle arbeidere vcxl bedriften.

4. 0 \e i fø r in g e r  av medlemsskapet efter de her optrnkne l in je r  finner 
sted innen 1 april 1938.

'5. De to forbund plikter å  oj)ta e t  in tim t samarbeide med hensyn til  
tarifforholdet, slik a t  det ene forbundet ikke skader det anne t for
bund s løn n slævegelser.



D et «̂1* klart  a t  de t ikke kan n y tte  innenfor en organisasjon  å eks])e- 
r im en tere  slik a t  a rbe idernes  berettigede in te resser  no torisk  vanskelig
gjøres. Oet n y t t e r  ikke å tvinge tr iko tas jea rbe iderne  over i Tekstilar- 
beiderforl)nndet. Ue krever å samm enlignes med konfeksjonsarbeiderne 
og skredderne. H ek læ dningsarbeiderforbnndet h a r  krevet saken inn for 
7 'epreseiitantskapet og s ek re ta r ia te t  liai‘ b e s lu t te t  å gjøi'e det.

Tngfa ld  Ol.wii: D et er ingen innvending re is t  f ra  oss over l!)2:?'s 
beslntning. T riko tas jen  kon fere i te  med oss da vi teks ti la rbe idere  stod 
i A rbe idsm annsforbnndet.  Så kom indnstr ifo rbnndsfo rm eii  og spørs
målet om dannelse  av eget forbund. Y i  overlot til Skredderfo rbnndets  
landsm øte  ft a vgjøre spørsm åle t om en sam m ensln tn ing  med o s s ; men 
de t  vilde de ikke. T 1924 blev så vå r t  fo rbund dannet.  Det blev den- 
gaug sag t f ra  S k redderfo rbnndets  rep re se n ta n te r  a t  de ikke hadde no 
get imot at de 150 trikotasjearbeidere. her i byen gikk over t i l  vårt fo r 
bund. Og vi h a r  et p a r  u tenbys avdelinger. I 1928 inn b rag te  vi så saken 
for o rgan isas jonsn tva lge t  og ef te r  den h a r  vi arbeidet. Men vi hørte  
ikke nogen [)rotest f ra  Skredderfo rbuudet  da. Siden den t id  hadde vi 
kongress og rep resen tan tskapsm øte  og forholdet er ikke p å ta l t  under  
beretningen. Nu e r  tvisteneVnden kommet t i l  den oj)fatning a t  t r ik o ta 
sjen ikke er teksti la rbeidere. T r iko tas jen  o p fa t te r  sig som tekstil.arbei- 
dere. Det e r  bare  sømmen av t r ik o ta s jen  som er konfeksjon. I  D ra m 
men h a r  vi ISo medlemmer og det e r  av disse bare 30 som s i t t e r  og syr. 
E n te n  man vever eller s t r ik k e r  ])å en teks t i l fab r ikk  eller en trikotasje- 
fabrikk  er det samme. Det må her avgjøres om det er t r ik o tas je  e ller 
teksti larbeide. Vi skal ikke slåss med fo rbundet  om disse medlemmer, 
hvis maii m ener a t  de ikke t i lhø rer  oss. Men vi er ikke enig i tviste- 
nevndens beslu tn ing  nu. Da er beslu tn ingen av 1928 r ik tigere  hvad 
])unkt 1 angår.

Vital in A nde rse n:  1 1923 blev det på  fagkongressen k la r t  og tyde
lig sag t fra  a t  t r ik o ta s jen  t i lhø r te  Skredderfo rbuudet.  Og siden da h a r  
den ikke vært opj)e på nogen kongress. T eks ti la rbe iderfo rbundet  ha r  
o p re t te t  ta r i f f e r  som lA 15— 25—28 pct. lavere fo r  t r ik o tas jen  enn det 
S k redderfo rbuudet  h a r  opnådd. Og vi h a r  s tad ig  h a t t  k rav  om a t  disse 
medlemmer skulde over til oss. I ' tv ik li i igen  i t r ik o tas jen  siden 1!)28 
h a r  g å t t  mer og mer i vår re tn ing . Tvistenevndens beslu tn ing  av 1928 
er helt um ulig  å ])raktisei’e, fo ru ten  a t  den beslu tn ing  er helt u r ik t ig  
efter  kongressbeslu tn ingen av 1923. Å rsaken  til a t  t r iko tas jearbe iderne  
ikke vil gå over e r  at de h a r  det bedre hvor de er. J len  teksti lfabrikan- 
tene vil g jerne h a r  t r iko tas jea rbe iderne  over t i l  T eksti la rbe ide rfo rbun
det. D et var sagt av Ingvald  Olsen a t  det var l ikhet mellein tr iko tas jen  
og tekstil .  Det er n r ik t ig ;  den mieste l ikhet er spoling. Det vilde vau-e 
som skinn og la*r vilde kreve bokbinderne over t i l  sig fordi om de en 
enkelt gang b inder inn bøker av skinn.

S trek  blev sa tt .
(). L. S t r ø m :  Den in d n s tr ifo rbnndso rgan isas jon  vi h a r  anlagt er 

ikke fn lls tendig  og derfor h a r  vi disse tv is ter .  D et er jo ganske n a t u r 
lig :  vi er jo ikke mere enn menneskei-. Men det er beslu tn ingene av 
1923 vi skal følge*. Tvistenevnden h a r  bare å holde sig t i l  kongress
bes lu tn inger og tid ligere  beslu tn inger. Tvongressen i 1923 u t ta l te  a t
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det  skal t i ls trebes a t  det på e t t  arbeidssted  skal være en organisasjon. 
D et e r  det p r in s ip p  tv is tnevnden  a l l t id  førs t  ser på. D et e r  utgangs- 
])uuktet. D et er r ik tignok  senere b l i t t  noget vanskeligere, idet Lands- 
o iganisasjoneii  h a r  d ispensert  for enkelte  forbund  som h ar  k ile t sig 
inn i de tte  forhold. Det var med mill forbauselse a t  jeg hørte  sekre- 
t a i ia te t s  innstil l ing , og a t  7 m edlemmer h a r  fo rkas te t  vår  u tm erkede  
inustilliug . ^len mere sier ikke de 7. 3Ian løser da vel ikke denne tv is t  
derm(‘d ?  i l a n  må da s lu t te  sig til e t positiv t  forslag, l im a n k n in g  av 
tvistei' for rep re sen tan tsk ap e t  bør vi ha m ins t  mulig av. Man få r  nu 
ofte in n try k k  av a t  det er p rosederende p a r te r ,  som gjør a l t  for å vinne 
og ikke ser på  de felles interesser. Det eneste holdbare  her  er å s lu t te  
sig

!Møtet hevet.
t i l  tv istenevndens innstil l ing .

Eftermiddagsmøtet søndag 18 desember.
Protokollen  fra  fo rm iddagsm øte t re ferertes  og godkjentes u ten  be

m erkninger.

P unkt 4 b: T visten  m ellem  T e k s t i l-o g  B ek læ d n in gsarb eid erforb .
(F o r t s a t t  beh an d l ing .)

D ebatten  om dagsordenens j)unkt 4 b: T ri s t  mellem Teksti l -  oø Be  
k l frdninf /sarheider forhundet  —  fortsa t te .

A r n ts c n :  E n tv ist  som denne på bek læ dningsom rådet er det v an 
skelig foi* oss å ta  s ta n d p u n k t  til. Tvistenevndens avgjørelse er av 
j)rinsij)icll a r t .  F o r  oss som h a r  med dette  å gjøre er det vanskelig å 
skille mellem triko tasje-  og tekstil .  J e g  h a r  in n try k k  av a t  tekstil  a l l t id  
gjennem årene  h a r  h a t t  med tr iko tas jen . Det m å tte  være spesifikk 
søm eller systue, hvis det skulde t i lhøre  D eklædningsforbundet. Skal 
det nu høi‘e inn  un d e r  det fo rbund så få r  det videre konsekvenser for 
and re  forbund. Vil man være konsekvent så må man utvide det til 
.‘indre  grupper.  N ettop  av hensyn til D rammen og en bedrift, som der 
er kom m et til h a r  de tte  spørsm ål m eldt sig. På en fabrikk  hvor der 
er 135 arbeidere og hvorav det bare  er 20 syersker, vil m an nu  ha disse 
i I tek læ dningsarbeiderforbundet.  F ø r  1923 stod de i T eksti la rbe ide r
forbundet, og derfor  h a r  vi sagt 1il dem ved nyorganiseringen  a t  de 
burde s tå  i tekstil .

K.  Yorda hl :  Je g  var en av dem som i s e k re ta r ia te t  s tem te  m ot 
tv istenevndens innstil l ing . D et er vel fø rste  gang en enstem m ig in n 
sti l l ing  er b l i t t  fo rkaste t .  Lønnsforholdene blev ikke nevnt 1 sekre
ta r ia te t ,  bare  hvilket forbund  de skal s tå  i. Teksti la rbe iderfo rbuudets  
folk lager m ateria lene, B eklæ dningsfo rbundets  folk gjør varen ferdig. 
Det blev ojilyst at en del t r ik o tas jea rbe idere  også er med å gjøre m a te 
r ia le t  ferdig og andre  g jør det t i l  ferdig jirodukt. E r  de i f le r ta ll  som 
lager m ateria lene, så skal de alle s tå  i Teksti la rbe iderfo rbundet .  E r  de 
an d re  i f lerta ll ,  så blir  det Ilek læ dningsforbuudet. Det v a r  det f le r
ta l le t  mente. Jeg  vil anbefale a t  saken tilbakesendes tv istenevnden og 
sek re ta r ia te t .  J eg  foreslår  det.
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IhuiH E r iU en :  Jeg tilhører også tiertallet. Arbeidet det her gjel
der h ar  med tekstilarbeidet å gjøre. Vitalis Aiulersen nevnte lønnsfor
holdene, a t  de var bedre hos ham. Kepresentantskapet har svart elek
trikerne a t  det er ikke noget argnment, og jeg kan ikke da tenke mig 
a t  man vil ta hensyn til det her. Jeg  vil imidlertid anbefale Nordahls 
tanke.

A r th u r  OUen: Det er en forbasket affære. Vi holder nte i d istrik
tene på med å organiseiæ arbeiderne i indnstriene; men så slåss man 
her inne i Oslo om hvem som skal ha medlemmene. Resultatet blir at 
organisasjonsarbeidet stanser op. iifan bnrde ha ris tet de to forbund 
sammen og ikke ta t t  denne sak oj) her.

iiufv. Olsen: F ø r  vårt forbund blev dannet var det tale om å gå 
inn i Skredderforbnndet; men deres landsmøte forkastet det. Skal vi 
da tvinge oss inn der? Også tør landsmøtet i å r  hadde jeg en personlig 
konferanse med Andersen om vi sknlde opta samarbeide for en sam
menslutning; men Andersen sa nei. Det råder en komplett niisfoi- 
staelse innen tvistenevnden om hvad tekstilarbeiderne tilkommer.

\  it alis Andersen: Enhver som h ar  vamt inne på en fabrikk vil se 
forskjell her. Det er ingen tvil om hvad som er strikket vare og hvad 
som er vevet vare. Det går ikke an å lage nogen overorganisasjon i 
Drammen i denne sak, som Arntsen er inne på. Det vil virke ødeleg
gende på konfeksjonsindustrien, hvis ikke trikotasjen blir stående ""i 
Reklædningsarbeiclerforbnndet.

\o la ti:  Ca. HOO trikotasjearbeidere s tå r  i Reklædningsforbundet og 
JOO i Tekstilarbeiderforbnndet. Kongressens læslntning er definitiv 
og kan ikke omgjøres her. Jeg  skjønner ikke a t  saken kan være gjen
stand for drøftelse.

Halvard Olsen: Tvistenevnden er vmlgt a\’ kongressen og er fullt 
gyldig til a behandle denne sak. Den er et organ i vårt organisasjons- 
a])j)arat. i lan  må se det nt fra det selv om man kan være uenig i 
•"',st,iØJ‘i‘lsene. ,Men man bør ikke desanvoere en slik nevnd.

Voterintj: A"ed alternativ votering niellem Volans og K. Nordahls 
lorslag blev Volans forslag — godkjennelse av tvistenevndens innstil- 
ling — vedtatt  med mot ,?7 stemmer, som blev avgitt for Kordahls 
forslag.

Redaksjonskomitéens innstilling.
Ilalrard Olsen: Før vi går videre vil jeg referere redaksjonskomi

téens innstilling i anledning det av Ambrosius Olsen reiste spørsmål: 
Komiteen innstiller enstemmig for repre.sen tant skapet å fatte fol- 

gende beslutning:
Ambrosius Olsens forslag oversendes sekretariatet. 
Representantskai)et g ir sin tilslutning til a t  sekretariatet i sam

arbeide med Det norske- Aibeider])arti utarbeider en motivert protest 
mot Regjei-ingens forslag til omsetningsskatt. Denne protest over
sendes Stortinget.

Som retningslinjer for sekretariatets og 
arbeide med saken, foreslår komiteen enstemmig:

forbundenes videre
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1. Såfremt spørsmålet om indeksregulering blir aktuelt, må sekre
ta r ia te t  behandle saken i fellesskap og i samarbeide med forbun
denes styrer, og under hensyntagen til den situasjon som opstår 
ved Regjeringens reaksjonære angrep på arbeidernes levestandard.

2. Såfremt omsetningsskatten vedtas, vil fagorganisasjonen selvsagt 
reise krav om nødvendig komjænsasjon, idet forutsetningen for 
tariffenes indeksbestemmelser dermed er bortfalt.

Komiteen foreslår a t  det første forslag offentliggjøres. Dessirteu 
meddeles pressen, a t representantskapet har vedtatt en uttalelse som 
inneholder retningslinjer for sekretariatets og forbundenes videre 
arbeide med spørsmålet om evenenell omsetningsskatt og indeksregu
lering.

Xorheini: I l a r  sekretariatet noget kontrollorgan med det })ristall 
Det statistiske Byrå gir?

Halvard Olsen: Det har vi ikke med det materiale Landsorganisa
sjonen nu råder over.

Votering: Redaksjonskomitéens innstilling blev i sin helhet
vedtatt.

Punkt 4 c: Bygningsarbeiderforbundet og murerne.
Næste sak var inai)pellert av Bygningsarbeiderforbundet.
B. Tfåkestad: Saken er kommet i nogen annen stilling enn den var 

på det t idspunkt forbundet forlangte den forelagt representantskapet, 
idet sekretariate t for få dager siden h a r  fa tte t  en beslutning i saken. 
Ganske kort vil jeg dog opsummere sakens forhistorie. Murerforbundet 
besluttet som det vil erindres høsten 19.30 å opsi s i t t  medlemsskap i 
Landsorganisasjonen med G måneders varsel, for å kunne stå f r i t t  
under tariffrevisjonen 19.31. Det var en uttrykkelig forutsetning a t  det 
skulde være proforma. Medlemsskapet blev avbrutt i mai 1931 efter 
fristens utløp. Alle kjenner til a t  alle forbund i 1931 fikk anledning 
til å prøve krefter, også murerne, selv om de var årsak til at storkon
flikten unødig blev forlenget for samtlige. Sekretariatet besluttet derfoi- 
3 mars 1932 på foresi)øi-sel fra en del samorganisasjoner, a t ilurer- 
forbnndets avdelinger ikke knnne være representert eller stå t i ls lu tte t 
samorganisasjonene. Dessuten blev det besluttet a t  såfremt Murerfor
bundet ikke vilde sammensluttes med Bygningsarbeiderforbundet og 
derved ordne sitt medlemsskap i A. F. L. anmodes Korsk Bygningis- 
arbeiderforbund om å ordne med optagelse av de medlemmer og avde- 
lingei' av Xorsk IVIurerforbund som ønsker å oprettholde sitt  medlems- 
ska]) i A. F. L. og samorganisasjonene. Denne beslutning blev forelagt 
A. F. L.s representantskap 19 mai 1932, hvor beslutningen blev gjen
ta t t  og ytterligere understreket. Dette fikk vårt forbund meddelelse 
om i skrivelse av 25 mai og samtidig en henstilling om å gjennemføre 
disse beslutninger. .leg fremsatte i i-epresentantskajjets møte 19 mai 
følgende forslag:

«Representantskapet henstiller til Det norske Arbeiderparti å av-
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bry te  forbindelsen ined niefllemmer t i l s lu t te t  foibiind foreniiif;er 
som h a r  b r u t t  s i t t  medleinsskai) i Laiidsorj>anisasjoiien.»

U m ler sakens behandling oplyste j)artie ts  form ann, Torj), a t  ]>artiet 
selvsagt vilde være lojal og efterkom m e en henvendelse f ra  se k re ta r ia 
te t  i en slik anledning. Men han  m en te  også a t  p a r t ie t  kunde gjøre  a d 
skillig gjennem påv irkn ing  og på  annen  måte, ved a t  disse stod som 
medlem m er av pai-tiet. 'Volan hensti l le t  a t  jeg end re t  m i t t  forslag  d i t 
hen a t  det blev oversendt se k re ta r ia te t  is tedenfor allerede da å fa t te  
beslu tn ing  av rep resen tan tskape t .  D ette  efterkoni jeg, hvore tte r  fo r 
slaget blev enstem m ig v ed ta t t  og oversendt. M urerfo rbundet  hadde 
in n k a l t  t i l  landsm øte  1!1 ju n i  i år .  F o r  a t  A. F . L. og I). X. A. kunde  
øve den nødvendige innflytelse ])å miirerne før landsm øtet tilskrev 
vå r t  fo rbund  L andsorgan isas jonen  den 4 ju n i  i den anledning. Vi 
hadde for  øvrig allerede 27 mai t i lskrevet M urerfo rbundet  for om mulig 
å  få fo rhand linger  med M urerfo rbundets  s ty re  før  deres landsmøte. 1 
en skrivelse av 1 ju n i  svarte  M urerfo rbundet  a t  de  fan t sådanne  for 
hand linger  helt n ten  betydning, idet sakens avgjørelse må overlates til 
landsm øtet.  F å  M urerfo rbundets  landsm øte  blev det bare  av g it t  6 s tem 
mer lor  å opre ttho lde  medlem sskapet i L andsorgan isas jonen  som selv
stendig  forbund og å g jenopta  forhandlingene med Bygningsarbeider- 
fo rbundet  om sam m enslu tn ing . D et kom tydelig  frem i d iskusjonen 
at M urerfo rbundet ikke vilde t i ls lu t te  sig Jlygningsarbeiderforbnndet. 
vesentlig v isstnok av fry k t  for  at deres in teresser  ikke skulde bli iva re 
t a t t  ])å en betryggende måte. Likesom de var  redd for a t  de vilde bli 
neds tem t ved a t  de t var f le r ta ll  b lan d t  sten-, jord- og eem entarbeiderne  
m ot m nrernes  in teresser. De bebreidet også l iygn ingsarbe iderfo rbnndet  
a t  de tte  ved avs lu tn ingen  av s torkonflik ten  hadde s ik re t sig de samme 
fordeler  som n in re ine  m nligens knnde ha oi)nådd ved å fo r tse t te  kon
flik ten . Derm ed la  innreTme ind irek te  for dagen a t  de t var deres hen
s ik t  ved sin iso lerte  s ti lling  å tilvende sig særlige fordeler ])å de andre  
a rbeideres bekostning. Det blev også fa s t s lå t t  a t  M ure rfo rbundets  s tyre  
ikke hadde meddelt sine avdelinger re su l ta te t  av de fo rhand linger  som 
var f a t te t  med B ygn ingsarbe iderfo rbundet  angående sam m enslu tn in 
gen, og en rekke av rep resen tan tene  u t ta l te  sin fo ru n d r in g  over a t  
B ygn ingsfo rbundet  hadde tø ie t  sig så lan g t  som det hadde g jort.  Aksel 
Wchultz bekreftel al B ygningsarbeiderforbundet un d er  forhandlingene  
])raktisk t a l t  hadde g å t t  med på  alle de krav som m u re rn e  hadde stillet, 
men m urerne  anså  a t  de best kunde v a re ta  sine medlemmers in teresser  
ved å s tå  u tenfor. D et  var le tt  å fo rs tå  a t  det fremdeles var in teresser  
til stede for å søke danne t  et håndverkerfo rbund  innen bygn ingsindu
strien . F o rb u n d e t  u tsend te  på  g ru n n lag  av sek re ta r ia te ts  ])ålegg og 
rep re sen tan tsk ap e ts  beslu tn ing  c irku læ re  t i l  sine avdelinger i oveiauis- 
stemmelse med de fa t tede  beslu tn inger. F o rb u n d e t  t i lskrev L andsorga  
nisasjonen 25 ju l i  og anm odet om a t  sek re ta r ia te t  g jorde henvendelse 
til p a r t ie t  i overensstemmelse med re ])resen tan tskapets  beslu tn ing. T i 
den gikk og forblindet fikk ikke noget svar på  henvendelsen. Xy h e n 
vendelse blev sendt Landsorgan isasjonen  2 november og vi tilskrev 
sam tid ig  1). X. A. og henviste til fa ttede  bes lu tn inger  og a t  L an d s 
organisasjonen  og p a r t ie t  sn a re s t  m å tte  ta  affære. F a r t ie t s  svar gikk
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ul på  a t  e e n tra ls ty re t  hadde bes lu tte t  å oversende saken til  L a n d s 
organisasjonen  og t i l  p a r t ie ts  sam arbeidskom ite  til u tta le lse . F r a  
L andsorgan isas jonen  fikk vi im id le r t id  ikke svar. og vi t i lskrev den 
på ny 12 desember og anm odet om a t  saken blev o j i ta t t  her. F ø r s t  den 
14 desember fikk fo rbundet  L andsorgan isas jonens  bes lu tn ing  om a t  
saken skal sendes sam organisasjonene, og. som følge herav vil vå r t  fo r
bunds krav om a t  m urerforen ingene skal u te lukkes av p a r t ie t ,  u tsettes, 
deg vil foreslå følgende:

«I lv is  M urerfo rbundet  ikke h a r  o rdne t  s i t t  forhold t i l  L a n d so r 
ganisasjonen  innen 1 m ai 1933, b es lu t te r  sek iadar ia te t  å henstille  t i l  
Det norske A rbe iderpar t i  å avbryte  forbindelsen med murerne.»

Ihi taler  (sekre tæren  fikk ikke tak  i n a v n e t ) :  deg spu r te  Torp 
engang i D ram m en hvordan par t ie t  o p tråd te  overfor inni-erne. ITan 
svar te  da  a t  det var  g i t t  d ispensasjon. I lvem kan gi den ?

Volan:  S e k re ta r ia te t  mente at hvis m an skulde få et o rgan isa to r isk  
sam arbeide  mellem de to  fo rbund  m å tte  man se å komme sam m en med 
m urerne . åliMllenimene h a r  ikke k jennskap  til hvad forbundene hai 
fo ihandle t om. Skal m an få ordnede forhold må man også være op- 
merksom på a t  det t a r  tid . S e k re ta r ia te t  h a r  sag t a t  m an bu rde  t a  
d e t te  i  forbindelse med sam organisasjonenes årsm øter ,  idet L an d s 
organisasjonen  da kunde være re jiresen tert .  Men det vil kunne  bli 
vanskelig å k lare  alle. D et vil være um ulig  å få saken ferdigbehandlet 
ti l  ap r i l  eller 1 mai. Selv oin det lykkes oss å få m u re rn e  til o rg a n i
sa torisk  å innstil le  sig for en sam m enslu tn ing , så må de ha t id  på 
sig. bl. a. må de ha n y t t  landsm øte  for å oplieve sin beslu tn ing. D a bør 
man ikke reise en trusse l  om ny eksklusjon. Det e r  uheldig. J e g  var  på 
i lu re r fo rb u n d e ts  landsm øte, og jeg vil si a t  vi ojinår in te t  ved å reise 
t ru s le r  om nye eksklusjoner. Xorge er ikke det eneste land, hvor fag 
fo rbund  s t å r  u tenfo r  Landsorganisasjonen . I  Sverige og D an m ark  h a r  
mange fagforbund s tå t t  u tenfor.  Men de h a r  derfor a ld r i  krevd^ i dissi' 
landsorgan isas joner  a t  vedkommende fo rbunds  medlemmer også m å tte  
nr av p a r t ie t .  Saken h a r  væ rt behandlet i felleskoniitéen, hvor Torp og 
T ranm æ l m øtte  for p a r t ie t  og H alvard  Olsen. Madsen og jeg fra Lands  
organisasjonen, og nevnte beslu tn ing  blev ved ta t t  enstemmig. -leg tro i  
de t er r ik t ig  a t  n iureravdelingene få r  s tå  i p a r t ie t  og være u n d e r  in n 
flytelse der så vi kanskje  derved kan få de tilbake til  Landsorganisa  
sjonen. D et er helt uforsvarlig  å fa t te  en beslu tn ing  i en så s to r  po li
tisk prinsipiell sak. Jeg  vil henstille  at man ved ta r  sek re ta r ia te ts  
forslag og la r  det være i bero t i l  næste  rep resen tan tskapsm øte .

Halvard  O/.sen.- J e g  vil be l l a a k e s ta d  ta  fors laget tilbake.
H. I faakcs lad:  D et som må kunde bringes i orden e r  iallfall be

handlingen  av sek re ta r ia te ts  forslag, at det snart  ma va*re t i lendeb iag t .  
J<>g trodde  for øvrig det var  en mening i det at p a r t ie ts  landsm øte  ha r  
f a s t s lå t t  a t  alle som kan være fagorgan iser te  skal være det. J e g  kan 
frafa lle  forslaget, men M urerfo rbundets  avdelinger må kunne ferdig- 
behandle dette  snarest ,  .tleii da  må det også være en fo ru tse tn ing  al 
sek re ta r ia te t  gjør hvad det kan  for å opnå en t i lfredssti l lende  o rdn ing  
og ikke la r  saken drive som h itt i l .



44

oi)meiksoiii på  beshitniiigeii som er  
f a t te t .  .Murerforbnmlet kaii ikke optas i LaiKlsorgaiiisasjoneii n ten 
gjeiiiiem Bygningsarbeiderforbuiu let .  Y idere kan iimreriies avdelinger 
Jkke være medlem m er av sam organisasjonene. D et som her  foreligner 

inedlemsskap i p a r t ie t .  Vi h a r  ingen g ru n n  til å t ro  at. 
ikke p a r t ie t  vnl være lojal. \ ’j h a r  hensyn å t a  også innad. Og det skal 
gjelde alle. \  i kan ikke be trak te  disse folk som gule enten  det nu  g je l
der  e lektrikerne, hvis de g å r  n t  eller m nre rne  som er  u tenfor. Selv 
om de form elt  s tå r  u ten fo r  Landsorgan isas jonen  så kan vi ikke  sam 
menligne dem med faseistiske eller de frie arbeiderfo ren inger  De s tå r  
1 en annen stilling, selv om de s tå r  utenfor. .Jeg t ro r  derfor  det er 
r ik t ig  a t  VI gå r  l i t t  varsom t frem. Vi skal gjøre  hvad vi kan for å få
dem frem i klassefronfen. \ ’i skal se å få e t sam let Bvgningsarbeider- 
f o rb i i i i d .  ‘

Thoroicu:  Den sti l l ing  m nre rne  h a r  in n ta t t  overfor Bygnings
arbe iderfo rbundet  er fordømmende. B en  vi skal ikke op tre  provose
rende. A ed en l i t t  ro lig  optreden  vil vi nok få tak  i m nre rne  i o j e n  
D et e r  e t f rem sk r i t t  a t  m nrerne  ikke lenger holder på e t bygnings- 
håndverkerforbniid . -I(‘g vil anbefale  I faakestad  å ta  s i t t  forslå"- 
Tilbake. "

liørsiDH: S e k re ta r ia te ts  innstil l ing  er enstemmig, men det siste 
p n n k t  var  det forbehold ved. .leg m ener a t  m nrernes  u tg an g  av L an d s 
organisasjonen og seii(*re f ra  sam organisasjonene også m å føre t i l  det 
samme i p a r t ie t .  lh°i de jiremisser tok jeg forbehold for siste im iik ts  
vedkommende.

U. JTa<(kenta(J: .leg h a r  e f terfn lg t hensti l l ingen  om å ta  forslaget 
tilbake. Alan må være opnierksom på a t  B ygn ingsa rbe ide rfo rbnndet  
iiar mange vanskeligheter som følge av den s ti l l ing  m nrerne  in n ta r  og 
ved a t  de h a r  tølelsen av a t  det ikke er iioget synderlig  alvorlig  m e n t  
med de fa t tede  besln tn inger, n å r  de t gjelder f j rh o ld e t  til im rt ie t  og 
Landsorgan isas jonen . Det e r  derfor  nødvendig a t  det nn sn a re s t  mnli>r 
b l ir  s ta tu e r t  et eksemjiel. ^

h u i t .  Oluen: Det er mange steder n tover lande t  hvor p a r t i fe l le r  
nek te r  å  o rgan isere  sig faglig. De kan  s i t te  både i h e rred ss ty re r  o-'- 
annet.  De bør også da n t  av jiar tie t .  '

Ole B V /,syJ7 i ; S e k re ta r ia te ts  forslag  om å  sende saken til sani- 
organisa.sjonene er en ny  ørkenvandring . Den bnrde  avgjøres av hoved
organisasjonene.

I rn n tm v l:  Disjiensasjon ligger i de forføininger som er o rg an isa 
sjonsmessig tru ffe t .  K om m er det k rav  om ntelnkkelse  av m nrerne  vil 
de t  selvsagt bli g jort .  Alen det må vises fors ik tighet.  A lage k rig  jia 
arbeidsjilassen må man nndgå. Alan skal også se den psykologiske side. 
D et gjelder her gamle organisasjonsfolk , som h a r  g å t t  i bresjen i mange 
affærer, Alan må ta  med lempe hei- og fø rs t  se å få m nrerne  i tale. 
I lt  ad  enkeltirersoner i p a r t ie t  som ikke tn’ fagorgan iser te  angår,  så ei‘ 
mange b l i t t  eksk ludert  av den grnnn , n å r  m an  h a r  f å t t  rede på for
holdet.

Votcriiifj:  S ek re ta r ia te ts  innstil l ing  blev enstem m ig vedta tt .
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Punkt 4 d: Tvist meHem Treindustriarbeiderforbundet og  
Bygningsarbeiderforbnndet

Chr. S y s ta d  hadde sen d t  re p re sen tan tsk ap e t  følgende:
Aæd m øtets  begynnelse ig å r  oplyste fo rm annen  a t  de t i forbindelse 

med de o rgan isas jons tv is te r  som forelå niellem en rekke forbund  også 
forelå t i l  behandling en o rgan isas jons tv is t  melleni Xorsk  Bygnings- 
a rbe ide rfo rbnnd  og v å r t  forbnnd.

V å r t  forbnnd  h a r  ikke få t t  nogen meddelelse om a t  der fra Norsk 
B ygningsarbe iderfo rbnnd  forelå nogen henvendelse ti l  rei)resentant- 
skapet, da vi ikke h a r  få t t  oss t i lsend t  nogen g je n p a r t  av Norsk  Byg- 
n ingsarbe iderfo rbnnds  henvendelser t i l  s e k re ta r ia te t  eller rep resen
tan tsk ap e t .

E f te r  de oplysninger som l la a k e s ta d  fremkom med ])å m øte t igår  
så sknlde det gjelde H n n to n  B rnk  på (Ijøvik, og han oplyste  i den fo r
bindelse a t  vi hadde nek te t  å bøie oss for s e k re ta r ia te ts  beslu tn ing  om 
å  overføre våre medlemmer ti l  hans forbnnd.

D a v å r t  forbnnd bare  b a r  en rep re sen tan t  i rej)resentantskaj)et, 
fan t  jeg det r ik t ig s t  å sam m enkalle  fo rb u n d ss ty re t  til møte for å drøfte  
de t  svar som fo rbundss ty re t  sknlde avgi, og s ty re t  bes lu t te t  i denne 
an ledn ing  å  fremkomme med en k o r t  redegjørelse for  de bestrebelser 
som er  g jo r t  f ra  v å r t  fo rbunds  side for å gjennemføre kongressens 
beslu tn ing  om dannelse  av et t re indnstr ia rb e id erfo rb n n d .

S tra k s  ef te r  a t  kongressen i B)2.S hadde fa t te t  sin besln ln ing, hen
vendte vi oss til T rearbe iderfo rbnndets  ledelse med anm odning  om a t  
de tte  fo rbnnd  m å t te  medvirke ti l  dannelsen av et  t re in d n s t r ia rb e id e r 
forbnnd  på  g ru n n lag  av den beslu tn ing  som kongressen hadde fa t te t .  
E f te r  kongressens bes lu tn ing  så sknlde m øbelindnstr ia rbe iderne  og 
a rbe iderne  ved de forskjellige t reva re fab r ikker  s lu t te  sig sam m en og 
danne  g runns tam m en  i  det nye t re in d n s tr ia rb e id e rfo rb n n d  som sknlde 
opre ttes . D e tte  m o tsa t te  T rea rbe iderfo rbnnde ts  ledelse sig, og a rb e i
derne  ved de forskjellige t re v a r fa b r ik k e r  n tover lan d e t  blev overført i 
den nyopre ttede  B ygningsarbeiderforbnnd. Senere h a r  også B ygnings
arbe iderfo rbnndet  m o tsa t t  sig a t  arbeid(‘rne  ved Irevarefabrikkeiu- 
sknlde vanæ med i T re in d n s tr ia rb e id erfo rb n n d e t  og dette  ha r  m edført  
a t  det til s tad ighe t  o p s tå r  r ivn inger og vanskeligheter, da d e t  ofte ikke 
er mulig å ])eke j)å grenselin jene mellem det arbeide som utføres  j)å en 
treva re fab r ikk  og det arbeide  som utfø res  j)å en møbelfabrikk. 1 en 
masse tilfelle er produksjonen  den samme i disse bedrif ter ,  og i en hel 
masse tilfelle  u tfø re r  bedriftene en såkalt, b lande t  j)rodnksjon som 
sk if te r  a l t  e f te r  som vedkommende bedriftsledelse kan skaffe sig be- 
stillinger. T re indus tr iens  a rbeidere  s t å r  nn sp l i t te t  i J  forskjellige 
organisasjoner, og de tte  fører til en voldsom svekkelse av den s lag k ra f t  
som organ isasjonen  skal og bør ha, og disse forhold vil a ld r i  bli t i l 
fredssti l lende  før  de t sk jer en sam niensln tn ing  av t re in d u s t r ie n s  a rb e i
dere på  den m åte  som det er sk isert i kongressens beslu tn ing  i 1928.' 
F o r  å  gjøre vå r t  ti l  a t  en sam m ensln tn ing  av t re in d u s tr ie n s  arbeidere  
kan  finne sted på  en b reds t  mulig basis, så h a r  v å r t  hovedstyre  g jo r t  
henvendelse til H øvler ia rbe iderfo rbnndet med forespørsel om dette  for-
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biiiid v a r  v ill ig  t i l  a  u ta rb e id e  p la n e r  fo r  en sa n i in e n s lu tn in g .  Høvleri-  
« i irbe iderforbundet i n n t a r  n æ rm e s t  d e t  s t a n d p u n k t  t i l  d e t te  si)ørsni:\l 
a t  så  lenge  a r b e id e rn e  ved t r e v a re fa b r ik k e n e  ska l  s t å  t i l s l u t t e t  Byg- 
u iu g s a r b e id e i f o r b u n d e t  så vil en s a iu m e n s lu tn in g  av  I løv le iåa rbe ider -  
f o rb u n d e t  og v å r t  f o rb u n d  b a re  bli eu lialv f o r a n s ta l tn in g .  Som  m an  
b e ra v  vil f o r s t å  så  s t r a n d e r  sp ø r s m å le t  om å  g jen iz inføre  ko n g resse n s  
b e s lu tn in g  p å  B y g n in g s a i 'b e id e r fo rb u n d e t  som h o ld e r  p å  a t  ai 'beideriie  
ved t r e v a re fa b r ik k e n e  f o r t f a re n d e  skal b li s lå e n d e  i d e t te  fo rb u n d .  \ ' i  
b a r  også  g jo r t  eu rek k e  h en v e n d e lse r  t i l  s e k r e t a r i a t e t  t i l  foi‘sk je l l ige  
t i d e r  to r  a  få  d e t te  t i l  å  m edvii ke t i l  a t  kongres.sens b e s lu tn in g  om d a n 
nelse  av t r e in d u s t r i a r b e i d e r f o r b u n d  kuiide  bli g je n in n f ø r t ,  u le n  a t  del 
h a r  f ø r t  t i l  no g e t  j)ositiv t r e s u l t a t .  De m a n g e  g r c n s e s t r id ig h e te r  som 
m a n  h a r  h a t t  og s ik k e r t  også  vil få m elleni d isse  t r e  f o rb u n d  som om 
f a t t e s  av t r e i n d u s t r i e n ,  vil jo  lu l l s te n d ig  o p h ø re  i og med eu s a m m e n 
s lu tn in g  t i l  e t t  fo rb u n d ,  og m a n  vilde da få a n le d n in g  t i l  å  u tb y g g e  
o r g a n is a s jo n e n  så den v irke l ig  k u n d e  bli i s t a n d  t i l  å  fo rsv a re  treiiuVii- ' 
s t r i a r b e id e r n e s  in te re s s e r  p å  eu fu ll t  t i l f r e d s s t i l l e n d e  m å te .  D enne  o]>- 
d e l in g  vi nu  h a r  av t r e i n d u s t r i e n s  a r b e id e re  i t r e  fo rsk je l l ige  fo rb u n d ,  
sv ek k er  jo  o r g a n is a s jo n e n s  evne t i l  å  løse s ine  o p g av e r  og f o rb u n d s 
s ty r e t  h a r  de ido r  b e s lu t t e t  å  r e t t e  en ny  henvende lse  t i l  s e k r e t a r i a t e t  
om å o p ta  t i l  b e h a n d l in g  s p ø r sm å l  om en s a m m e n s lu tn in g  av  t r e i n d u 
s t r i e n s  a r b e id e r e  i e t t  fo rb u n d  e f te r  den Huje som  e r  o p t r u k k e t  av  k o n 
gressen .  Vi t e n k e r  d a  i fø r s te  i-ekke p å  en  s a m m e n s lu tn in g  av a r b e i 
d e rn e  ved t r e v a re fa b i ik k e n e  og H ø v le r i a rb e id e r f o rb u n d e t  og v å r t  fo r 
bu nd .  V å r t  fo rb u n d  s t å r  red e  t i l  n å r  som  h e ls t  å  d e l ta  i fo rh a n d l in g e n e  
om en s a m m e n s lu tn in g  av t r e i n d u s t r i e n s  a rb e id e re .  D e  ev indelige  g r e n 
s e tv is te r  v i r k e r  jo  så å n d s fo r tæ r e n d e  og o j js l i tende  a t  a r b e id e r n e  m a n g e  
g a n g e r  f å r  den  o p f a tu in g  a t  o r g a n isa s jo n e n  e r  en fo rb a n n e ls e  i s t e d e n 
fo r  a t  den vii‘kel ig  sk u ld e  være en vels igne lse ,  og d e t  m å  d e r f o r  v aue  
o r g a n isa s jo n s le d e lse n e  m a k tp å l ig g e n d e  a t  a l le  sa m m e n  m e d v i rk e r  t i l  å 
få  f j e r n e t  a l le  tv i s te sp ø r sm å l  m ellem  o r g a n is a s jo n e n e  så  o r g a n i s a s jo 
nene  k an  få  a n le d n in g  t i l  å  u t fo ld e  s in  v ii 'ksom het og a rb e id e  p å  de om 
r å d e r  som er  o r g a n is a s jo n e n s  v irke l ige  opgave .  V i t r o r  d e t  v ilde være 
n ø d v en d ig  i d en n e  fo rb in d e lse  å  g je n k a l le  i e r in d r in g e n  h v ad  k o n g r e s 
sens b e s lu tn in g  g å r  u t  ])å n å r  det g je ld e r  å t r e k k e  oj) o rganisa .s jonsom - 
i’å d e t  fo r  N o rs k  B y g n iu g s a r b e id e r fo r b u n d  og N o rs k  T r e in d u s t r ia r læ i -  
d e r f o rb u n d ,  d a  vi h a r  in n t r y k k  av a t  k o n g resse n s  b e s lu tn in g  b e g y n n e r  
å  g å  i g lem m eboken  hos m ange .  Vi skal d e r fo r  r e fe re re  in n s t i l l in g e n  
s lik  som den  blev v e d t a t t  p å  k o ng ressen .  F o r  de to  fo rb u n d  som d e t  
h e r  d re ie r  sig  om hetei* d e t  i b e s lu tn in g e n :  « S e k r e ta r i a te t  m e n e r  d e r 
fo r  a t  m a n ,  som fo rh o ld e n e  l ig g e r  an  e f te r  o r g a n is a s jo n e n s  s t i l l in g  til 
s{)ørsmålet,  m å  f in n e  en fo rm  fo r  in d u s t r i o r g a n i s a s jo n e r  som jzeker 
f re m a d  m o t  en v ide re  u tv ik l in g  u te n  å  b ry te  fo r  m ege t m ed d e t  be
s tå e n d e  og a t  det f å r  bli (>n 0 })gave fo r  d e t  fø r  n e v n te  u tv a lg  sa m m e n  
m ed v ed kom m ende  g r u p p e r  å f in n e  fo rm e n  fo r  o rg a n is a s jo n e n e s  o m rå d e  
u te n  fo r  s te rk e  b r y tu iu g e r .  H ovedsaken  er  som  s a g t  å  f in n e  en  l in je  —  
eu u f ra v ik e l ig  l in je  —  å a rb e id e  e f te r .

D e t  e r  dog visse t i j ig  som stiaiks k a n  fa s t s lå e s  og som e f te r  v å r t  
sk jø n n  ikke vil medført* ulenptei-, m en k u n  foi-delei* ved overgangen .
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I fø rs te  rek k e  vil vi nevne e t  hypuingHiirheiderforbi t iKl .  A t  d e t  på  
en b yggep lass  sk a l  være 5— 6 foidzund r e p r e s e n te r t  e r  eu u h y r l ig h e t  som 
ik k e  le n g e r  m å  ek s is te re .  B l a n d t  o r g a n is a s jo n e n e  in n e n fo r  b y g n in g s 
fag e n e  g jø r  også  he ld igv is  den  o p f a tn in g  sig  s t a d ig  m e re  g je ldende ,  a t  
n å r  m a n  ikke k an  få  en o rg a n is a s jo n  by g g e t  på  s a m o rg a n is a s jo n e r  og 
in d u s t r i g r u p p e r ,  e r  e t  b y g n iu g sa r lze id e r fo rb u n d  en tv in g e n d e  n ø d v e n 
d ighe t .  K o n g re sse n s  k r a v  m å  d e r f o r  væ re  oi»rettelsen av e t  bygnings-  
a rb e id e id o rb u n d .

F o r  freiiidiHilriciiti  v ed kom m ende  m å  det va>re t i l s t r e k k e l ig  a t  m an  
også  s l å r  f a s t :  en in d u s t r i o r g a n i s a s jo n  p å  s a m m e arbe idsjz lass .  D e t  
kan  da kom m e t i l  å  fo rm e  sig s lik , a t  d e t  b l i r  rii o rg a n is a s jo n  fo r  pajzir- 
in d u s t r i e n ,  cii fo r  s a g b ru k s in d u s t r i e n  og en fo r  den øvr ige  t r e in d u s t id ,  
m ø b e l in d u s t r i ,  t r e v a r e f a b r i k k e r  m. v. S e k r e t a r i a t e t  m e n e r  at k r a v e t  —  
det a b s o lu t te  k ra v  —  ikke b ø r  s t i l le s  lenger .  Men selvfølgelig  h a r  m an  
in te t  å  in n v e n d e  m o t  —  m en m e n er  tv e r t  im o t  a t  d e t  b ø r  t i l s t r e b e s  —  
at de t  ved fo rh a n d l in g e r  m elleni de n e v n te  o r g a n i s a s jo n e r  og e f t e r  be
stem m else  av o r g a n is a s jo n s u tv a lg e t ,  s k a p e s  e t  t r e i n d u s t r i a r b e i d e r f o r 
b u n d ,  h vo r  s a m tl ig e  d isse  g r u p p e r  s t å r  sa m m en .  N o g e t  som s t r a k s  må 
g jø re s  ei' dog, a t  s k o g sa rb e id e rn e  og f lø t i i in g s a rb e id e rn e  overfø re s  t i l  
B a f i i r in d u s t r i a r b e id e r fo r b u n d e t  e l le r  Sag-, Tomt- og I lø v le r ia rb e id e r -  
fo rb u n d e t ,  og er  d e t  en f o r u t s e tn i n g  a t  d e t te  h u r t i g s t  m u l ig  o rd n e s  i 
s a m rå d  m ed o r g a n is a s jo n s u tv a lg e t .

F o r  t r e i n d v K i n e n s  v ed kom m ende  e r  de t  så ledes  s e k r e t a r i a t e t s  o p 
fa tn in g ,  a t  d e t  b ø r  o v e r la te s  t i l  o r g a n i s a s jo n s u tv a lg e t  sa m m e n  m ed de 
o r g a n is a s jo n e r  som n u  o m f a t te s  av t r e i n d u s t r i e n  å  t r e f f e  bes tem m else  
om o m r å d e t  fo r  h v e r  e n k e l t  i n d u s t r i s a m m e n s lu tn in g .  D et b ø r  dog 
s t e r k t  p res ise res ,  a t  det bes te  v i ld e  væ re  om m a n  derved  ku m le  u å  hen 
t i l  e t  tre indn, str i<irhcider forhnnd  s t o r t  s e t t  o m f a t t e n d e  p a p i r i n d u s t r i e n ,  
s a g b r u k s in d u s t r i e n ,  t r e v a re fa b r ik k e n e ,  m ø b e l in d u s t r ie n  m. fl.»

D en  u f ra v ik e l ig e  g re n se l in je  m ellem  B y g n in g s a r b e id e r fo r b u n d e t  
og en la n g  rek k e  a n d r e  fo rb u n d  som k o n g resse n  ved s in  b e s lu tn in g  så 
s t e r k t  h a r  u n d e r s t r e k e t  e r  det p å  hø i  t id  a t  s e k r e t a r i a t e t  søke r  å  b r in g e  
k la rh e t  i, d a  u tv ik l in g e n  n u  n æ r m e s t  g å r  i den r e tn in g  a t  d e t  e r  o r g a n i 
s a s jo n e n s  s ty rk e fo rh o ld  og p å g å e n h e t  som  b e s te m m e r  g re n se l in je n  m e l
lem  de fo rsk je l l ig e  f o rb u n d  og B y g n in g s a r b e id e r fo r b u n d e t ,  og i en  s å 
d a n  k a m p  b l i r  a l l t id  de sm å  o r g a n i s a s jo n e r  sk a d e l id en d e .  D e t t e  e r  jo  
fo rh o ld  som den sam lede  o r g a n is a s jo n  ikke  k a n  være t j e n t  m ed  i le n g 
den og d e t  e r  d e r fo r  en by d en d e  n ø d v e n d ig h e t  å  b r in g e  k la r h e t  i d isse 
t in g  og s e k r e t a r i a t e t  m å  s n a r e s t  m u l ig  t r e k k e  oj) de n æ rm e re  g re n s e 
l in je r  fo r  B y g n in g s a r b e id e r fo r b u n d e t s  o rg a n is a s jo n s o m rå d e ,  da d e t te  
h a r  den s tø r s te  in n f ly te ls e  p å  g re n se l in je n e  m ellem  en la u g  rek k e  f o r 
b u nd .  V i f o r s t å r  k o n g re sse n s  b e s lu tn in g  d e rh e n  a t  B y g i i iu g sa rb e id e r -  
f o rb u n d e ts  v i rk e o m rå d e  sk u ld e  va>re byggej i lassene .  3Ien senere  h a r  jo  
fo r l io ld e t  u tv ik le t  sig  t i l  a t  B y g n in g s a r b e id e r fo r b u n d e t  o r g a n i s e r e r  de 
f a b r ik k a r b e id e r e  som f re m s t i l l e r  fo rsk je l l ig  s lags  b y g g e m a te r ia le .  P å  
denne  m å te  vil jo  B y g n in g s a r b e id e r fo r b u n d e t  b li e t  n y t t  A rb e id sm a n n s -  
fo rb u n d  s lik  som d e t t e  så  u t  fø r  1923 og slik  t r o r  vi ikke  a t  d e t  v a r  k o n 
g resse n s  f o r u t s e tn i n g  a t  d e t te  fo rb u n d s  o r g a n i s a s j o n s s t r u k t u r  sk u ld e  
se u t .  I lv i s  d e t  v irke l ig  e r  så  a t  de b e d r i f t e r  som f re m s t i l le r  byggem a-
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teriiile skal tilhøre Bygniiigsarbeiderforbundet, så må jo hele Høvleri- 
ai beiderforbundet gå over i Bygniiigsarbeiderforbundet, og det kan jo 
også bli spørsmål om a t  skogsarbeiderne skal organiseres i tilslutning 
til dette forbund. \ ' i  har  jo også en hel del sjiesialfabrikker innenfor 
.leriundustrien som fremstiller låser, hengsler, beslag o. s. v. som må gå 
over til bygningsindustrien. Det samme m åtte da også gjelde en hel 
masse jernarbeidere som er beskjeftiget med å utføre jernkonstruksjo- 
ner til bygningsindustrien. Cemenlarbeiderne s tå r  jo nii i det kjemiske 
forbund og de måtte da i tilfelle gå over i Bygniiigsarbeiderforbundet, 
ulet Bygningsarbeiderforbiindet allerede har organisert arbeiderne ved 
kalkverkene. Bå forrige representantskapsmøte blev det tru ffe t  avgjø
relse i et par tvister mellem Bygniiigsarbeiderforbundet og Arbeids- 
niannsforbundet. Bygniiigsarbeiderforbundet hadde nemlig organisert 
arbeiderne ved di* forskjellige stenbriidd med den begrunnelse at en hel 
del av den sten som blev iitsprengt, blev anvendt i bygningsindustrien. 
I  denne tvist fa tte t  representantska|)et den beslutning a t arlieiderne ved 
stenbruddene skulde tilhøre Xorsk Arbeidsniannsforbund, selv om en 
vesentlig del av den sten som blev sprengt ut, blev anvendt i bygnings
industrien. Vi meiier a t  representantskapet i og med denne beslutning 
h ar  fas ts lå tt  den ting a t det er den industrielle linje man skal følge 
ved bedømmelsen av hvilke industriforbund arbeiderne skal stå ti ls lu t
tet og ikke hvor et halvfabrikata får sin an\’endelse. Men sekretariatet 
har gjentagne ganger s lå t t  inn på den motsatte linje, idet Bygnings- 
arbeiderforbundet hadde få tt  konsesjoner til å organisere de arbeidere 
som er beskjeftiget med hvad man for anledningen kaller boligproduk
sjon. Dette u ttrykket boligproduksjon er et så vidt omspennende u t 
trykk a t  det kan utlegges slik a t  det omfatter a l t  arbeide som skal gå 
til bygningsindustrien uten hensyn til om det er hel- eller halvfabrikata 
og uten hensyn til selve i)roduksjonsprosessen. Vi mener at sekretaria
tet ved sine mange beslutninger har fraveket kongressens beslutninger 
og det er så langt fra  a t  det er blitt optrukket greie og konsise grense
linjer mellem de forskjellige forbund a t det tvert om har ført til større 
torvirring og uensartethet og det er nettop derfor av den største betyd
ning a t  sekT‘e tar ia te t  nu forsøker å bringe klarhet i grenselinjene mel 
lem de forskjellige forbund og Bygning.sarbeideidorbundet, da organisa- 
sjoinsforholdene ellers vil utvikle sig til å bli ganske uholdbare. TTvis 
Treindustriarbeiderforbundet skal bygge på kongressens beslutning, så 
kan det heller ikke være nogen tvil om at l lun ton  Bruk, som det nu 
tvistes om fra Bygniiigsarbeiderforbundet, skulde tilhøre Treindustri
arbeiderforbundet, men så lenge det kan gå an å ignorere kongressens 
beslutning og ikke medvirke til å bygge op de industriforbund som var 
en forutsetning for kongressens beslutning, så kan jo Xorsk Bvgnings- 
arbeiderforbund gjøre krav på a t  arbeiderne ved de fabrikker som frem
stiller et eller annet slags byggemateriale, skal tilhøre dette forbund, 
og det er jo også den retningslinje dette forbund følger ved hele sin 
organisasjonsvirksomhet. Xår det gjelder Tlunton Bruk så er ikke den 
fabrikk kommet i gang ennu, men det er forutsetningen a t den skal 
fremstille eelote.v som for en vesentlig del går til bygningsindustrien, 
men dette materiale benyttes jo også ved innredninger av damjiskib
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o. lign., men det er forutsetningen at denne fabrikk også skal frem stille  
en rekke andre artikler. Vårt forbund har i samråd med Sam organisa
sjonen på (rjøvik organisert de 12— 15 mann som er inntatt til opryd- 
ningsarbeidet i de gamle fabrikklokaler, og det er forutsetningen at 
disse folk skal gå over i den egentlige fabrikkvirksonihet så snart som  
den settes i gang. Sekretariatet har efter innstilling fra tvistekom itéen  
besluttet at disse folk som er orpuiisert her, skal gå over i B y g n in p  
arbeiderforbundet, og i mellemtiden skal så den organisasjonskom ité 
som arbeider innenfor Landsorganisasjonen fremkomme med forslag  
om i hvor stor utstrekning arbeiderne ved de fabrikker som frem stiller 
byggem ateriale, skal stå tils lu tte t Xorsk Bygningsarbeiderforbund. Til 
dette har vårt forbundsstyre ta tt det standpunkt at det ikke er nogen 
rim elig grunn til å foreta nogen forandring i disse folks medlemsskap  
som det her er ta le om, før denne utredning foreligger, så man kan få 
<m sam let plan å arbeide efter, og vårt. forbundsstyre vil selvfølgelig  
rette sig efter den beslutning som rejiresentantskapet m åtte fatte  når 
det gjelder å trekke op de nærmere grenselinjer mellem Byguingsarbei- 
derforbundet, vårt forbund og en rekke andre forbund. Med den over
sikt som vi har over den produksjonsprosess som skal foregå ved Tlun
ton Bruk så mener vi at tvistekom itéens innstilling til sekretariatet i 
denne sak er bygget, på ubekjentskap til de driftsm etoder som her skal 
anvendes, idet det her kun vil bli tale om en kjemisk prosess som ute
lukkende foregår ved hjelp av maskiner. Vårt forbundsstyre mener der
for at tvistenevnden ved selvsyn ved llu n ton  Bruk vil få et helt annet 
syn på denne sak enn de hadde den gang de fattet sin beslutning og det 
er derfor nødvendig at man venter med å treffe nogen endelig avgjø
relse for denne bedrift inntil ])roduksjonen er kommet i gang, da det 
vil lette bedømmelsen av denne sak ganske betraktelig. Vårt forbunds
styre h.ar slett ikke nektet å etterkomme sekretariatets beslutning i 
denne sak, men vi er uenige i den beslutning som nu foreligger og vi må 
be om å få den tid som er nødvendig til å forelegge sekretariatets be
slutning for vårt hovedstyre og innen den tid vil jo også fabrikken være 
kommet i gang, så alle som har interesse av det lar anledning til å se 
denne bedrift i virksomhet. Det er forutsetningen a t fabrikken skal 
komme i drift om et par måneders tid. Da det ser ut til at sekretariatet 
nu er blitt mere aktiv i sin virksomhet når det gjelder å finne Irem til 
en løsning av de forskjellige grenselinjer mellem forbundene, så må det 
vel kunne la sig gjøre at det i løpet av en tre— fire måneder forelå en 
innstilling fra sekretariatet som trakk op grenselinjene mellem Byg 
ningsarbeiderforbundet og de øvrige forbund, så man kunde få en sam 
let idan a arbeide efter og da vil jo dette spørsmål vedrørende Uunton  
Bruk løse sig selv. Bygniiigsarbeiderforbundet har ikke vist nogen ut- 
]ireget lojalitet overfor de beslutninger som sekretariatet har fattet i 
disse saker når det går dette forbund imot. Vi antar at en lang rekke 
forbund kan tale med om dette siiørsmål. h ôr mere enn 8 år siden ved
tok sekretariatet en enstem m ig beslutning om at de arbeidere som t il
hørte Bygningsarbeiderforbundet og som var beskjeftiget hos snekker
mester Bunes i Oslo skulde overføres t il  vart forbund. Denne beslut 
Iling har Bygningsarbeiderforbundet heller ikke etterkommet,  ̂ i hen-
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vendte oss i sin t id  til Landsoif-anisasjonens viceforinann, som den- 
f?ans v a r  fo rm ann  i tv istenevnden, med forespørsel om hvad der  fra 
Landsor{,oinisas,ionens side ktinde <>jøi'es for å få Bysningsarbciderfor-  
b imdet til A respekteia* sek re ta r ia te ts  beslntning. Det svar vi fikk gikk 
n t  på  a t  sek re ta r ia te t  ikke knnde gjøre noget mere enn hvad de hadde 
g jo r t .  Iskal det bli noget system I disse t ing  så må det vel være m enin
gen a t  alle fo rband  respek te re r  de oi'ganisasjonsinessig fa ttede  beslut- 
niiigei og a t  det blir  he lt  s ln l t  j)å a anvende press på medlemmene nte  
på  arbeidsplassen. N å r  det gjelder I ln n to n  B rn k  så må vi henstille  til 
r ep resen tan tska jxd  a t  det ikke blir  f a t te t  nogen beslntiiing i denne sak 
på  den nuværende tidsjn inkt, idet vi fø rs t  må avvente at bedriften  er 
kom m et i gang, og innen den t id  få r  vi gå n t  fra  a t  der  foreligger en 
samlet plan  fra sekre ta idatets  side n å r  det gje lder grenselin jene mellem 
de forskjellige forband.

Vohni :  S tr iden  gjelder I ln n to n  B rnk  ; men det er nn kommet et 
ny tt  moment i denne sak, slik a t  sek re ta r ia te t  må se på dette, nannnere. 
Kt H. foi‘bnnd h a r  nemlig også meddelt a t  det vil kjempe om disse med
lemmer. D et foreligger en enstemmig inns ti l l ing  fra  tvistenevnden, 
men som saken ligger an vil jeg foreslå den t i lbakesend t sekre ta iaa te t  
sammen med Systads  innlegg.

]l(ifikc>it(id: I lvem ei- det 3. fo rbund?
Volun:  1’ap ir in d n s tr ia rb e id e rfo rb n n d e t ,  fordi det er et tresliperi.
1 oteriiif): A olans tors lag  om tilbakesendelse til sek iæ tar ia te t  blev 

enstem m ig vedta tt .
Volan:  foieslo dessuten følgende forslag  fra  Systad  oversendt 

s e k re ta r ia te t ;
1. K epresen tan tskapet  henstil le r  til sek re ta r ia te t  å opta fo rh an d 

linger med Iløv le r ia rbe iderfo rbnndet,  T re in d u s tr ia rb e id erfo rb n n d e t  og 
B ySiiingsarbeiderforbnndet med sikte på en sam m enslu tn ing  av Høvle- 
r ia rbe ide ifo rbunde t ,  T re in d u s tr ia rb e id erfo rb n n d e t  og arbeiderne  ved 
de trevarefabrikkei- som s tå r  t i ls lu t te t  I lygningsai‘beiderforbundet.

2. Sek iæ tar ia te t  anmodes om å fremkomme med en felles })lan a n 
gående grenselinjene mellem BygningsarbeideiTorbundet og de øvrige 
forbund som hai- g rense tv is te r  m<>d dette  forbund.

Voteriiif/: Oversendelse til sek re ta r ia te t  blev vedta tt .

Tvistenevnden suppleres.
A l fr ed  Mudxen:  Tvistenevnden må snpjileres med to  medlemmer 

is tedenfor Kieh. ITansen og Olaf •Tohansen. Det opstod en kort deba tt  
herom, som endte  med at de t beslu ttedes a t  de nuværende supiileanter 
først rykker  inn i de nevntes sted og a t  m an valgte t re  nye supplean ter .  
Til su jip lean ter  blev v a lg t;  Hasmus Rasmussen, Johs. Johannesen  og 
Disenaaen.

Punkt 5; Monopoltendensene.
deref te r  over til dags(

F ra  xekre tdriotet  forelå følgende:

Man gikk deref te r  over til dagsordenens pun k t  .o: Monopoltcii-  
denscne.
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«Den S februar 1!)32 vedtok re])resentaiitskapet i Oslo og Omegns 
faglige Sam organ isasjon  følgende bes lu tn ing :

«Antall av arbeidsledige h a r  i de siste å r  steget i be trak te l ig  grad  
her i Oslo. T desember m åneds 4. uke 11)31) var det innm eld t  ved Oslo 
A rbe idskon to r  10 Ooti ledige. I samme tid  11)31 e r  ta l le t  s teget t i l  12 161. 
Vi kan  vel gå u t  f ra  at ledigheten vil fo r tse t te  og van.skeligheten med å 
skaffe sig arbeide blir verre }iå g runn  av rasjonaliseringen.

R epresen tan tskapsm øte t  S feb ru a r  11)32 fa s ts lå r  a t  den effektive 
avhjelp  av arlæ idsledigheten  må skje gjennem en forkorte lse  av a rbe ids
tiden, i forhold til den tekniske utv ikling. I lv is  ikke  så skjer i den 
næ rm este  frem tid  r is ikerer  man å få forhold innenfor organisasjonen 
som denne ikke er herre  over og som kan føre til s jnengn ing  av våre 
organisasjoner, —  det beste  vern arbeiderne  h a r  skajit sig m ot a rbe ids
giverne og det kajii ta lis t iske  samfund.

Det e r  e t meget viktig  ledd i det jirak tiske  o rgan isasjonsarbeide  å 
få den best mulige kontroll over arbeidsjilassen, både n å r  det gje lder 
lønns- og arbeidsvilkår, som n å r  det gjeldei- anvendelse av o rgan ise r t  
a rbe idsk ra f t ,  at de o rgan iser te  arbeidere  o p tre r  som helhet. l*å g ru n n 
lag herav vil re j iresen tan tskapet jiålegge S am organ isasjonens s ty re  å 
innlede en ak tiv  p ropaganda  med d irek te  s ik te  på en forkorte lse  av a r 
beidstiden. Dessuten henstil le r  m øte t til de forbund, som h a r  i sine 
overenskom ster an ta l l  av læ reguttenes begrensning, å ojita de tte  spø rs
mål t i l  fo rnye t  behandling. Det må forhandles  med L andso rgan isas jo 
nens sek re ta r ia t  og de ri-sjiektive forbund  om fremgaiigslinjer.

Sam organisasjonen  h a r  g jen tagne ganger  få t t  klage over a t de le
dige ikke kan få arbeide, selv om de e r  organiserte , da de ikke t i lhø re r  
den forening eller fo rbund  som h a r  overenskomsten. E t  forhold som 
organisasjonen  må ta  s ta n d p u n k t  til. Fe llesm øtet av Oslo og Omegns 
faglige Sam organ isas jons  rep re sen tan tsk ap  og fagforen ingsstyrene  k re 
ver a t  L andsorganisasjonens s e k re ta r ia t  jiålegger de fagforeninger og 
forbund som h ar  beslu tn ing  om lukn ing  eller monojiolisering av a rb e i
det, å opheve denne, og a t  de o rgan iser te  og uorgan ise r te  som ikke t id 
ligere h a r  h a t t  an ledning  til å bli o rganisert  som søker og kan få a r 
beidet, skal ha arbeidet.»

I  c irku læ re  av 18 feb rua r  1932 til forbundene meddeler sekretaria- 
lei a t  Landsorgan isasjonen  s lu t te r  sig t i l  Sam organisasjonens vedtak, 
og forbundene gis følgende d irek tiv :

« S ek re ta r ia te t  jiålegger de fagforen inger og forbund som har  be 
s lu tn ing  om lukning  eller monopolisering av- arbeidet, å opheve denne, 
og a t  de arbeidsløse som ikke tid ligere  h a r  h a t t  anledning til å bli o r 
gan ise r t  —  som søker og kan få arbeide —■ skal ha arbeide.

Vi anm oder det ærede forbund  om å gjøre sine avdelinger opmerk- 
som på  denne beslutning.»

Landsorgan isas jonens  prinsiiiielle s ti l l ing  til spørsmålet er således 
allerede fa s ts lå t t .  Men det re iser sig en rekke p rak tiske  vanskeligheter 
ved gjennemførelsen av beslutningene.

D et som i første  rekke klages over er:
1. S tengn ing  av fagforeningene mot ojitagelse av nye medlemmer
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eller overføriiif!; av medlem m er fra  and re  foren inger eller forbund.
2. B es ln tn inger  i foreninger om ikke å arbeide sammen med u o rg an i

serte  selv om disse ønsker o rganisere  sig.
3. Tariff-festet p l ik t  for arbeidsgiveren til bare  å beskjeftige medlem

mer av en bestemt fagforening.
i .  Begrenset adgang  til anvendelse av lan-egntter.

A nkene i j»nnkt 1, 2 og 3 gjelder i fø rste  rekke Bygningsarbei- 
derforl)nnde1 og T ransporta rbe iderfo r ln inde t .

I’nnkt 1 gjelder spesialforbnndene.

1 skrivelse av 12 desembei- re iser T^ngdomsfylkingen en rekke krav 
til  beskyttelse av arbeidernngdom m ens in te resser  (Fy lk ingens skrivelse 
vedlegges som bilag).

Fylk ingen  foresl:\i- at det nedsettes  en komité med rei)resent.antei' 
f ra  p a r t ie t .  Landsorgan isas jonen  og Fylk ingen  med det ojidrag å frem 
komme med ])ositive forslag  ti l  løsning av de re is te  spørsmål.

S e k re ta r ia te t  mener at Fy lk ingens anm odning  bør imøtekomme.s. 
S e k re ta r ia te t  er opmerksom på a t  krise tiden  h a r  ram m et hele ai- 

beiderklassen og skapt s tore  vanskeligheter  for alle forbund. A t det 
under  en så voldsom arbeidsløshet o p s tå r  k rav  innen  de enkelte bran- 
cher om eks trao rd inæ re  beskyttelsesbestemmelser for medlemmenes in
teresser  kan forklai'es, men fagorganisasjonen  må være opmerksom på 
a t  der ntviklei' sig forhold som deler arbeiderk lassen  i g rupper  som 
gjensidig bekjempei' hverandre.

S e k re ta r ia te ts  beslu tn ing  t a r  s ikte på å h indre  en sådan utvikling. 
B eslu tn ingene i Oslo og Omegns faglige Sam organ isasjon  og se k re ta r ia 
te t  er p r in s ip ie l t  r ik t ige  og må fastholdes, men det er nødvendig a t  det 
op tas  konferanser  med de in te resser te  forbund  om den p rak t isk e  gjen- 
nemførelse av beslu tn ingen, således a t  arbeiderk lassens in te resser  ikk(> 
skades.

U nder henvisning til fo rans tående  inns t i l le r  nelcretariafet for re- 
I>resentantskapet å fa t te  følgende beslu tn ing :

1. Oslo og Omegns faglige Sam organ isas jons  og sek re ta r ia te ts  bes lu t
n ing om fagorganisasjonens s ti l l ing  ti l  m onopoltendensene god
kjennes.

2. S e k re ta r ia te t  bemyndiges til å foranledige n e d sa t t  en komité med 
re p re se n ta n te r  fra sek re ta r ia te t .  Det norske A rbe ide rpa r t i  og U ng
domsfylkingen med o))drag å u trede  de spørsmål som er re is t  i fo r
bindelse med denne sak.

3. S e k re ta r ia te t  t a r  de nødvendige konferanser med de in te resser te  
forbund  for å få besln tn ingene gjennemført.»

Videi-e forelå følgende avskrif t  av skrivelse fra  Arbeidernes- Ung- 
domsfvlking:

Til
A rbeidernes faglige L andso rgan isas jons  sek re ta r ia t ,

H a lv a rd  Olsen.

K am era te r .
I’å v å r t  landss ty rem øte  13 november blev bl. a. ved ta t t  følgende 

u n d e r  p u n k te t  de faglige opgaver:
1. Da Landsorgan isasjonen  i næ r f rem tid  skal op ta  forhandlingei' 

med Norsk Arbeidsgiverforening om de p ro toko llt i lfø rs le r  som blev oj»- 
sa t t  ved siste ta r iffrev is jon , oversendes de nngdoniskrav soin blev v ( m 1-  

t a t t  på vå r t  landsm øte  i 1921) til s e k re ta r ia te t  med henstil l ing  om at 
disse krav må bli re is t  under  de forestående fo rhandlinger.  I  særlig  
g rad  bør det pekes på  k rave t  om å få fagskoletiden inn i arbeidsfiden 
for  lærlinger. D et er et k rav  som ligger slik til re t te  at det nn ei all 
sannsynlighet, fo r  a t  det vil ku n n e  gå gjennem, hvis det settes noget 
inn  på det.

2. xAigdomsfylkingen ane rk jenner  fagforeningenes r e t t  t i l  kon
tro l l  over arbeidsplassene og kontro llen  ved inn tagelse  av nye arbeidere. 
Men denne kon tro ll  h a r  dessverre enkelte  steder u t a r t e t  ti l  en mono
polisering av arbeidet som i høi g rad  b id ra r  til å skade den samlede 
fagorgan isas jons  interesser. V å r t  landsm øte  tok en k la r  avs tand  f ra  
disse farlige tendenser som også i en viss g rad  e r  a rsak  t i l  a t  ungdom 
men holdes u te n fo r  adgangen til å skaffe sig arbeide. Den kam p som 
ITngdomsfvlkingen h a r  re is t  m ot monopoliseringen av arbe ide t h a r  b i
d r a t t  til å" bedre de tte  forhold betrak te lig , men det er nødvendig a t  det 
settes  en bestem t s topper for  det. L andss ty re t  vil henstille  t i l  L an d s 
organ isas jonens  se k re ta r ia t  i sam arbeide med forbundss ty rene  å ta  sa 
ken op på n y t t  og ved ta r  re s tr ik s jo n er  som kan tjene som g ru n n lag  for 
sk jerpet kanif) mot og rydde disse tendenser  av veien. F ø r s t  n å r  dette  
er g jo r t  kan vi med s tyrke  vise t i lbake  den frekke u tny tte lse  av dette  
forhold som borgerjjressen driver med. D et skal ikke en gang med 
skinn av Jeft kunne sies om fagorganisasjonen  at den ikke represen
te re r  den samlede arbeiderklasses in teresser . Alle klassebevisste a rbe i
dere er in te resse r t  i a t  de t te  forhold sn a re s t  helt ophører og det e r  i 
de tte  tilfelle  L andsorgan isas jonens  sek re ta r ia t  som må ta  in it ia tive t.

3. U ngd om sfy lk in gen  in n går til p artiet og L an dsorgan isasjonen  
med forslag  om at det må b li n ed satt en kom ité med rei)resentanter fra 
p artiet. L an dsorgan isasjonen  og U ngd om sfy lk in gen  som  får i opdrag  
å frem kom m e med p ositive  forslag  når det gjelder organ iseringen  av 
den arbeidsløse ungdom , deres organ isasjon sm essige  forhold til fa g o r
gan isasjon en , grnjipeorganisering innen fagforen in gen e |m ed  L ygnings- 
arbeiderforbnndets lover som g ru n n la g ), fagm essig  og organ isasjon s
m essig  sk oleringsarbeide b land t ungdom m en, B ygningsarbeu lerforbnn- 
d ets forslag  om en egen ungdom ssekretæ r og e llers ta op de forslag  som  
i de senere år er reist i forb indelse med ungdom m en og fa g o rg a n isa 
sjonen.

De i jinnkt 2 nevnte nngdoniskrav h a r  følgende to rm :
1. Apen adgang t i l  fagforeningene for unge arbeidere  og læregnt-
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ter, Of; if;iuif;settelse av en plaiimessif; agitasjon for å få all arbeider- 
nngdoni faglige organisert.

2. Læretiden begrenses til e t for hvert fag bestemt minimnni, som 
fastsettes nnder fagorganisasjonens kontroll. Lærlingens utdannelse 
må sikres slik a t  han ved læretidens ntløp kan avlegge den i håndverks
loven omhandlede prøve.

;L Håndhevelse av håndverkslovens bestemmelse om forbud mot 
natt- og søndagsarbeide inntil det 18. år.

4. Den teoretiske nndervisning innbefattes i arbeidstiden.
r>. 4 ukers betalt ferie for nnge arbeidere.
6. Lærlinger må ikke anvendes til annet arbeide enn det fagutdan

nelsen krever.
7. Xed.settelse av aldersgrensen fra  19 til 18 år  for ikke faglærte 

arbeidere.
8. Strengere opsyn med a t arbeiderbeskyttelsesloven blir overholdt 

for ungdom og barn.
9. Videre utvikling av arbeidet med offentlige lærlings- og ung

domshjem samt betryggende samfundsniessig kontroll med disse.
10. Varetagelsen av de nnge arbeideres kår gjennem fagorganisa

sjonen ved oprettelse av overenskomster med arbeidsgiverne, hvorun
der de individuelle læ reguttkontrakter avskaffes og ersta ttes  med kol
lektive laulingeavtaler gjennem fagorganisasjonen.

\ 'i  har  her gjengitt beslutningen i sin helhet. Vi vil be sekretaria
tet a t  de trekker de for de forestående forhandlinger egnede ting u t  og 
reiser de som krav.

Med særlig interesse imøteser vi svar på det i punkt 3 fremsatte 
forslag.

Med kameratslig hilsen

Arbeidernes LTngdonisfylking. Centrålstyret.
Arnfinn Vik.

VoUm: Landsorganisasjonen har ved sine 2 vedtak fa tte t beslut
ning som forbyr lukning eller monopolisering av arbeidet. Men det er 
ting i forbindelse hermed som vi ikke kan være blind for. Vi har en 
rekke håndverksfag, som i lengere tid har ha t t  et system å arbeide 
efter. Vd kan ikke uten videre fatte beslutninger, som skader disse 
gruppers berettigede interesser. Hakerne var tidligere et håndverks
fag. men ved innførelsen av maskiner har de som har hedriftene ta t t  
inn fullt av lærlinger og når de er u tlært blir de kastet ut og et nytt 
kuld av lærlinger oplæres. Den slags må Bakerforbundet motarbeide 
})å sin måte. V år det gjelder bygningsarbeiderne og transportarbei
derne så e r  de u tsa tt  for et stort innrykk av arbeidsledige. Det er sagt 
a t  bygningsarbeidernes grupper er lukkede. Jeg h ar  en opgave fra  for
bundet som viser a t forl)undets avdelinger i Oslo i tidsrurame.t .sei>tem- 
ber 1931 til oktober 1932 har oi)tatt 1 834 nye medlemmer og overført 
til sig fra andre organisasjoner 8(>0 medlemmer, i a l t  2 (194 bare i Oslo 
i lø])e( av 1 år. 1 slutten av september ifjor hadde sten-, jord- og ee- 
mentarbeiderne 29.5 pct. ledighet, i oktober sistleden hadde de 43.28
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pet., nu adskillig over 50 pel. Og et medlemstall i oktober på 3 514 og 
nu 3 700, et større  medlemstall enn nnder høikonjunktnren, da man 
hadde 2 450 og enda hadde flere gru})per med enn nu. Det er derfor som 
man ser en sterk tilgang og resultatet vil, hvis det skal fortsette som 
hittil, bli det a t det ikke går mange årene før denne forening er oppe i 
(i—7 000 medlemmer. Og det vil kunne resultere i a t  man kommer ned 
i en arbeidsfortjeneste under den forsorgsvesenet betahu'. Transportar- 
beiderforbundet er i samme stilling. Det klages over at man ikke kom
mer inn der. F o r  kaiarbeiderne i Oslo ligger lønnen under 40 kroner 
uken. deg vil anbefale a t man vedtar sekretariate ts  forslag.

Mad.scn: Saken er behandlet i sekretariatet og samarbeidskomi- 
téen. Vi h a r  en rekke materiale under arbeide i denne sak. Det er et 
viktig politisk spørsmål også, som gjør det nødvendig å følge den linje 
som her er foreslått.

Forhord: Stengte fagforeninger er ikke noget nytt.  Det (>r like 
gammelt som vårt forbund og det kom ikke i>å benene før vi fikk luk
kede foreninger. begynte med fire foreninger på bryggen; men det 
n y tte t  ikk(> på den måten å oparbeide losse- og lastearbeidernes stilling. 
Vi oparbeidet det derfor på grunnlag av det naturlige behov. Hadde 
vi ikke det gjort vilde det blitt  ganske tilfeldige aibeidsløse foreninger 
istedenfor virkelig fagforeninger. Det har også utviklet sig en slik 
praksis a t man aldri har hatt  for liten medlemsstokk. Tvert imot har 
arbeidsgiv(‘rne søkt å stanse det. F n d e r  høikonjunktnren kan man si 
a t  det var for mange på bryggene. Men de er ikke blitt  ledige, ålan har 
delt arbeidet, men fortjenesten er gått ned så den nu er fra 20—25 til 
40 kroner i>r. uke. Så det er ikke gildt å være bryggearbeider nu. For- 
and ier  man dette system, så vil den myndighet våre medlemmer nn har 
bli ødelagt og arbeidsgiverne bli helt dominerend(>. Så har vi leievogn- 
mennene. Folk blir ledige og så få r  de tak i en bil jtå avbetaling og be
gynner foi‘ sig selv. Det viser sig at det er blitt  5 gangei* så mange som 
det er behov for. Vi har ta t t  fa tt  i det for å få konkurransen noget 
vekk. Med den modifikasjon Volan gav kan vi kanskje stemme foi’ inn
stillingen. ålen hvis vi skulde gå til de sterke åtgårder, som innstillin
gen ved første øiekast ser ut til, så går vårt forbund opløsningen i møte.

Hanke.stad: åfår det i dagsordenen er anket over at det i første 
rekke er Bygningsarbeiderforbundet som stenger foreningene og tlerved 
monopoliserer arbeidsplassene, er dette helt feilaktig og skyldes mang
lende kjennskap til det faktiske forhold. Forbundsstyret er selvsagt 
enig i de beslutninger som er fa tte t i dette spørsmål, og har også gjort 
hvad det kan for å få disse respektert i avdelingene og stoid sett er også 
det efterkommet. Når sekretariatet videre mener a t det er uriktig  at 
der i overenskomstene skal inntas bestemmelser om kun å benytte orga
niserte arbeidere og da forlrinsvis medlemmer av Bygningsarbeiderfor
bundet, har det for vårt vedkommende sin spesielle berettigelse i mange 
tilfeller. Eksempelvis kan nevnes a t forholdene i Aker er av den a r t  
a t hvem som helst kvakker kan få ansvarsrett  og det hender ofte a t  
vedkommende har med sig arbeidslag hjemmefra og det er i en rekke 
tilfelle bevist at denslags byggearbeider blir utført til arbeidsvilkår 
som er betydelig lavere enn gjeldende overenskomst. For å søke rette t
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på dette måtte vi derfor forlange in n ta t t  i overenskomstene en bestem
melse om at det kun skal benyttes organiserte arbeidere, således a t  vi 
kunne bolde nogen kontroll med a t arbeidsvilkårene blir oprettholdt. 
Også denne bestemmelse blir av enkelte omgått. Eksempelvis m åtte  vi 
ta  en arbeidsgiver i Arbeidsretten, idet vedkommende hevdet a t han 
oj)fylte overenskomstens bestemmelse med hensyn til organiserte, selv 
0111 han utelukkende beskjeftiget medlemmer av Den Syndikalistiske 
Forening.

Vi hadde også et tilfelle hvor en arbeidsgiver, som hadde underteg
net overensomst og som beskjeftiget en del arbeidere tilsluttet Skog- og 
Land, bak organisasjonens rygg blev enige med sine arbeidere om en 
betydelig lavere løiiii enn hvad som gjadt i overenskomsten. Det var 
helt tilfeldigvis forbundet fikk bragt på det rene dette forhold, hvor- 
efter han efter a t  blokade var etablert, måtte innbetale flere tusen 
kroner som hau gjeimem et lengere tidsrum hadde snytt sine arbeidere 
for. Det er derfor innlysende at forbundet efter den slags erfaringer 
gjennem en betryggeiule bestemmelse i overenskomstene må sikre sig 
kontroll med a t overenskomsten virkelig også blir respektert. Tarift- 
bestenimelsen om at der skal brukes medlemmer av Bygningsarbeider- 
forbuudet og som forekommer i en del overenskomster har derfor kun 
til hensikt å beskytte lønsnivået.

Xår det gjelder spørsmålet stengning vil jeg oplyse om a t  vi i 
1928 hadde en direkte økning i medlemstallet ])å over 1100. T 1929 
over 1700. i 19.30 ca. 1100, i 19,31 over 1000 (>g hittil i 1932 mellem 1700 
— 1800. Altså en direkte økning i)å disse år av over 7000 medlemmer, 
hvilket er en større økning enn iioget annct forbund kan opvise.

Ilvis vi ser på den eirkulasjou som det er i forbundets medlemstall, 
er det bare i et års tid i forbundets Oslo-avdelinger innmeldt og t i l 
meldt tilsammen ca. 2700 medlemmer, og et tilsvarende forhold er til 
stede for forbundets avdelinger utenfor Oslo. Denne masseiuiimeldelse 
og massetilmeldelse viser a t forbundet som sådant ikke har stengt for 
tilgang på nye medlemmer.

Forholdet er for øvrig at selv i den beste årstid  har forbundet ca. 
2(> i)ct. av sine medlemmer arbeidsleflige, og for tiden er arbeidsledig- 
hetstallet mellem 40 og .50 pct. 1 enkelte utenbys avdelinger er ledig
heten over 70 pct. og forbundet hai' således til alle tider av åre t  en 
overflod av' bygningsarbeidere som ikke s tå r  i noget forhold til hvad 
arbeidsgiverne kan skaffe beskjeftigelse, og det er vel ikke meningen 
a t Bygniugsarbeideiforbundet skal kunne stå åpent for arbeidsledige 
medlemmer fra samtlige andre forbund, fordi om arbeidets art i mange 
tilfelle gjør det mulig a t  andre forbunds fagarbeidere kan utføre for
skjellig arbeide: mens det omvendte i almindelighet ikke er tilfelle 
uår en bygningsarbeider skal søke sig arbeide i et annet spesialyrke. 
Det må derfor fastslåes a t  det stadige omkved gående ut på a t  Byg- 
ningsarbeiderforbuudet er lukket, er helt uriktig  og alene «kyldes 
mangel på kjennskap til de faktiske forhold.

Emil TorkiUhen: Man kan forstå kravet i denne vanskelige tid. 
Men det blir ikke flere dagsverk fordi om det blir flere medlemmer. 
Men det blir en fordeling av arbeidet. V år plikt er først eg fremst å
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sørge for de medlemmer som er kommet inn i oiganisasjonen og har 
sitt  yrke der. Ty])ografene som var relativt godt stillet har 17—18 
l)rocent ledige, enkelte steder mer, som i Trondheim hvor de er oppe 
i .35 pct. Vi må i denne komité også ha med en mann fra håndverks
fagene. V årt  krav blir ikke å gå inn for kortere læretid, heller da det 
motsatte. Forkortelsen av arbeidstiden må være hovedsaken. Det blir 
ikke flei*e dagsverk ved å fylle avdelingene. Derfor må man ta  ømtå- 
lelig på disse spørsmål.

Hin(kihl: Det gjør sig en del misforståelser gjeldende når det tales 
om monopolisering. Begrensning av læregutt-antallet er ikke det samme 
som å lukke eller stenge en fo ren ing . Det vil skade arbeiderklassen 
om man kjører vilt lier og lot alle komme til. Arbeidsgiverne vil tjene 
på d e t ; ikke arbeiderne. Det må kreves tvungen avleggelse av svenne- 
j)røve. \ ' i  må gjøre hvad vi kan for å slippe folk til arbeide, men vi 
j)likter også å ta hensyn til dem som her allerede har sitt  erhverv.

Tratnnæl: Det er ikke meningen å gå fra den arbeidsanvisning 
man har tilkjempet sig. Den orden må vi ha. ^len vi må ikke få to 
grupper av arbeidere — de som har retten til arbeidsplassen og de 
som står utenfor. Derfor må vi ikke stenge fagforeningene og bolde ung
dommen utenfor. Ved å stenge foreningene kan man sprenge fagorga
nisasjonen slik at fascismen kan få makt. N år en ungdom, sønn til en 
gammel organisasjonsmann, medlem av ungdomsfylkingen kan få a r 
beide, men ikke kan komme inn i fagforeningen så blir det fortvilelse 
og man kan vente at de går til det verste. Ilvis alle foi'bund stenger, 
hvor skal da alle de andre bli stående. De titusener som står utenfor 
kan sprenge organisasjonen. 1 Tyskland er de inne på å åpne fag
organisasjonen for arbeidsløs ungdom. Det må vi slå inn på også her. 
Det ei* riktig at det ikke blir flere dagsverk derved, men de er da med 
oss. .Teg vil anbefale forslaget og a t man overalt åpner en naturlig  
adgang for den arbeidsløse ungdom. Man må ikke være blind for 
faren her.

./o/os. l lu lth in :  .Jeg ei- enig med Tranmæl i a t  fagorganisavsjoneu 
skal ha herredømme over arbeidsplassen. Tidligere var det slik a t de 
som gikk inn i et fag, gjorde det for å ha sitt  levebrød der. De kunde 
også bli ledige og da var de det. Nu vil man ha en annen kategori. 
Nli ska! arbeidsløs ungdom, som ikke hai' vært i faget, slippes til. Vi 
har få tt  tariffmessige bestemmelser for tilgangen til faget. Man taler  
om arbeidsledige som er kommet utenfor ved at de har ojibrukt sin 
understøttelse. Vi beholder vore medlemmer selv om de har gå t t  ledige 
i 1 og 2 å r  og lenger. En som h ar  arbeidet i faget tidligere h a r  samme 
rett som de som er i arbeide.

]'aldemar Nieli^cn: Alle organiserte arbeidere er enige om a t  det 
verste er vel all den ungdom som går ledige. Men mau må tenke sig 
godt om på hvilken måte man skal hjelpe ungdommen. Mange forbund 
har innarbeidet sine lau'lingeskalaer og ansienitet. Wom arbeidssitua
sjonen nu er vil det måtte bli megen ungdom gående ledig. Men det 
kunde van'e sjiørsmål om å sette en aldersgrense for hvoi- lenge man 
kan stå på arbeidsj)lassen.

Haiia Fladehy: 1 min brance søker man å holde de aibeidere som
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er dyktige. Uet n y tte r ikke for en ungdom å ta  fa tt i losse- og laste 
arbeidet før i en viss alder. Vi har forsøkt å organisere nngdommen. 
Vi ta r  inn  visergutter for en liten kontingent; fø rst og frem st for å 
verne om dem. N år det tales om lukkede foreninger, så liar det vært 
en nødvendighet for oss. Vi har en fast ag ita to r som stadig driver 
agitasjon og vi h ar e t par hundre nye medlemmer hver måned n å r det 
gjelder landtransporten . Men losse- og lastearbeidernes foreninger må 
være lukkede. E llers m ister vi all kontroll. I lastebiltrafikken h ar 
nngdommen fra  18— 20 å r  anledning til å komme til når de h a r fa tt  
eertifikat, og de byr sig frem for 2.5—30 kroner uken. Men når det 
h ar g å tt en tid  og vedkommende har få tt  fotfeste i forretningen kom
mer han og vil bli o rganisert og da er det a lltid  lønnen det gjelder. 
\  i stanser ikke for d isse ; men søker å få deres forhold tariffm essig 
ordnet.

A rth u r  Olseu: Det er selve bedriftslivet i sig selv som har fø it 
t i l  monopoliseringen. Det er et kriseproblem. Iladde det vært arbeide 
nok var vi ikke s tilt overfor dette. Nn behandler man det som en varig 
foreteelse og det kan være det vil bli det. Men vi bør behandle det 
som et kriseproblem.

(luniHir Diefieiiauen: N år vi i februar fikk den beslutning i sam 
organisasjonen her i byen så var det ingen tilfeldig beslutning. Som 
situasjonen er idag må vi ikke sette så stram m e bånd. Ilvad  de arbeids- 
lediges foreninger angår så har det vært krav fra de arbeidsløse selv 
om å få det istand. 11(10— 1200 arbeidsløse e r  nu in n reg is tre rt i de 
arbeidsløses forening i Oslo. -Teg er enig i innstillingen, men a t det i 
punk t 3 også settes sam organisasjonen.

Weifieth: De arbeidslediges foreninger er dannet for å ha kontroll 
over disse. Slik har jeg fo rs tå tt det. T K ristiansund  har vi 1300 a r 
beidsløse, vesentlig ungdom. Og disse kan arbeidsgiverne komme til 
å u tny tte . Vi har p rak tise rt det slik a t de av de arbeidsledige som kan 
få arbeide, få r ta  det og så gå inn i organisasjonen.

Halvard Olsen: Det var antydet a t man i punkt 3 også skulde 
sette Oslo faglige Sam organisasjon. .Jeg går u t fra  a t sekretariate t 
vil ta  hensyn til det og da behøver vi ikke sette noget aunet i forslaget. 
Jeg  har av debatten fo rstå tt det slik a t alle er opmerksom på stillin  
gen for de arbeidsløse og for ungdommen. ,Teg h a r også fo rs tå tt det 
slik a t forbundene ikke vil stenge ute den ungdom som vil noget. Men 
dermed er det ikke sagt a t ikke fagorganisasjonen skal øve kontroll. 
Det må den a lltid  være oj)inerksom på.

Votering: S ekre taria te ts forslag blev punktvis stem t over. — P uukt 
1 blev ved ta tt m ot 5 stemmer, punkt 2 og 3 blev vedtatt enstemmig.

Protokollen referertes og godkjentes uten bemerkninger.
Halvard Olsen: Hermed er vi ferdig med dagsorden. Det har

vært spør.sniål til behandling som nok kunde tende lidenskapene og 
som kunde bringe oss op mot hinannen, ålen jeg ser i den enstemmig
het som er opnådd meget for fagorganisasjonen. Jeg  takker for den 
m åte representantene har t a t t  sakene på og ønsker en god reise hjem, 
god ju l og godt n y tt å r  (Klubben falt 18.15).
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